
GENEL MERKEZE ULAŞTI

Bolu Belediye Başkanı Tanju
Özcan'ın, 3 Temmuz’da başlat-

tığı “Adalet ve Değişim” yürüyüşü
CHP Genel Merkezi'nde son buldu.
Genel merkez önünde kalabalık bir
grup Özcan'ı karşıladı. Burada konu-
şan Özcan, “Ben zannettim ki seçimi
kaybedince koltuğu bırakacak ama

yapmadı” dedi.
Özcan'ın konuş-
ması sık sık “Dik-
tatör Kemal”
sloganlarıyla 
kesildi. Kılıçda-
roğlu'nu eleştiren
Özcan, “Çevre-
sinde yeterince
yalakaları var”
diye konuştu. 
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Cumhurbaşkanlığı ve Milletvekilliği genel
seçimlerinde başarı elde edilememesi

CHP'de büyük bir tartışma başlattı. Seçimlerin 
ardından değişim talebinde bulunan Ekrem 
İmamoğlu ile Genel Başkan Kılıçdaroğlu birçok
kez bir araya gelse de ortak bir zeminde buluşa-
madı. Devam eden süreçte değişimcilerin başını
Ekrem İmamoğlu çekerken, Kılıçdaroğ'lundan
yana tavır koynalar da oldu. İmamoğlu, en son
“İktidar İçin Değişim” sloganıyla bir internet sitesi
kurarak, manifesto niteliğinde bir yazı yayımladı. 
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GÜNLÜK SİYASİ GAZETE

Çevresinde çok
yalakası var!

TARTIŞAMA 
GiDEREK BÜYÜYOR

10 Temmuz 2023 Pazartesi günü İBB 
Meclis toplantısı öncesi gerçekleşen CHP

grup toplantısına katılan İmamoğlu, burada çok
tartışılacak sözler sarf etti. Toplantıya eski CHP
ilçe başkanlarını da çağıran İmamoğlu, katılımcı-
larla zaman zaman gerginlik yaşadı. İmamoğlu,
değişim talebini yinelerken Kemal Kılıçdaroğlu’na
yönelik fazla eleştiride bulunmadı. Fakat İl 
Başkanı Canan Kaftancıoğlu’nun, kendisi için 
yok hükmünde olduğunu söyledi. İmamoğlu, 
başarının değişimle geleceğini vurguladı.  
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ZAMAN ZAMAN
GERGiNLiK ÇIKTI

Bu arada siyasi yasaklı olmasına rağmen 
İl Başkanı olan Kaftancıoğlu’nun karar 

defterini her gün evine götürdüğü ortaya çıkmıştı.
Bazı CHP İl yöneticileri alınan kararların da il 
yöneticilerin tamamı ile paylaşılmadığını
dile getirdi. Ayrıca, parti üyesi bir kişinin,
“Kaftancıoğlu’nun aldığı kararlar yasal
değildir” diye şikayette bulunması duru-
munda CHP İstanbul İl Başkanlığı’na
kayyum atanabileceği belirtidi. 
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iL BAŞKANLIĞINA 
KAYYUM ATANABiLiR

İstanbul Büyükşehir Belediye
Meclisi Temmuz ayı ikinci 

birleşiminde LGBT ve üçüncü cinsiyet
kavramları tartışıldı. AK Parti Meclis
Üyesi Şeyma Aktaa, küresel lobinin
Türkiye’deki ayağının CHP olduğunu
iddia etti. Aktaa, CHP’nin ve özellikle
İBB’nin eşcinsel hayatın propaganda-
sını yaptığını savundu. CHP Grup
Sözcüsü Mesut Kösedağı ise “Siz ne
okuyorsunuz Şeyma Hanım. Sizi 
siyaset kör etmiş. Allah sizi affetsin”
tepkisini gösterdi. I SAYFA 4

çTanju Özcan

ÇOK ÖNEMLİ BİR BAŞARI

Avcılar Belediye Başkanı 
Turan Hançerli Birleşmiş 

Milletler Ekonomik ve Sosyal Kon-
sey toplantısında konuştu. Türki-
ye’de dönüşümde örnek olan Avcılar
Modeli’ni anlatan Hançerli, bu top-
lantılara üst üste ikinci kez katılan 
ilk belediye başkanı oldu. Hançerli,
“6 temele dayanan “Avcılar Kentsel

Dönüşüm Mo-
deli”ni geliştirdik.
Kentimizin
önemli başarıla-
rından biri, kent-
sel dönüşüm
politikalarında
kaydettiğimiz
ilerlemedir”
ifadelerini kul-
landı.  I SAYFA 8
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ABD'de Avcılar 
Modeli’ni anlattı

Turan Hançerli

HASTANEYE AKIN ETTİLER

Menzil tarikatının lideri olarak
bilinen 74 yaşındaki Abdulbaki

Erol, İstanbul'da tedavi gördüğü has-
tanede hayatını kaybetti. Erol, böbrek
yetmezliği nedeniyle Pendik Kurt-
köy'de bulunan özel bir hastanede 
tedavi görüyordu. Haberi alan cemaat

üyeleri hastaneye
akın etti. Adıya-
man'ın Kâhta
ilçesinin Menzil
köyünde 2 Mayıs
1949'da doğan
Erol, ağabeyinin
1993'te ölümü-
nün ardından
Menzil'in başına
geçmişti. 
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Abdulbaki Erol
hayatını kaybetti

Abdulbaki Erol

Allah affetsin
Şeyma hanım!

Büyükçekmece Türkoba 
Mahallesi Çayırlar mevkiinde

kaçak olarak yapıldığı tespit edilen
yapılar belediye ekipleri tarafından 
yıkıldı. Böylelikle son bir haftada 11
kaçak yapı yerle bir edildi. Belediyeden 
yapılan açıklamada, “İstanbul'un en
önemli içme suyu toplama havzasını
korumakta kararlıyız. Bugüne kadar
göstermiş olduğumuz kararlılığı 
bundan sonrada aynı şekilde 
sürdüreceğiz" denildi.  I SAYFA 8
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1 haftada 11 
kaçak yıkıldı

İstanbul'da iki otel işleten Esra
ve Nuri Yıldız'ı öldürdükleri

öne sürülen 3 sanığa, 'Kasten adam
öldürme' suçundan 2'şer kez ağırlaş-
tırılmış müebbet hapis cezası veril-
mesi istendi. Öldürülen Esra Yıldız'ın
annesi Yasemen Dallı, “Yavrumun
kanı yerde kalmayacak. Bu da her-
kese örnek olsun. Savcıya binlerce
kez teşekkür ediyorum bir acılı 
anneyi duydu” dedi. I SAYFA 9
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Kanı yerde 
kalmayacak!

www.gazetedamga.com.tr
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CHP’DE DEĞİŞİM TARTIŞMASINI BAŞLATAN EKREM İMAMOĞLU’NDAN SERT ÇIKIŞ!

Cumhurbaşkanı
Erdoğan, Litvan-

ya'nın Başkenti Vilnius'ta
gerçekleştirilen NATO zir-
vesindeki temasları kapsa-
mında İspanya Başbakanı
Pedro Sanchez ve Hol-
landa Başbakanı Rutte'nin
ardından Yunanistan Baş-
bakanı Kiriakos Miçotakis

ile bir araya geldi. İletişim
Başkanlığı'ndan yapılan
açıklamada, “Görüşme iyi
bir atmosferde gerçekleş-
miştir. Son aylarda ikili 
ilişkilerde oluşan olumlu
iklimin süreklilik ve tutarlılık
arzetmesinin hususunda
mutabık kalmışlardır” 
denildi. I SAYFA 7
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MUTABIK 
KALDILAR!

KURTULMUŞ'A ÇAĞRI YAPTI!
CHP Genel Başkanı Kemal 
Kılıçdaroğlu, Silivri'de tutuklu

bulunan Türkiye İşçi Partisi
Hatay Milletvekili Can Atalay'ı
ziyaret etti. TBMM Başkanı
Numan Kurtulmuş'a çağrı
yapan CHP lideri, “Benim
Sayın Başkan’dan bekle-
diğim şudur. Anayasa
Mahkemesi’nin verdiği
benzer kararını alacak,
Adalet Bakanlığı’na
bir yazı yazacak”
dedi. I SAYFA 7
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TÜRKİYE
’DE

İLK KONSER

ABD'li ünlü pop yıldızı Christina
Aguilera, Türkiye'deki ilk konse-

rini Antalya'nın Belek ilçesinde verecek.
Konuya ilişkin yapılan açıklamaya göre
Aguilera, “Regnum Live in Concert” 
etkinlikleri kapsamında Regnum Carya
Pearl Event Area'da 8 Ağustos'ta 
hayranlarıyla buluşacak. I SAYFA 13
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ÇOK DEĞERLi
BiR EKiBiZ

Fenerbahçeli futbolcu 
İsmail Yüksek, “Takımı-

mıza baktığımda çok değerli bir
ekibiz. Bu sene hem ligi, hem
Konferans Ligi'ni hem de Zi-
raat Türkiye Kupası'nı götüre-

bilecek bir ekibimiz
var. Aramıza yeni
katılacak arka-
daşlarımız 
olacak. Onlarla
en kısa sürede

uyum sürecini
atlatıp iyi bir

başlangıç 
yapmaya

çalışıyo-
ruz”
dedi.
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Beylikdüzü Beledi-
yesi, EYT yasasının

çıkmasının ardından
emekli olan 135 kişiyi
uğurlamak için Yakuplu
Atatürk Orman Çiftliğinde
etkinlik düzenledi. Eğlen-
cenin zirveye çıktığı etkin-
liğe belediyede çalışan

DİSK üyeleri de katıldı.
Toplamda bin 500'ü aşkın
belediye çalışanının katıl-
dığı etkinlikte işçiler doya-
sıya eğlendi. Düzenlenen
etkinlikle belediye çalışan-
larının motivasyonunun
artırılmasının hedeflendiği
açıklandı. 

ç

TAVUK SU iÇER 

ALLAH’A
BAKAR!

İBB Meclisi'nin temmuz
ayı ikinci birleşiminde

söz alan Fatih Aydoğan, 
Ak Parti’nin 20 yıllık başarı 
hikayesini anlatan bir sunum
yaptı. Aydoğan, “Buradan ilan
etmiş olayım. Hangi paramet-
reyi alırsanız alın, Ak Parti’nin
göreve geldiği günden bu güne
kıyasladığınızda, muhteşem
bir başarı hikayesi göreceksi-
niz” dedi. Aydoğan’a cevap
veren İYİ Partili Suat Sarı ise
“Tavuk su içer Allah’a bakar”
diye konuştu. I SAYFA 9
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Suat
Sarı 

KAFTANCIOGLU
YOK HUKMUNDE!

DEĞİŞİM 

KAVGAYA 

DÖNÜŞTÜ

CHP’deki değişim tartışmaları
devam ediyor. Seçimlerin hemen
ardından değişim talebini 
dillendiren Ekrem İmamoğlu’nun,
İBB Meclis’i öncesi gerçekleşen 
CHP grup toplantısında çok sert
açıklamalarda bulunduğu
öğrenildi. Toplantıda konuşan
İmamoğlu, zaman zaman
katılımcılar ile gerginlik yaşadı.
Kemal Kılıçdaroğlu’na yönelik
fazla eleştiride bulunmayan
İmamoğlu, İl Başkanı Canan
Kaftancıoğlu’nun kendisi için yok
hükmünde olduğunu söyledi

MehMet Mert’in köşe yazısı sayfa 10’da 
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FiLM

DÖNÜYOR!
FiLM

DÖNÜYOR!
FiLM

DÖNÜYOR!
FiLM

DÖNÜYOR!
FiLM

DÖNÜYOR!
FiLM

DÖNÜYOR!
FiLM

DÖNÜYOR!
FiLM

DÖNÜYOR!
FiLM

DÖNÜYOR!

Çekmeköy Belediyesi 
10 bin lira sermayeli film

şirketine bir ayda 10 milyonluk
iki organizasyon ihalesi verdi
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Ahmet Poyraz

Çekmeköy 
Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz

Çekmeköy 
Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz

Çekmeköy 
Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz

Çekmeköy 
Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz

Çekmeköy 
Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz

Çekmeköy 
Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz

Çekmeköy 
Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz

Çekmeköy 
Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz

Çekmeköy 
Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz

Çekmeköy Belediyesi 2023 yılı lise mezuniyet 
töreni için 2 Mayıs’ta bir ihale yaptı. İhalenin 

teknik şartnamesi dört firma tarafından satın alındı. 5
milyon 683 bin lira yaklaşık maliyetli ihalenin şartname-

sinde benzer iş olarak “Mezuniyet töreni hizmet alımı
yapabilmek” firma yetkililerinde şok etkisi yaptı. Bu-
nunla da yetinmeyen belediye ihalede fiyat dışı unsur-

lar puanlamasını uyguladı. İhalenin şartnamesini
alan firmalar üçü teklif veremedi. İhale 5 milyon 58
bin lira fiyat teklif veren KGF Film Organizasyon
şirketine kaldı. İhaleye tek başına giren şirket böylece
kamudaki ilk ihalesini de kazanmış oldu. I SAYFA 5

KAMUDAN İLK 
İHALESİNİ ALDI
ç

ERCAN 
ÖZTÜRK

özEl HABER

DOYASIYA
EĞLENDiLER

Koku hasta etti!
HABERİN DEVAMI SAYFA 9’DA

I SAYFA 14



YEMEK sonrasında dolaşımdaki 
kanın önemli bir miktarı sindirim 
sistemiyle ilgili organların kan-
lanması için kullanılıyor. Bu ne-
denle kan dolaşımının cilde yön-
lendirilmesi için sindirimi kolay 
besinler tüketilmesi gerekiyor. 
Sindirim sistemini yormamak 
için sık sık ve az miktarda yemek 
yemeli, yine sıvı kaybını azaltmak 
için sulu besinleri tercih etmeli-
siniz. Az yağlı veya yağsız süt ve 
süt ürünleri, zeytinyağı, ayçiçek 

ve mısır özü yağı 
gibi bitkisel yağları 
tercih edin. Günlük 
3-4 porsiyon çeşitli 
taze sebze ve meyve 
tüketmeniz de önem 
taşıyor. Bunların yanı 
sıra soğuk olarak hazır-
lanan ve tüketilen çorbalar 
da vücut ısısının düşürül-
mesine katkıda bulunabiliyor. 
Pişirme usulü olarak da haşlama, 
buğulama ve ızgara yöntemlerini 
tercih etmelisiniz. Mercimek, 
nohut, kuru fasulye gibi kuru 
baklagiller de mutlaka sofrada 
olması gereken besinler arasında 
yer alıyor. Ayrıca yaz aylarında 
salatalar ve zeytinyağlı sebzeler 
gibi soğuk yemekleri tüketmeniz-
de fayda var. 

Aşırı sıcak ve nemli hava sağlıklı kişilerde bile kalbin yorulmasına neden olurken, Aşırı sıcak ve nemli hava sağlıklı kişilerde bile kalbin yorulmasına neden olurken, 
kalp hastalarında ise şikayetleri daha da şiddetlendirebiliyor. Tansiyon problem-kalp hastalarında ise şikayetleri daha da şiddetlendirebiliyor. Tansiyon problem-

lerinden ritim bozukluklarına, çok daha önemlisi kalp krizine kadar pek çok lerinden ritim bozukluklarına, çok daha önemlisi kalp krizine kadar pek çok 
kalp – damar sorunlarının görülme sıklığı yaz aylarında artış gösteriyorkalp – damar sorunlarının görülme sıklığı yaz aylarında artış gösteriyor

COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.

2 16 TEMMUZ 2021 CUMA YAŞAMwww.gazetedamga.com.tr

Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.

COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.

SICAK ÇARPMASIN!
Aldatıcı olabilir!DR. Alper Canpolat yaz 

aylarında en sık rastlanan 
sorunlar arasında sıcak 

çarpmasının geldiğini belirterek, 
şikayetlerin ‘birazdan geçer’ 
düşüncesiyle tedavisinin ihmal 
edilmesinin kimi zaman çok ciddi 
tehlikelere yol açabildiğini hatta 
hayati riske neden olabildiğini 
söyledi. “Sıcak çarpmasında 
vücut aşırı sıcak nedeniyle nor-
mal ısı düzenlemesini kaybeder 
ve vücut ısısı normal sınırların 
üzerine çıkarak 40 dereceyi aşar. 
40 derecenin üzerindeki ateş ise 
hayati organların hasar görme-
sine hatta ölüme neden olabilir” 
diyen Dr. Alper Canpolat, sıcak 
çarpmasının önemli belirtileri-
ni, alınabilecek etkili önlemleri 
ve sıcak çarpmasında yapılması 
gerekenleri anlattı. 

Şemsiye kullanın
Yaz aylarında 10-16 saatleri 
arasında güneş ışınları daha 
yoğun olduğundan sıcak çarpma-
sı riskinin bu saatlerde arttığını 
belirten Dr. Alper Canpolat “Bu 
nedenle güneşin en dik açı ile 
geldiği öğle saatlerinde zorunlu 
olmadıkça dışarıda olmaktan 
kaçının. Dışarıya çıkmak zorun-
daysanız ağaçlar, şemsiyeler ya 
da güneşlikler gibi gölgeliklerin 
altında durarak doğrudan güneş 
ışığından korunmaya çalışın. 
Egzersiz veya yürüyüş yapmak 
için de kesinlikle günün nispeten 
serin saatlerini tercih edin. 

Özellikle yazın kapalı araçta 

kalmak camlar açık olsa dahi 
tehlikeli sonuçlara hatta yaşam 
kaybına neden olabildiğinden 
park halindeki araçta kalmayın. 
Bebekleri, çocukları, yaşlı veya 
engelli bireyleri de ‘araç gölgede, 
camı da açık’ diye düşünerek 
hele de yalnız başına kesinlikle 
bırakmayın” dedi. 

Susuz kalmayın!
İç Hastalıkları Uzmanı Dr. Alper 
Canpolat, “Sıcak havalarda açık 
renkli, hafif ve bol kıyafetler ter-
cih edilmelidir. Şapka veya ben-
zeri bir başlık ile güneş ışığından 
korunulmalıdır. Güneş yanıkları-
nı önlemek için güneş koruyucu 
kremler ve güneşin zararlı ışınla-
rına karşı ultraviyole korumalı ol-
duğundan emin olduğunuz güneş 
gözlüğü kullanılmalıdır. Özellikle 
de yaz aylarında susuzluk hisset-
meseniz bile mutlaka yeterince 
su içmeye dikkat edin. Salatalık, 
karpuz, marul gibi su içeriği yük-
sek yiyecekleri aşırıya kaçmadan 
tüketebilir, sıcak yaz günlerinde 
terleyerek vücuttan atılan sıvı ve 

mineralleri yerine koymak için 
günde bir-iki bardak maden suyu 
(200-250 ml) içebilirsiniz. Ancak 
tuz duyarlı kişilerin, hipertansi-
yon, böbrek ya da kalp hastalığı 
olanların doktorlarına danışarak 
bu gıda ve içecekleri tüketmesi 
gerekiyor” dedi. 

TOPLUMUMUZDA sıkça 
mantar tüketildiğini söyleyen 
Gastroenteroloji Uzmanı 

Prof. Dr. Aytaç Atamer, mantar 
toplama işini sürekli yapanların 
bile zehirli ve zehirsiz mantarları 
karıştırabileceğine vurgu yaptı. 
Zehirlenme belirtileri görüldüğü 
anda mutlaka doktora başvurulması 
gerektiğinin altını çizen Atamer, 
belirtilerin yalancı bir iyileşme 
periyodu gösterebileceği ancak 
karaciğer ve böbrek yetmezliği hatta 
ölüme neden olabileceği uyarısında 
bulundu. 

Kansızlığa neden olur
Mantarların özellikle yağmurların 
arttığı dönemlerde çok sık olarak 
görüldüğünü ve yendiğini belirten 
Atamer, bununla birlikte zehirlen-
melerin de arttığına dikkat çekti. 
Mantarın içerdiği zehre göre bulgu-
ların ve şikayetlerin değiştiğini ifade 
eden Atamer, “Mantarların içeri-
sindeki zehre göre bir kısmı mide 
bağırsak sistemini etkiler. Buna 
bağlı olarak da bulantı, kusma, ishal 
ve karın ağrısı görülür. Bir kısmı 
merkezi sinir sistemini etkiler, halü-
sinasyonlar, çift görme gibi durum-
lara neden olur. Bir kısmı da kemik 
iliğini etkileyerek kansızlığa neden 
olur. Fakat bizim için en korkutucu-

su karaciğer üzerinde toksik etkisi 
olan, karaciğer ve böbrek yetmezli-
ğine neden olan zehir içeren man-
tarlardır” dedi.

Yalancı dede zehirli
Mantarların görüntüsüne bakarak 
zehirli veya zehirsiz olduğunu an-
lamanın mümkün olmadığı vurgu-
sunu yapan Prof. Dr. Aytaç Ata-
mer, “Özellikle şapkalı mantarlar 
içerdiği zehir yönünden karaciğer 
fonksiyonlarını etkileyerek karaci-
ğer yetmezliğine neden olabiliyor. 
Halk arasındaki yanlış bir inanış da 
ağaçlarda, yeşillik alanda yetişen 
mantarların zehirli olmadığı yö-
nünde, ancak böyle bir durum yok. 
Mantar çeşitlerinden köygöçüren, 
sinek mantarı ve yalancı dede ismiy-
le adlandırılan mantarlar oldukça 
zehirli” uyarısında bulundu.

BURAK OZAN BİRERDİNÇ

SEÇKİN ULA

Aşırı sıcakların bastırdığı ve yoğun nemle birleştiğinde adeta nefes aldırmadığı bugünlerde çok dikkatli 
olmak gerekiyor. Özellikle de kronik hastalığı olanlarda, hamilelerde, aşırı kilolu kişilerde, bebeklerde, 
çocuklarda ve yaşlılarda çok kısa bir süre bile sıcak çarpmasına maruz kalmak için yeterli oluyor

Dünyada binlerce çeşit mantar olduğunu belirten uzmanlar bunların 
yaklaşık 100 tanesinin zehirli olduğuna dikkat çekiyor

13 TEMMUZ 2023 PERŞEMBE

KALP KRİZİ RİSKİ KALP KRİZİ RİSKİ 
YAZIN ARTIYOR!YAZIN ARTIYOR!

PROF. Dr. Haldun Akgöz, yaz 
aylarında vücutta sıvı kaybı 
olduğunda kalbin daha fazla 

çalışmak zorunda kaldığına işaret 
ederek, “Terleme ve ciltteki kan 
dolaşımı, vücut ısısını sabit tutan en 
önemli mekanizmaları oluşturuyor. 
Cildi besleyen damarlar sıcakta geniş-
leyerek vücuttaki ısı kaybını sağlamaya 
çalışıyor. Terleme yoluyla da ciltteki 
su buharlaşırken, vücut ısısı düşüyor. 
Ancak bu koruyucu mekanizma aşırı 
çalıştığında vücutta sıvı ve elektrolit 
kaybı oluşuyor. Bunun sonucunda 
vücutta oluşan çeşitli mekanizmalar 
nedeniyle ani tansiyon yükselmeleri ile 
ciddi kalp–damar sorunları gelişebili-
yor. Dolayısıyla kalbimizi yormamak 

için yaz aylarında özellikle su olmak 
üzere bolca sıvı tüketmeliyiz” 

dedi. Akgöz, yaz aylarında aşırı 
sıcaklara karşı dikkat etmeniz 

gereken kuralları anlattı; 
önemli öneriler ve uyarılar-
da bulundu. 

3 litre sıvı tüketin!
Vücudun susuz kalması 
sonucu gelişen tuz ve 
elektrolit kaybıyla birlikte 
kanın pıhtılaşma oranın-
daki artış nedeniyle kalp 
krizleri yaz mevsiminde 

daha sık görülüyor. Prof. 
Dr. Haldun Akgöz, bu 

nedenle kalp hastalarının yaz 
aylarında bol su tüketmeleri ge-

rektiğine dikkat çekerek, “Özel-
likle aşırı sıcaklarda terlemeyle olu-

şan sıvı kaybının yerine konulması için 
sıcaklığın en fazla olduğu 11.00-15.00 
saatleri arasında, günlük tüketime 
ek olarak 2-3 bardak su içmeyi ihmal 
etmemek gerekiyor. Kişinin kilosuna 
göre değişmekle birlikte, yaz aylarında 
2,5-3 litre sıvı tüketilmesi gerekiyor. 
Ancak sıvı alımının kısıtlandığı ağır 
kalp yetersizliği veya böbrek yetersiz-
liği gibi bir durum varsa, alınacak olan 
sıvı miktarı için hastanın kendisini ta-
kip eden doktorunun görüşünü alması 
gerekiyor” bilgisini verdi. 

Sokağa çıkmayın! 
“Kalp ve damar hastalarının vücutları 
sıcaklığın ani yükselmelerine karşı 
daha hassas oluyorlar. Bu nedenle 
sıcaklardan korunmanız ve güneş ışın-
larına doğrudan maruz kalmamanız 
çok önemli” diyen Akgöz, “Zorunlu 

değilseniz, güneş ışınlarının yeryüzüne 
en dik geldiği 11.00-15.00 saatleri ara-
sında dışarıya çıkmayın. Bulunduğunuz 
ortamdaki ısının 24-25 derece arasında 
olmasına dikkat edin. Egzersiz her 
mevsim sağlığımız üzerinde önemli bir 
role sahip. Ancak fayda yerine zarar 
vermemesi için bazı kurallara uymak 
şart. Yaz aylarında dikkat etmeniz 
gereken önemli kurallardan biri ise 
egzersizin zamanlamasını sabah erken 
saatlerde ya da akşam geç saatlerde 
olacak şekilde planlamanız. Güneş 
ışınlarının yeryüzüne en dik geldiği 
11.00-15.00 saatleri arasında, aşırı 
terlemeye yol açarak kalbi yoracağı 
için açık havada spor yapmayın. Ayrıca 
yaz aylarında açık hava yerine spor 
salonlarını tercih etmenizde fayda var. 
Eğer dışarıda spor yapmanız gereki-
yorsa süreyi 90 dakikayla kısıtlamalı, 
tempoyu yavaş yavaş arttırmalı ve bol 
sıvı tüketmelisiniz. Suyla beraber tuz 
kaybı da olacağı için mineral yönünden 
zengin ve şekersiz sporcu içeceklerini 
tercih edebilirsiniz” diye konuştu. 

Doz ayarı önemli
“Kalp damar hastalığı veya kalp 
yetmezliği gibi sağlık problemleriniz 
varsa, tatile çıkmadan önce mutlaka 
doktorunuzla görüşerek ilaç dozlarının 
ayarlanmasını sağlayın. Sıcaklarda da-
marlar daha fazla genişlediği için bazı 
tansiyon ilaçlarının bacaklarda ödem 
yapıcı etkisi artabiliyor” diyen Akgöz, 
bu hastalarda ayak sırtı, bilekler ve 
bilek üstü bölgelerde ödem riskinin 
yükseldiğine işaret ederek, “Böyle du-
rumlarda tuz alımı biraz daha kısıtla-
nıp, ayaklar istirahat halindeyken hafif 
yükseltilerek ödemin önüne geçilebili-
yor” diyor. Eğer koroner kalp hastalığı 
nedeniyle nitrat tipi bir ilaç veya nitrat 
spreyleri kullanılıyorsa, dikkatli olmak 
gerekiyor. Zira nitratlar damarları 
hızla genişlettikleri için tansiyonu 
düşürüyor. Bu durum sıcakta sıvı kay-
bıyla birlikte olursa bayılmaya bile yol 
açabiliyor. Özellikle idrar söktürücü 
ilaçlar kullanan hastaların ilaç dozla-
rının aşırı sıcak havalarda azaltılması 
gerekebiliyor. Çünkü idrar söktürücü 
ilaçlar nedeniyle gelişen aşırı sıvı kaybı 
tansiyon düşüklüğü ve buna bağlı 
bayılmalara neden olabiliyor. Ayrıca 
doktor önerisi olmadan kesilen ilaçlar 
aşırı tansiyon yükselmesi sonucunda 
kalp kriziyle sonlanabiliyor” ifadelerini 
kullandı. 

KALP hastalığınız varsa, denize girerken güneş ışınları-
nın daha az şiddetli olduğu sabah veya akşamüstü saatlerini 
tercih edin ki vücudunuz fazla yorulmasın. Ayrıca kan dola-

şımının büyük kısmı yemekten hemen sonra sindirim sistemine 
yönlendiği için bazı organlara giden kan miktarı da azalıyor. Bu 
değişim ani gelişebilen tıbbi problemlerin boyutunu arttırabili-

yor. Kas dokusuna giden kan akımının azalmasına bağlı kaslarda 
kramplar ve yorgunluk gözlenebiliyor. Dolayısıyla aç karnına veya 
yemekten en az 2-3 saat sonra yüzmenizde fayda var. Aşırı soğuk 

su damarlarda büzülmeye neden olarak koroner spazm riskini 
artırıyor ve hipertansiyonu tetikleyebiliyor. Su sıcaklığının makul 

olmadığı durumlarda denize ya da havuza girmekten kaçının. 
Ayrıca aşırı sıcakta kaldığınızda aniden deniz ya da havuza 

atlamayın, vücudunuzu suya yavaş yavaş alıştırmaya 
dikkat edin. Bunların yanı sıra soğuk duştan kaçın-

manız da kalp sağlığınız için önem taşıyor” 
uyarısında bulunuyor. 

Tok karnına 
denize girmeyin

Sindirimi kolay 
besinler tüketin

n Yüksek ateş
n Baş ağrısı
n Mide bulantısı
n Kusma
n Kalp hızında artış
n Hızlı nabız
n Baş dönmesi 
n Halsizlik, düşkünlük, yor-
gunluk
n Soluk cilt
n Huzursuzluk, şuur bulanık-
lığı

Sıcak çarpmasına yol 
açan etkenlere dikkat!
n Aşırı güneşe maruz kalmak
n Sıcakta veya güneş altında 
egzersiz ve spor yapmak 
n Sıcakta veya güneş altında 
uzun süre dışarıda çalışmak 
n Güneş altında bırakılmış 
araba gibi küçük ve kapalı 
ortamlarda durmak 
n Uzun süre plajda, kumsalda, 
saunada kalmak
n Sıcak havalarda yeterli su 
içmemek 

Sıcak çarpmasının 
10 önemli belirtisi!
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu
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Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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ANNE VE BABASINI 
BICAKLA OLDURDU
Bayrampaşa’da anne ve babasını bıçakla öldüren 20 yaşındaki Emre Aktaş evlerinin arka penceresinden bahçeye atlayarak po-
lisi bekledi. Olayın yaşandığı apartman sakinlerinden Ekrem Karaca ise “Annesine düşkünlüğü vardı. Bizde şok halindeyiz” dedi

Otomobil alev alev yandı

OLAY, dün akşam saat 
22.30 sıralarında Bayram-
paşa Kartaltepe Mahalle-

si’nde meydana geldi. Yaklaşık 2 
ay önce işten ayrıldığı öğrenilen 
Emre Aktaş, annesi Fatma Aktaş 
(40) ve babası Rahmi Aktaş’ı 
(57) bıçakla yaraladı. Daha 
sonra birinci kattaki evlerinin 
penceresinden apartmanın arka 
bahçesine atlayan Aktaş polisi 
beklemeye başladı. Komşuların 
ihbarı üzerine olay yerine polis 
ve sağlık ekipleri sevk edildi. 
Aktaş çifti, ilk müdahalesi olay 
yerinde yapıldıktan sonra yaralı 
olarak hastaneye kaldırıldı. Polis, 
Emre Aktaş’ı beklediği bahçede 
gözaltına aldı. Yapılan tüm mü-
dahalelere rağmen Fatma Aktaş 
ve Rahmi Aktaş kurtarılamadı. 
Polis ekiplerinin gözaltına aldığı 
şüpheli Emre Aktaş’ın götürül-
düğü polis merkezinde sorgusu-

nun devam ettiği öğrenildi.

Bizde şok halindeyiz
Olaydan önce Rahmi Aktaş ile 
kahvehanede oturduğunu söyle-
yen Erdem Açıksöz, “Saat 22.00 
gibi evlerine gitti. Bir komşusu 
gelip bize ‘Rahmi Aktaş’ın oğlu 
babasını bıçakladı’ dedi. Biz şok 
olduk. Kahvemizi kapattık, olay 
yerine gittik. Ailesiyle arasında 
en ufak bir problem olduğunu 
düşünmüyorum. Çünkü araların-
da sorun yoktu. İyi bir aile baba-
sı, eşi de çok iyi bir hanımefen-
diydi. Genç, otelde çalışıyordu. 
Ama bir, iki aydır çalışmadığını 
duyduk “dedi. Olayın yaşandığı 
apartman sakinlerinden Ekrem 
Karaca ise “Annesine düşkünlü-
ğü vardı. Bizde şok halindeyiz. 
Böyle bir çocuk değildi, mahal-
lede kavga ettiği yoktu” şeklinde 
ifade etti. DHA

Dolandırıcılar yakayı ele verdi
Araç kiralama firmasını bünyesinde bulunduran bir internet sitesinin sahtelerini kuran ve bu siteler sa-
yesinde çok sayıda kişiyi dolandıranlara yönelik operasyon düzenlenen operasyonlarda 71 kişi yakalandı

İSTANBUL Emniyet 
Müdürlüğü Siber Suçlarla 
Mücadele Şube Müdürlüğü 

ekipleri, birçok araç kiralama fir-
masını bünyesinde bulunduran bir 
internet sitesinden araç kiralayıp 
ödeme yapmalarına rağmen araç-
ları temin edemeyen mağdurların 
ihbarları üzerine harekete geçti. 
İhbarı değerlendiren ekipler, 
mağdurların araç kiraladıkları 

sitelerin gerçek olmadığını ve ori-
jinaline benzer isimle farklı alan 
adlarıyla açıldıklarını tespit etti. 
Ekipler, söz konusu sahte siteleri 
açan kişilerin tespit edilerek yaka-
lanması için çalışma başlattı.

71 şüpheli gözaltında
Polis, şüphelilerin örgütlü bir şe-
kilde hareket ederek, çok sayıda 
kişiyi mağdur ettiğini belirledi. 

Şüphelileri ve kaldıkları adresleri 
tespit eden ekipler, sabah saat-
lerinde İstanbul merkez olmak 
üzere 23 ilde 107 şüpheliye 
yönelik eş zamanlı operasyon dü-
zenledi. Operasyonda 71 şüpheli 
gözaltına alınırken 16 şüphelinin 
farklı suçlardan cezaevinde oldu-
ğu ortaya çıktı. Firari 20 şüphe-
linin yakalanması için çalışmalar 
sürüyor. DHA

BAYRAMPAŞA Cevat-
paşa Eski Edirne Asfaltı 
Caddesi’nde bulunan 4 

katlı binanın 3’üncü katındaki 
dairede ceset olduğu yönünde 
ihbar üzerine polis harekete 
geçti. Polis ekipleri hızla olay 
yerine gitti. Olay yerine giden 
polis ekipleri, tüyler ürperten bir 
olayla karşılaştı. Dondurucuda 
bir erkeğe ait ceset parçaları bu-
lundu. Cesedin kime ait olduğu 
yönde çalışma yapıldı. Olaya 
Cinayet Büro Amirliği ekipleri 
dahil oldu. Ceset parçalarının 
bulunduğu daire mühürlendi. 
Cesedin saklandığı derin dondu-
rucunun da inceleme yapılmak 

üzere kriminal incelemeye götü-
rüldüğü öğrenildi. Bir mahalle 
sakini, “Sabah 06.30 polisler 
geldi. Polis arkadaşlar buradan 
cesedi çıkardı. Bir tane de derin 
dondurucu çıkardılar. Herhalde 
ceset parçalanmış. Tek değil par-
ça parça çıkarıldı” dedi. DHA

DONDURUCUDA
CESET BULUNDU

SÜRÜCÜLERE
CEZA YAĞDI

Bayrampaşa’da bir apartman dairesinde parçalara ayrılarak 
derin dondurucuya konulmuş erkeğe ait bir ceset bulundu

Zeytinburnu’nda sürücüsünün baygınlık geçirdiği belir-
tilen otomobil, üst yoldan D-100 yan yola düştü. Sürücü 
yaralanırken kaza sonrası yan yol ulaşıma kapandı

İstanbul Emniyet Müdürlüğü Trafik Denetleme Şube Müdürlüğü ekipleri Ka-
dıköy’de denetim yaptı. Trafik ekipleri kırmızı ışık ihlali yapan, seyir halinde 
cep telefonuyla konuşan, emniyet kemeri takmayan sürücülere ceza kesti

MALTEPE Belediye binasında, 
geçtiğimiz hafta meydana gelen 
olayda, randevu alarak geldiği 

binada Belediye Başkanı Ali Kılıç’ın 
odasına giren müteahhit Fevzi Polat, 
ruhsatsız silahıyla ateş açtı. Odadan 
çıkan Polat’a Kılıç’ın resmi koruma 
polisi müdahale etti. Kaçmaya çalışan 
Fevzi Polat’la koruma polisi arasın-
da 8. katta başlayan kovalamaca, 
tarafların karşılıklı ateş etmesiyle 5. 
kata kadar devam etti. Burada diğer 
çalışanların da müdahalesi ile  Fevzi 
Polat yakalandı. Polat, Anadolu Ada-
let Sarayına sevk edildi. Polat, sav-
cılık ifadesinin ardından tutuklama 
talebiyle hakimliğe sevk edildi. Fevzi 
Polat çıkarıldığı mahkemece ‘Silahla 
tehdit’ ve ‘Kasten öldürmeye teşeb-
büs’ suçlarından tutuklanarak cezae-
vine gönderildi. Şüphelinin belediye 
binasına girmeden önceki ve silahıyla 
içeri giriş yaptığı anların görüntüleri 
ortaya çıktı. Görüntülerde bir süre 
dışarda telefonla konuşan Polat daha 
sonra X-Ray cihazından geçip binaya 
giriyor. Girişte cihaz silahtan dolayı 
alarm verse de kimse aldırış etmiyor. 
Polat daha sonra belediye başkanının 
odasına giriyor. DHA

GÖRÜNTÜLER 
ORTAYA ÇIKTI
Maltepe Belediyesi’ndeki olayın görün-
tüleri ortaya çıktı. Belediye Başkanı Ali 
Kılıç’ın odasına giren müteahhit Fevzi 
Polat’ın yaşattığı korku dolu anlar güvenlik 
kamerasına yansıdı

Sarıyer TEM’de seyir halindeki otomobil birden alev alarak yandı. 
Sürücü, yanan otomobilden köpeğini alarak uzaklaştı. Otomobil 
kısa sürede yanarak kullanılmaz hale geldi

OLAY, Sarıyer TEM Oto-
yolu Harp Akademileri 
Tüneli Edirne istikametin-

de saat 12.00 sıralarında meyda-
na geldi. Edinilen bilgiye göre, 
Gökhan Kenar otomobilinden 
alevler yükseldiğini görünce 
aracını yol kenarına yanaştırdı. 
Otomobildeki köpeğini alarak 
kendini dışarı attı. Birden alev 
topuna dönen lüks otomobil 
kısa sürede yandı. İhbar edil-
mesi üzerine olay yerine itfaiye 
ekipleri sevk edildi. Yangın itfa-
iyenin çalışması sonucu kontrol 
altına alınırken, otomobil kulla-
nılmaz hale geldi. Yanan oto-
mobil diğer sürücüler tarafından 

görüntülendi. Yangın nedeniyle 
TEM Otoyolu Edirne istikametin-
de uzun araç kuyrukları oluştu. 
Yanan otomobilin çekilmesiyle 
trafik normale döndü. DHA

Yan yola düştü

Silivri’de otomobille gelen saldırganlar, silahlı saldırı 
düzenledi. Saldırıya uğrayan kişi yaralanırken sokakta-
ki ev, iş yeri ve araçlara çok sayıda kurşun isabet etti

İSTANBUL Emniyet 
Müdürlüğü Trafik Denet-
leme Şube Müdürlüğü’ne 

bağlı sivil trafik ekipleri, Ka-
dıköy’de trafik denetimi yaptı. 
Ekipler kırmızı ışık ihlali, seyir 
halinde cep telefonu kullan-
mak ve emniyet kemeri ile ilgili 
kurallara uyumayan sürücülere 
cezai işlem uyguladı. Denetim-
lerde cep telefonu kullanmak-
tan cezai işlem uygulanan bir 
sürücü “Haberim yoktu evden 
yeni çıktım. Yola çıkıyorum. 
Cep telefonu elimdeydi ama 
konuşmadım. Zaten dijital 
araba. Telefon delimde diye 
kullanmamama rağmen 950 
lira kesmişler. Haklı .İki elimle 
direksiyonu tutma gerekiyordu 
“ dedi. Emniyet kemeri takılı 
olmadığı için ceza kesilen başka 
bir sürücü ise, “Emniyet keme-
ri takılı değildi” dedi. Trafik 
ekipleri tarafından durdurulan 
bir başka sürücü ise, “Kemer 
takmamışız. Haklı olarak dur-
durdular. Yapacak bir şey yok. 

Devletin kestiği parmak acımaz. 
Makbuz verdiler bakmadım 
“ diye konuştu. Motosiklete 
iki çocuğuyla binen ve sadece 
kendisi kask takan bir motosik-
let sürücüsü de trafik ekipleri 
tarafından durduruldu.

Minibüsler denetlendi
Denetimler sırasında yolcu gibi 
minibüse binen sivil polis ekip-
leri de hatalı gördükleri sürücü-
lere cezai işlem uyguladı. Sigara 
kullanan, ikinci şeritte yolcu 
alan, ayakta yolcu taşıdığı tespit 
edilen bir minibüs sürücüsüne 
de ceza kesildi. Denetimlerde 
sürücülere, muayenesiz araç 
kullanmak, izin verildiği halde 
muayenesiz trafiğe çıkmak, ye-
tersiz ehliyet, trafik levhalarına 
uymama, fazla yolcu alma, cep 
telefonu ile konuşmak, emniyet 
kemeri kullanmamak, koruma 
başlığı ve sigortasız araç kullan-
maktan, toplamda 17 bin 661 
lira cezai işlem uygulandı. İki 
araç trafikten men edildi. DHA

KAZA saat 13.00 sıralarında meydana 
geldi. İddiaya göre Mevlana Cadde-
si’nde 34 PY 8441 plakalı otomobi-

liyle seyir halindeki sürücü Bünyamin D., 
bariyerleri aşarak yaklaşık 8 metre yüksek-
likten D-100 Topkapı istikameti yan yola 
düştü. İhbar üzerine bölgeye polis, sağlık ve 

itfaiye ekipleri sevk 
edildi. Yaralanan sü-
rücü sağlık ekipleri-
nin ilk müdahalesinin 
ardından hastaneye 
kaldırıldı. Sürücünün 
sağlık durumunun 
iyi olduğu öğrenildi. 
Bünyamin D.’nin sara 
hastası olduğu, kaza 
yapmadan önce nöbet 
geçirerek bayıldığı bu 
nedenle kaza yaptığı 
öne sürüldü. Kaza 
nedeniyle D-100 
karayolu Topkapı 
istikametinde yoğun-
laşan trafik, otomo-
bilin kaldırılmasıyla 
normale döndü. DHA

OLAY, 9 Temmuz 03.30 sıralarında 
Alibey Mahallesi Musa Çavuş Sokak’ta 
yaşandı. Bir araçla gelen şüpheliler, 

husumetli oldukları kişinin evinin önünde 
pusu kurdu. Bekledikleri kişi geldiklerinde ise 
kurşun yağdırdı. Saldırıya uğrayan kişi açılan 
ateş sonucu yaralandı. Bu sırada sokak adeta 
savaş alanına döndü. Çok sayıda ev, iş yeri 
ve araç isabet aldı. Yaralanan kişi hastaneye 
kaydırılırken saldırganlar ise kaçtı. Evinin 
duvarına kurşun isabet eden Yavuz Köroğlu, 
“Balkonda otururken bir şey yoktu. Ama biz 
uyuduktan yarım saat sonra olay gerçekleş-
miş. Mahalle’de kurşunlanan bir çok yer var. 
Bunların içerisinde benim evin duvarı da var. 
Komşumun camı da var. Bu camdan da evin 
içerisine giren bir kurşun var” dedi. DHA

Silahlı 
saldırı



İ stanbul Büyükşehir Belediye Meclisi
temmuz ayı ikinci birleşiminde söz
alan Kadın Aile ve Çocuk Komis-

yonu Başkanı AK Partili Şeyma Aktaa,
kadın ve genç temsiliyetinde parlemen-
toda birinci parti olduklarını söyleyerek
başladığı konuşmasında, “Kadın ede-
biyatı yapan siyasi partilerde seçimden sonra
böyle bir durum göremedik” dedi. “İstan-
bul’u alan, Türkiye’yi alır" diyerek Cumhur-
başkanı olacağını düşünen Ekrem
İmamoğlu'nu da eleştiren Aktaa, “Demekki
İstanbul’u alan Türkiye’yi alamıyormuş. Ha-
yaller ve hayatlar farklı” ifadelerini kullandı. 

Alın size diktatörlük!

Başarının yolunun samimiyet, fedakarlık ve
çalışmaktan geçtiğini defalarca söylemelerine
rağmen, algı operasyonu ile seçimi kazana-
cağını düşünen muhalefette seçim sonrası
yaşananları şaşkınlıkla izlediklerini ifade eden
Aktaa, “Seçim olalı bir ay oldu. İnsanlar de-
ğişim olsun diye oy verdikleri CHP ve İyi
Parti’ye baktıklarında şaşkınlar. Seçim son-
rası yaşananları görünce ‘acaba kazansaydı-
lar ne kavgalar olacaktı’ diyorlar. Millet
İttifakı'na oy verenlerle konuştuğumda artık
kaybetme psikolojisinden öte kandırılma kız-
gınlığındalar. İktidarda ‘Koltuk Sevdası’ var
deyip içlerinde 35 yıldır milletvekilliği yapan
partiler, Recep Tayyip Erdoğan'ı örnek gös-
termek zorunda kalıyorlar televizyonlarda.
Alın size diktatörlük” eleştirisinde bulundu. 

Çivi çakmadınız

CHP’nin kendi içinde koyduğu yüzde 33
kadın kotasını bile uygulamadığını, kadınla-
rın olması gereken yerleri dahi erkeklere ver-
diğini belirterek konuşmasını sürdüren
Şeyma Aktaa, “Kadın kadının yurdudur. Biz
böyle siyaset yapıyoruz” dedi. İBB Başkanı
Ekrem İmamoğlu’nun seçim vaatlerine de
değinen Aktaa, “Göreve gelmeden önce İs-
tanbul'a 150 kreş açacağının sözünü veren
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu dört yılda 75
kreş açtı. Bunlar da var olan yerleri dönüştü-
rülerek yapıldı” diye konuştu. İSMEK’in de
büyüklüğünün ve ihtişamının çöktüğünü dile
getiren Şeyma Aktaa, 752 olan branş sayısı-
nın 221’e, 349 bin olan öğrenci sayısının da
84 bin 819’a gerilediğini belirterek, kente en
büyük zararın da kentsel dünüşüm bütçesi-
nin 4’de 3’ünü reklama harcayarak verildiği-
nin altını çizdi. Aktaa, “Dönüşüm bütçesini
küçültmek, neslimize yönelik bir ihanettir.
Deprem umurunuzda değil. Dönüşüme dair
tek bir çivi çakmadınız” dedi. 

Tehlike arz ediyorsunuz

CHP’nin ülke genelinde yönetimde bulun-
duğu yerlerde bazen yüksek bazen kısık sesle
LGBT’yi normalleştirmeye çalıştığını da
iddia eden Aktaa, “Küresel lobinin Türki-
ye’deki siyasi ayağı CHP ve ittifakları, mesu-
liyet yükledikleri kişilerde sizler oluyorsunuz.
Belediyeler ve devlet kurumları topluma katkı
sunacak, üstün yararını gözetecek faaliyetler
içinde olmalı. İyi olanı ve ahlaka yönlendireni
sunmalı. İnsanlarımıza entellektüel katkı sun-

malı. Milli ve manevi değerlerimizi koru-
malı. CHP’nin ve özellikle İBB’nin eşcin-

sel hayatın propagandasını yapması
artık anneleri isyan ettiriyor. Bu nor-
malleştirme çalışmaları aslında bir hak
ihlali. Biz ne zaman LGBT konusunda
bir eleştiri getirsek, hemen tarikat yurt-

larındaki tecavüz vakalarını, çocuk yaşta ge-
linleri konuşuyorsunuz. Biz bu tür
durumların gerekli hukuki işlemlerle karşı-
sında duruyoruz. Takip ediyoruz. Bu konu si-
yaset üstü. Tehlike arz ediyorsunuz” tepkisini
gösterdi. 

Siz ne okuyorsunuz?

Şeyma Aktaa’yı şaşkınlıkla izlediklerini söyle-
yen CHP Grup Sözcüsü Mesut Kösedağı ise
İBB anlayışlarının toplumsal saygıdan geçti-
ğini, Ak Parti’nin unuttuğu kadınlar ve tari-
katların eline bırakılan çocukların daha iyi
yaşam sürmesi için gece gündüz çalıştıklarını
belirtti. Kösedağı, “O beğenmediğiniz İETT

ve Metro’da kadınlar çalışmaktadır. Üst dü-
zeyde kadınlar vardır. 500 bin anne toplu ula-
şımdan ücretsiz yararlanmaktadır. İSMEK
ve Sosyal İşler Daire Başkanlığı’nda kadınla-
rın ve çocukların daha iyi yaşam sürmesi için
kadın personellerimiz gece gündüz çalışmak-
tadır” diyerek, “CHP Küresel lobinin Türki-
ye’deki ayağıdır” söylemlerine karşılık “Siz ne
okuyorsunuz Şeyma Hanım” diye sordu. 

Allah sizi affetsin!

“İstanbul Sözleşmesi bir gecede kaldırılırken,
9 yaşındaki kız çocukları evlendirilirken,
kadın cinayetleri işlenirken neredeydiniz?”
diye soran Kösedağı, “Vekilleriniz vakıfları
Meclis'te gülerek aklarken neredeydiniz? Sizi
siyaset kör etmiş. Allah sizi affetsin” tepkisini
gösterdi. Kösedağı'na cevap veren Aktaa ise
CHP’nin muzır neşriyat olarak görülen pe-
dofili kitaplarını İstanbul Kitapçısı’nda satışa
çıkardığını söyleyerek, “Saygıdan bahseden-
ler saygısızlık yapıyor” ifadelerini kullandı.

Kösedağı da Türkiye'de satılan tüm kitapla-
rın bandrollü olduğunu belirtti. Kösedağı,
“Bandrolü de İBB vermiyor. CHP olarak
toplumun yapısını ve inancına saygımız var-
dır. Genel seçimlerden sonra başlatılan algı-
nın sebebi ekonomidir. Toplumun temel
derdi ekonomidir” açıklamasını yaptı. 
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BeLLeK
güçLeNiyor
Beylikdüzü Belediyesi, kentin tarihi ve
kültürel mirası olan yapıları geleceğe
taşımaya devam ediyor. Belediye,
Gürpınar Mahallesi’ndeki geleneksel
sivil mimarlık örneği olan ahşap
konutu restore ederek Mübadele
Konutu olarak ilçeye kazandırıyor

S evgili Okuyucularımız, yaz geliyor
bütün korkum yine Orman yangın-
ları. Orman yangınlarının artması ve

hemen söndürülememesi yüzünden binlerce
değerli ağacımız yok oluyor. Yalnız yok
olanlar sadece ağaçlar değil. Kuşlar, ker-
tenkeleler, kaplumbağalar geyikler vs can
değimli? Tüm Avrupa ülkelerinde, Ameri-
ka’da da orman yangınları oluyor. Şu bir
gerçek ki orman yangınlarının %97’si
insan kaynaklı. Maalesef her yıl kaybettiği-
miz kadar fidan dikemiyoruz. Bu nedenle
güzel ülkemiz giderek çöl olma tehlikesi ile
karşı karşıyadır. Son yıllarda yaşadığımız
orman yangınları: Arşivdekilere bir bak. 

BODRUM ALEV ALEV: yerleşim 
bölgelerine yakın çıkan yangın, korku dolu
anlar yaşattı 

UCUZ ATLATTIK: (18.06.2012-

Milliyet). 
CENNET CUNDA YANDI: Balıkesir’in

Ayvalık İlçesi Cunda Adası’nda, makilik
alanda başlayıp zeytinlik alana sıçrayan
yangında yaklaşık 30 hektarlık alan zarar
gördü (17.06.2012-Milliyet). 

AYVALIK’I iHMAL YAKTI: Balıke-
sir’in Ayvalık ilçesindeki tabiat parkında
çıkan ve 30 hektarlık zeytinlik ve makilik
alanı kül eden yangının ilgisizlik ve dene-
timsizlik yüzünden ortaya çıktığı iddia
edildi (16.06.2012-Milliyet). İnsan kay-
naklı bu yangınların önemli iki ana sebebi
de ihmal ve dikkatsizlik ile kasıtmış. İhmal
ve dikkatsizlik nedeniyle çıkan orman yan-
gınları: Ormanda güvenlik tedbiri almadan
ateş yakmak. Yakılan ateşi söndürmeden
bırakmak. Özellikle mangal için yakılan
ateşin söndürülmeden bırakılması. Sönme-

miş sigara izmariti ve kibriti yere
atmak. Orman içinde veya bitişiğindeki tar-
lalarda istenmeyen otları veya tarlalarda
anız yakmak. Bir de aklımıza takılan bu
yangınların en büyük hasarlar yaptığı yer
Muğla orada yanan alana otel yapıldığını
oralarda yerleşik insanlar gördü. Dikkat et-
meliyiz. Gece aydınlatması için ormanda
ateşle dolaşmak. Cam ve cam kırıklarını
ormanda bırakmak, güneş ışığının camdan
yansıyarak kuru otları yakması. Çocukların
orman içinde ateşle oynamaları. 

Kasıtlı çıkarılan orman yangınları

Orman içinde veya bitişiğindeki tarla

veya otlakları genişletmek. Orman içinde
yapılan kanunsuz işleri gizlemek için çıka-
rılan yangınlar (Öyle ki öldürdüğü adamı
gizlemek için orman yakan kişiler bile gö-
rüldü. Birilerinden intikam almak için, bir
düğünü veya siyasi mitingi sabote etmek
amacıyla yangın çıkarıp adam toplanma-
sını engellemek. Yabani hayvanları uzak-
laştırmak. Hep insan suçu. Kahraman
Maraş’tan başlayıp, Akdeniz ve Egeyi
geçip İstanbul’a kadar uzanan 1700 Km.
lik sahil şeridinde en çok orman yangınları
Muğla’da görülüyor. İşte 10 Temmuz 2023
Pazar günü Datça 66 Bükü’nde saat 9,30
orman tutuştu. Ardından saat 10.50 de
Marmaris Asparan mevkiinde Yeşilbelde’de
yangın başladı. Saat 11.50 de Ortaca’da
yangın çıktı. Muğla’da 5 ayrı yangın hava-
dan, karadan söndürme çalşmalarıyla
kontrol altına alındı. İş ve çıkar elde etmek
geliyor insanın aklına.

Tüyap'a çıkan yolda 1998 de hiç kimse-

den bir kuruş almadan, Değerli dostum
Hüseyin Hamarat’ın verdiği destekle ağır
vasıta ile otomobil yolları arasında diktiği-
miz Atatürk Ve Cumhuriyet Ormanı ismini
verdiğimiz 30 bin fidan bile kamyon şoför-
lerinin attığı izmaritler yüzünden 3 yangın
atlattı. Sevgili okurlar, eski Vali Erol Ça-
kır’ı çok arıyorum bir çevreci olarak. İngil-
tere’den, Hollanda’dan 1999 depremi
sonrası Lions ve Rotaryan’lardan talep et-
tiğimiz ve onların gönderdiği, karavanları
depremzedelere ev olan ve işlevini tamam-
ladıktan sonra Orman Bölge Şefliklerine
verdiğimiz karavanlarda lise öğrencisi çev-
reci çocuklarımıza yaptırdığımız birer haf-
talık orman kamplarında onları eğitmiştik.
Sonra maalesef bu kamplar da bitti. Yazık
oldu. Sevgili okuyucular, ormanlık alanda
gördüğünüz en küçük duman ve ateşi en
kısa zamanda 177 nolu telefona bildirerek
yardım isteyelim. 

Sağlıklı kalmanız dileklerimle

Orman yangınları mevsimine giriyoruz 

İstanbul Büyükşehir Belediye Meclisi Temmuz ayı
ikinci birleşiminde LGBT ve üçüncü cinsiyet

kavramları tartışıldı. AK Parti Meclis Üyesi Şeyma
Aktaa, küresel lobinin Türkiye’deki ayağının CHP
olduğunu iddia etti.  Aktaa, CHP’nin ve özellikle 

İBB’nin eşcinsel hayatın propagandasını yaptığını
savundu. CHP Grup Sözcüsü Mesut Kösedağı ise

“Siz ne okuyorsunuz Şeyma Hanım. Sizi siyaset kör
etmiş. Allah sizi affetsin” tepkisini gösterdi
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ÇEVRE ve HUKUKİ HAKLARIMIZ

Utku KIZILTAN

utkukiziltan@gmail.com 

SELVİ 
SARITAÇ

HABER

Tartışmaya katılan AK Parti Grup Sözcüsü Faruk
Gökkuş da kadın ve çocuk istismarlarıyla ilgili
hukuki her konunun takipçisi olduklarını belirte-
rek, muhalefetin kadın ve çocuk haklarını istis-
mar aracı olarak kullandığını savundu. Gökkuş,
AK Parti’nin kurulduğu günden bu yana, Cum-
hurbaşkanı ve eşi Emine Erdoğan başta olmak
üzere tüm kadın ve kız çocuklarının toplum ha-
yatına katılması için mücadele ettiğini ve birçok
yasal düzenleme getirildiğini belirtti. Her top-
lumda bir takım sapık ve kanı bozukların çıktı-
ğını, bununda kurumlara mal edilmemesi
gerektiğini belirten Gökkuş, “Sapık her yerde
sapıktır. Anayasamızda din ve vicdan özgürlüğü
vardır. Kimse bundan dolayı kınanamaz. Allah 2
cinsiyet yaratmıştır. Bu bir insanlık suçudur.
Soykırımdır” dedi. AK Parti Grup Sözcüsü
Murat Türkyılmaz ise “CHP’den bugüne kadar
bir açıklama gelmedi ama LGBT hakkındaki ku-
rumsal düşünceniz nedir? Feshane’de yapılan
sergi hakkındaki görüşünüz nedir? Çocuklarını-
zın elinden tutup ailenizle bu sergiyi gezebilir
misiniz? Bunlara cevap verirseniz bu konuyu
kapatalım” ifadelerini kullandı. 

ÇOCUKLARINIZLA
BU SERGİYİ 

GEZEBİLİR MİSİNİZ?

SİYASET SİZİ
KÖR ETMİŞ!

İnsan olan acıyı anlar!
Kartal Belediyesi, Avrupa’nın kalbinde, Sırpların 8 binin üzerinde Boşnak sivili katledişinin 28’nci yılı dolayısıyla
bir anma programı düzenledi. Törende konuşan Gökhan Yüksel, “Biz diyoruz ki bu acıyı anlamak için, yaşamak
için Boşnak olmaya gerek yok. Bu acıyı anlamak ve hissetmek için insan olmak yeterli” dedi

Kartal Meydanı’ndaki Sreb-
renitsa Boşnak Soykırımı Anı-
tı’nın önünde gerçekleştirilen

anma programına; Kartal Belediye Baş-

kanı Gökhan Yüksel’in yanı sıra Türkiye
İşçi Partisi Genel Başkanı ve milletvekili
Erkan Baş, Bosna Hersek İstanbul Baş-
konsolosu Enisa Komar, Doğru Parti
Genel Başkanı Rıfat Serdaroğlu, Cum-
huriyet Halk Partisi Kartal İlçe Başkanı
Süleyman Uzunok, Anadolu Yakası
Bosna-Sancak Derneği Başkanı Erdo-
ğan Erden, Atatürkçü Düşünce Derneği
Genel Sekreter Yardımcısı Önder Pola-
toğlu, Bosna Sancak Kültür ve Tarih
Vakfı Başkanı Fuat Çimen, Kartal Bele-
diyesi Başkan Yardımcıları, Meclis Üye-
leri ile çok sayıda sivil toplum örgütü
temsilcisi katıldı.

Beraber yandık

Anma programı, Gazi Mustafa Kemal
Atatürk ve tüm şehitlere saygı duruşu ile
İstiklal Marşı’nın okunmasıyla başladı.
Kartal Belediye Başkanı Gökhan Yüksel,
kendisinden önce konuşan konukların
ifade ettiği gibi 1995 yılında dünyanın
gözü önünde bir katliam gerçekleştiğini
ifade ederek bunun belgeselini de izle-
diklerini söyledi. Yüksel, “Biz diyoruz ki
bu acıyı anlamak için, yaşamak için Boş-
nak olmaya gerek yok. Bu acıyı anlamak
ve hissetmek için insan olmak yeterli.
Hem dünya topraklarında hem ülke-
mizde o yıllarda ve geçmişte onlarca,
yüzlerce acı ve gözyaşına neden olan bir
olay yaşandı. 2 Temmuz Sivas’ta hep be-

raber yandık, 5 Temmuz Başbağlar’da
hep beraber öldürüldük, Serebrenitsa’da
da bütün insanlık öldü. Herkesin gözü
önünde. Dolaysıyla yurttaş olmanın ve
yurttaş olma bilincinin bize vermiş ol-
duğu çok büyük sorumluluklar var. Bu
sorumluluğu hep beraber yine almış olu-
yoruz” dedi. 

Düşünmemiz lazım

Etkinlikte belgesel gösteriminin ardından
konuşan Türkiye İşçi
Partisi (TİP) Genel
Başkanı Erkan Baş
ise “Geçmişte, belki
de kilometrelerce
ötede başka bir coğ-
rafyada gerçekleşmiş
bir katliamın burada
her yıl anılması neden
önemlidir diye düşün-
memiz lazım. Bir kere
çok kıymetli, çok
önemli ve geleneksel-
leştikçe anlamı artan
bu buluşmalarımızın,
bu buluşmaya katılan
bizlerin sorumlulu-
ğunu arttırdığını dü-
şündüğümü ifade
etmek istiyorum” diye
konuştu.  HABER
MERKEZİ

İlçenİn tarihi ve kültürel mirasla-
rına sahip çıkan Beylikdüzü Bele-
diyesi, yeni bir çalışmayı daha

hayata geçiriyor. Gürpınar Mahallesi’ndeki
Aşıklar Çeşmesi’nin bulunduğu alanda yer
alan ve geçmişi 1900’lere kadar uzanan
ahşap konut restore edilerek Mübadele Ko-
nutu olarak ilçeye kazandırılıyor. İstanbul 1
No’lu Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Ku-
rulu tarafından sanat tarihi raporu, rölöve ve
restitüsyon projeleri onaylanan konutun, res-
torasyon projesinin de kabul edilmesiyle bir-
likte çalışmalar hızla başlayacak. Çevresiyle
de bir bütün halinde ele alınacak ahşap
konut, orijinal mimarisine ve özelliklerine
dokunulmadan, aslına uygun bir biçimde
onarılacak. Öte yandan konut ile Aşıklar
Çeşmesi’nin arasında kalan alan, meydan
şeklinde tasarlanarak halkın kullanabileceği
bir sosyal alana dönüştürülecek. Mübadele
Konutu olarak ilçeye kazandırılacak bu tarihi
yapının içerisinde ayrıca sergi salonu, kütüp-
hane ve sosyal alanlar da yer alacak.  

Mülkiyetimize aldık

Ahşap konutun yer aldığı alanda teknik ince-
lemelerde bulunan Beylikdüzü Belediye Baş-
kanı Mehmet Murat Çalık, “Kent tarihi ve
kültürünü korumak önceliklerimiz arasında
yer alıyor. Beylikdüzü’nün tarihi değerlerine
sahip çıkan bir akılla çalışmalarımızı sürdü-
rüyoruz. Gürpınar Mahallemizde bulunan
sivil mimarlık örneği tescilli ahşap konutu
kamulaştırma yoluyla belediyemiz mülkiye-
tine aldık. Projemiz şu an kurulda, kurul
onayını aldıktan sonra hızlıca imalatına baş-
layacağız. Burayı eski dokusuna uygun bir
şekilde tasarlayacağız” ifadelerini kullandı.
HABER MERKEZİ

AK Parti Meclis Üyesi
Şeyma Aktaa

CHP Grup Sözcüsü
Mesut Kösedağı

Kartal Belediye
Başkanı
Gökhan Yüksel



Ç ekmeköy Belediyesi 2023 yılı lise mezu-
niyet töreni için 2 Mayıs’ta bir ihale
yaptı. İhalenin teknik şartnamesi dört

firma tarafından satın alındı. Firmalar şart-
nameyi alınca adeta şoke oldu. 5 milyon
683 bin lira yaklaşık maliyetli ihalenin şart-
namesinde benzer iş olarak “Mezuniyet tö-
reni hizmet alımı yapabilmek” şartı
görenleri şok etti. Bununla da yetinmeyen bele-
diye ihalede fiyat dışı unsurlar puanlamasını uy-
guladı. İhalenin şartnamesini alan firmalar üçü
teklif veremedi. İhale 5 milyon 58 bin lira fiyat
teklif veren KGF Film Organizasyon şirketine
kaldı. İhaleye tek başına giren şirket böylece ka-
mudaki ilk ihalesini de kazanmış oldu. Firmanın
ihale teknik şartnamesine göre bu tören için
temin edeceği sandalye sayısının 10 bin, her
okulda ayrı ayrı yapılan tören için kiralanan 2
bin 223 kep ve cübbe sayıları biraz abartılı 
bulundu. 

İSO 9001 belgesi istendi

Belediye 13 Haziran’da bu defa “Yazlık Sinema
Mahalle Şenlikleri’ başlıklı yeni bir ihale düzen-

ledi. 5 milyon 766 bin lira yaklaşık maliyetli
ihalenin teknik şartnamesi bir önceki iha-
leyle neredeyse aynı. Yalnız bu ihalede, tek-

lif verecek firmalardan İSO 9001 belgesi
istendi. Belgeler dışında belediye bu or-
ganizasyon için ihaleyi kazanacak fir-
mayı fiyat dışı unsurlar puanlamasıyla
belirleyeceğini ilan etti. İhaleye iki firma

katılabildi. Lise mezuniyet töreni ihalesini kaza-
nan KGF Film Organizasyon şirketi 4 milyon
999 bin liralık teklifle ipi göğüsleyen firma oldu.
Firma 3 ay boyunca gerçekleşecek organizasyon
süresince 50 bin patlamış mısır, 50 bin su ve 50
bin kek dağıtmayı taahhüt etti.

Sermayesi 10 bin lira

Çekmeköy Belediyesi’nden ilk ihalesini alan şir-
ketin Çekmeköy Taşdelen adresine kayıtlı ol-
duğu görüldü. 12 şubat 2015 tarihinde İstanbul
Ticaret Odası’na kaydı yapılan şirketin serma-
yesi 10 bin lira olarak gözüküyor. 4 Nisan 2023
tarihinde şirket İrfan Kılıç’ın üzerine geçmiş. Kı-
lıç’ın şirketi devraldıktan sonra hemen belediye-
den iki ihale alması dikkat çekti. 
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Hakan SÖNMEZ

Y üzde 52'nin içinde yer alan emeklinin, işçinin,
çiftçinin, esnafın rızası vardı. 
Bu ülkede Ak Parti yüzde 52 oy alıp seçildi mi?

Seçildi. 
Ülke her türlü batmışken yüzde 52 hala iktidardan

memnun olduğunu oylarıyla onayladı mı?
Onayladı. 
O zaman olağanüstü bir durum dışında Ak Parti

hükümetinin bu ülkeyi 5 yıl boyunca nasıl yöneteceğini
ve yüzde 52 kurunun yanında yüzde 48 yaşın da nasıl
yanacağını hep birlikte göreceğiz. 

Ki benim asıl merak ettiğim konu bir zamanlar
Halk Bankası'ndan yüklü miktarda kredi almakla suç-
lanan Sayın Mehmet Şimşek’in Hazine ve Maliye Ba-
kanı olarak, ekonomiyi rasyonel zeminlere göre mi
yoksa 81 milyon halkın sırtına basarak mı şaha kaldı-
racak?

Kaldı ki 22 seneyi kendi tabiriyle Cumhuriyet biri-
kimleri, en kıymetli arazilerimiz, limanlarımız, tank
palet fabrikamızı babalarının malını satar gibi satıp
parasını yol ve köprülere harcayanların bugün oluşan
bütçe açığı ve 475,7 milyar ABD dolarına ulaşan dış
borcu ödemek için satılacak bir şeyimiz kalmazken
Sayın Şimşek hangi getirisi ve hangi özelliğine istina-
den hazine ve maliye bakanı yapılmış olabilir? Her
şeye zam yaparak, boşaltılan hazineyi doldurmak için
vatandaşın veya tefecilerin önüne diz çökerek faizine
bakılmadan milyarlarca borçlanıp ülke yönetmek için
illaki ekonomist olmak mı gerekiyor? 

Ya da “Aynı gemideyiz” ve “Türkiye tek yürek”
gibi ajite cümlelerle topluma deprem, sel, yangın ve
kovit dönemlerinde iban vererek ya da araç sahiplerin-
den iki defa zorla MTV alarak mı ekonomi düze çıka-
rılacak? Hani ekonomisttik. Hani faiz sebep,
enflasyon netice idi. Hani 6 ay sonra uyandığımızda
çok farklı noktalara gidecektik. Hani dolar 10 lira
olacak, 15 lira olacak söylemleri için çok beklersiniz
dolar 5 lira olacak denirken bugün o aynı doların 26
lira olması nedir? 

Seçimden birkaç ay önce kaleme aldığım makalele-
rimde “Ekonomisi batmış bir ülkenin başına Sayın Kı-
lıçdaroğlu’nu getirmeye çalışmak cahillik olur”
demiştim. Çünkü Sayın Kılıçdaroğlu’na Almanya Baş-
bakanı Merkel’in bıraktığı gibi kasası dolu bir hazine
değil batmış bir hazine kalacaktı. Yani Sayın Kılıçda-
roğlu da bugün aynen Ak Parti hükümetinin yaptığı
gibi ya birilerinin önünde para için diz çökecekti ya da
81 milyonunun cebindeki parayı vergi adı altında ça-
lacaktı. Hal böyle olunca da halk 22 yıl ülkeyi yöne-
tenleri değil Sayın Kılıçdaroğlu’nun ülkeyi batırdığını
düşünecekti. 

ERCAN 
ÖZTÜRK

ÖZEL HABER

Yaz kızım...

Çekmeköy Belediyesi 10 bin lira sermayeli film şirketine bir ayda 10 milyonluk iki 
organizasyon ihalesi verdi. Lise öğrencilerin mezuniyet töreni ve yazlık film gösterimi için
yapılan ihalede rekabeti ortadan kaldırmak için önce benzer iş olarak “Mezuniyet töreni 

yapmak” maddesi eklendi. Bununla yetinmeyen belediye şartnameye fiyat dışı unsurlar olarak
puanlama sistemi ekledi. Ardından ihaleye katılacak firmalardan İSO 9001 belgesi istendi

CEKMEKOY’DE
FİLM DÖNÜYOR!

Çekmeköy Belediye Başkanı Ahmet Poyraz, lise öğren-
cileri için düzenlenen mezuniyet töreninde, “yıl içinde
gençlerimizle sıkça bir araya gelip onları dinliyorum.
Gençlerimizin isteklerinden yola çıkarak bu yıl da okulla-
rımızda mezuniyet törenleriniz a’dan z’ye biz organize
ediyoruz. Gözleri ışıl ışıl parlayan geleceğe umutla
bakan, kendi İHA’sını, SİHA’sını, yerli otomobilini yapan
bir gençlik var artık. Ufku geniş her türlü imkanı devlet
tarafından sağlanan ve desteklenen bir nesil olacaksınız.

Devletinizin desteği her zaman yanınızda olacak ve sizler
milletimizin hem bugününü hem de yarınını inşa edecek-
siniz. Arkadaşlarınızla öğretmenlerinizle vedalaştığınız
lise hayatınızın son, yeni hayatınızın ilk gününde hepinize
mutlu ve huzurlu yaşayacağınız başarılarla dolu bir ömür
diliyorum. Bugünün anısına sizlerin ismine özel hazırladı-
ğımız kalemlerinizi her gördüğünüzde bir Ahmet abiniz
olduğunu ve istediğiniz zaman ona ulaşabileceğinizi mut-
laka bilmenizi istiyorum” demişti. 

BURADA BİR AHMET ABİNİZ VAR!

TRT CHP’yi yok sayıyor!
CHP İstanbul İl Başkanlığı tarafından ilkelerine ve kendi mevzuatına aykırı yayın politikası uyguladığı iddiasıyla TRT Genel Müdürü Zahid Sobacı hakkında suç
duyurusunda bulunuldu. İl Başzkanı Kaftancıoğlu, “TRT çok uzun süredir CHP'yi yok sayan veya kötüleyen yayınlar yapmaktan geri durmamaktadır” dedi

CHP İstanbul İl Başkanı
Canan Kaftancıoğlu,
TRT Genel Müdürü

Zahid Sobacı ve tespit edilecek
şüpheliler hakkında "Kamu hiz-
metlerinden yararlanma hakkının
engellenmesi", "Siyasi hakların kul-
lanılmasının engellenmesi" ve
"Görevi kötüye kullanma" suçların-
dan İstanbul Cumhuriyet Başsav-
cılığı'na suç duyurusunda
bulunduklarını belirtti. Şikayetin
ardından adliye önündeki mey-
danda basın açıklaması yapan
Kaftancıoğlu, "TRT Genel Mü-
dürü Zahid Sobacı, göreve başla-
dığı günden bu yana, TRT'ye yanlı
bir yayın politikası izlemektedir.
TRT devletin ve milletin kuruluşu-
dur. Hepimizin vergileriyle gelir
elde etmektedir. Buna karşın çok
uzun süredir CHP'yi yok sayan
veya kötüleyen yayınlar yapmaktan
geri durmamaktadır” dedi. 

Şikayet ediyoruz

“TRT Kanunu, TRT kanallarının
yayınlarında tarafsız davranmasını
hükmetmiştir. Ne var ki mevcut
TRT yönetimi bu yükümlülüğünü
yerine getirmemektedir” diyen Kaf-
tancıoğlu, “Özellikle seçim dönemi
boyunca TRT, devlet televizyonu
olarak değil, AKP'nin propaganda
makinesi olarak çalışmıştır" ifade-
lerini kullandı. CHP Genel Baş-
kanı, MYK üyeleri, PM üyeleri ve
milletvekillerini TRT ekranlarında
canlı yayınlanan hiçbir programa
davet edilmediğini ifade eden Kaf-
tancıoğlu, "Genel Başkanımızın ko-
nuşmaları TRT'de ya
yayınlanmamakta ya da çok az ya-
yınlanmaktadır. Tüm bu konular
nedeniyle halkın haber almasını
engelleyen, siyasi haklarımızı kul-
lanmamıza ve duyurmamıza izin
vermeyen, görevini kötüye kulla-
nan TRT Genel Müdürünü bugün
savcılığa şikayet ediyoruz” diye
konuştu. DHA

Yetimler için
daYanışma
İHH, bu yıl 12’ncisi düzenlenecek 
Yetim Dayanışma Günleri etkinlikleri ile
Türkiye dâhil 26 ülkede yetimlere ve
ailelerine yönelik 196 projenin hayata
geçirmeyi hedeflediğini duyurdu

yetim Dayanışma Günleri ile alakalı İHH
tarafından şu bilgiler paylaşıldı. Payla-
şımda, “İHH tarafından bu yıl 12’ncisi dü-

zenlenecek Yetim Dayanışma Günleri (YDG)
etkinlikleri için ekipler, 26 ülkeye doğru yola çıkacak.
Organizasyon kapsamında, yetimlere ve ailelerine yö-
nelik 196 farklı projenin uygulanması planlanıyor.
İHH, YDG çalışmaları ile her yıl Türkiye'den yola
çıkan gönüllü ekipleriyle dünyanın dört bir yanındaki
yetimleri ziyaret ediyor, yardımlarda bulunuyor, ye-
timhaneler açıyor, çalışmaları yerinde gözlemliyor ve
çeşitli projelerle yetim çocukları sevindiriyor. Bu yıl
düzenlenecek projelerden 18 bini aşkın yetim çocuğun
ve ailesinin faydalanması hedefleniyor” denildi.  DHA

KadıKöy Belediyesi,
çevre dostu şehircilik
uygulamalarının

yanı sıra Kadıköylülerin sürdü-
rülebilir ekolojik yaşama dair
beklenti ve ihtiyaçlarına da
yanıt vermek amacıyla projeler
üretmeye devam ediyor. Sağ-
lıklı Kentler Birliği’nin Sağlıklı
Şehirler En İyi Uygulama Ödü-
lü’nün de sahibi olan Ekolojik
Yaşam Merkezi’nde yaz sezonu
programı birbirinden eğlenceli
ve eğitici programlarla devam
ediyor. Farklı yaş gruplarına yö-
nelik hazırlanan programda

bitkilerle boyama, atalık to-
humlar, el yapımı kağıt, sürdü-
rülebilir tarım, atıksız muftak,
doğal temizlik malzemeleri ya-
pımı gibi birçok başlıkta eğitim-
ler ve atölyeler gerçekleştiriliyor.
Kadıköy Eğitim Mahallesi’nde
bin 520 metrekarelik yeşil ala-
nıyla permakültür ilkelerine
uygun hazırlanan Ekolojik
Yaşam Merkezi’ndeki prog-
ramlara katılmak için ekolojik-
yasam.kadikoy.bel.tr adresini
ziyaret ederek kayıt yaptırmak
gerekiyor.  
HABER MERKEZİ

Ekolojik yaşam atölyElEri başladı
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D ış Ekonomik İlişkiler Kurulu
(DEİK) Genel Merkezi'nde dü-
zenlenen Türkiye-Suudi Arabis-

tan İş Forumu'nda konuşan Ticaret
Bakanı Ömer Bolat, Türkiye-Suudi Ara-
bistan İş Forumu'nda konuştuBolat, iki
ülke arasındaki ekonomik ve ticari ilişkile-
rin devlet başkanlarının gösterdiği istika-
mette her geçen gün güçlenerek geliştiğini
söyledi. Bolat, "Nitekim 2022'de 6,5 milyar
dolar olarak gerçekleşen ticaret hacmimi-
zin gerçek potansiyeli yansıtması ve daha
da bütünleşmiş bir ekonomik ve ticari iliş-
kiye dönmesi konusunda 2023'te artan bir

ivmeyle devam etmektedir. İlk 6 ay itiba-
rıyla 3,4 milyar dolarlık dış ticaret hacmine
ulaşmış durumdayız. Hedefimiz, karşılıklı
ticareti kısa vadede 10 milyar, uzun vadede
ise 30 milyar dolar seviyesine çıkarmaktır"
diye konuştu.

Stratejik bir konum

İki ülkenin Avrupa, Asya ve Afrika kıtaları-
nın kavşağında çok stratejik bir konumda
bulunduğunu dile getiren Bolat, Türkiye
ve Suudi Arabistan'ın güçlü altyapıları,
dünyaya entegre ekonomileri, rekabetçi pi-
yasaları ve girişimci ruhuna sahip iş dün-

yası sayesinde ticaret ve yatırımda güçlü
potansiyelinin bulunduğunu anlattı. Bolat,
ihracatçıların birçok ürün ve sektörde
Suudi Arabistan'ın güvenilir iş ortakları
konumuna geldiğini kaydederek, müteah-
hitlerin de bu ülkede 25 milyar doları aşkın
değere sahip proje ortaya koyduğunu 
söyledi.

Güçlü bir altyapı var

Bakan Bolat, iki ülke arasındaki fırsatlara
işaret ederek, "Artık önceliklerimizden ilki,
ticaretimizin kapsamını ve ürün çeşitliliğini
artırmaktır. Stratejik ortak olan Türkiye ile
Suudi Arabistan'ın karar alıcıları olarak
bizlere de düşen görev de iki ülke arasında
bulunan ve olabilecek sorunları kaldırmak
ve çözmektir. Bu konuda iki taraf hükü-
metleri olarak var gücümüzle çalışmaya
devam edeceğiz" açıklamasında bulundu.
İkili ilişkilere ivme kazandıracak en önemli
araçlardan birisi olarak gördükleri serbest
ticaret anlaşmasının tesisinin öne çıktığını
dile getiren Bolat, sözlerini şöyle sürdürdü:
“Suudi Arabistan'ın da üyesi olduğu Kör-
fez İşbirliği Teşkilatı ile ülkemiz arasında
bir serbest ticaret anlaşması imzalanması
için istikşafi görüşmelere mayıs ayında iki
taraf olarak başladık. En kısa sürede mü-
zakerelere başlamayı, bu süreci başarıyla
nihayete erdirmeyi ve serbest ticaret anlaş-
masını her iki ülkenin iş insanlarının istifa-
desine sunmayı ümit ediyoruz. Diğer bir
konu da karşılıklı yatırımlar. Yasal çerçeve
olarak gerek yatırımların karşılıklı korun-
ması ve teşviki anlaşması gerekse de çifte
vergilendirmeyi önleme anlaşması ile kar-
şılıklı yatırımlar için güçlü bir altyapıya 
sahibiz.” 

Tarihi bir önemi var

Ticaret Bakanı Bolat, Suudi Arabistan'ın

2002 yılından bugüne Türkiye'deki yatı-
rımlarının 2 milyar doları aştığını belirte-
rek, bugün bin 400'den fazla Suudi
Arabistan firmasının ülkede yatırım fırsat-
larını değerlendirdiğini ve iş yaptığını söy-
ledi. Bolat, "Önümüzdeki dönemde de
kapsamlı ve her yatırım özelinde kolaylık-
lar arz eden yatırım teşvik programlarımız
ile inanıyoruz ki kısa sürede karşılıklı yatı-
rımlarımız çok daha yüksek seviyelere çı-
kacaktır." diye konuştu. Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan'ın gelecek günlerde
yapacağı Suudi Arabistan ziyaretine deği-
nen Bolat, bu ziyaretin yatırım ve ticari iliş-
kilerin seyri açısından tarihi bir önem
ihtiva ettiğini bildirdi.

İş birliğine hazırız

Bakan Bolat, iki ülke arasında önde gelen
sektörlerden birisinin müteahhitlik oldu-
ğunu belirterek, Suudi Arabistan Belediye,
Kırsal İşler ve Konut Bakanı Majid Al-Ho-
gail ile dün Ankara'da çok sayıda görüşme
yaptıklarından bahsetti. Türk müteahhitlik
sektörünün gücüne ilişkin bilgiler paylaşan
Bolat, "Hız, hizmet, kaliteli performans ve
uluslararası projelerle kalitesini ispatlayan
müteahhitlik firmalarımız, Suudi Arabis-
tan'ın özellikle 2030 Vizyon Projeleri ara-
sında yer alan Noam, Diriyah Gate,
Qiddiya, Amalla ve Kızıldeniz başta
olmak üzere birçok projede yer almayı
arzu etmektedirler ve bu konuda iş birli-
ğine ve ortaklığa hazırdır" açıklamasında
bulundu. Bolat, son teknolojik gelişmeler,
yenilikçi yaklaşımlar ve akıllı şehirler konu-
sunda sahip oldukları yetkinliklerden bah-
sederek, Suudi Arabistan'daki bu alandaki
fırsatları taklip ettiklerini, akıllı şehirler ko-
nusunda sahip oldukları bilgi ve tecrübeyi
paylaşmaktan büyük mutluluk 
duyacaklarını anlattı.  AA
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Yatay mimariye 

4 MiLYAR
YATIRIM

AÇIKLAMADA görüşlerine yer verilen
BOSS4 İnşaat Yönetim Kurulu Başkanı
Abdülkadir Akkuş, salgın döneminde baş-

layan az katlı yatay mimari trendinin artık daha da
yaygın hale geldiğine dikkati çekerek kendilerinin de
yapımı süren ve planlanan projelerini bu talep doğ-
rultusunda şekillendirdiklerini belirtti. Akkuş, devam
eden projelerine ek olarak dört yeni projeyi daha
planladıklarını aktararak, salgınla birlikte gelen talep-
lerin daha çok bahçeli, balkonlu, ferah, açık alanı bol
ve yatay mimari konseptindeki projelere olduğu bilgi-
sini paylaştı.

Dört yeni proje

Deprem sonrasında bu tip projelere talebin daha da
arttığını ifade eden Akkuş, “İnsanlar yüksek katlı bi-
nalarda oturmak istemiyorlar. Biz de projelerimizi bu
talep doğrultusunda geliştiriyoruz. Şu an için bu yıl
içerisinde yatay mimari tarzında dört yeni projeyi ha-
yata geçirmeyi planlıyoruz. Bunlardan biri Malte-
pe'de hayata geçecek olan 600 konutluk bir kentsel
dönüşüm projesi, diğeri Zeytinburnu'nda ve yine 600
daireden oluşacak bir proje. Bu projelerimizde blok-
lar en çok 10'ar katlı olacak. Ayrıca 50 villadan olu-
şan Büyükçekmece Kumburgaz projesi ve bir de dört
etapta 500 konuttan oluşan Bahçeşehir projemiz var.
Bu dört projenin toplam 4 milyar TL'lik bir yatırım
maliyeti olacak. Bu yatırımlarımız butik konut proje-
sinden ziyade büyük projeler olacak ve tamamlan-
dıklarında yaklaşık toplam 2 bin konut hayata
geçmiş olacak” dedi.  AA

Hukuk Danışmanı:  av. D. Cemal kaRaL

genel yayın yönetmeni ve Sorumlu yazı İşleri Müdürü
Ekrem HaCıHaSaNoĞLu
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görsel yönetmenler
Türkan ERVaN

Taylan DaŞDÖĞEN

yazı İşleri Müdürü
anıl BoDuç
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Ticaret Bakanı Bolat
Türkiye-Suudi Arabistan 
İş Forumu'nda konuştu.
Bolat, "İlk 6 ay itibarıyla 

3,4 milyar dolarlık dış
ticaret hacmine 

ulaşmış durumdayız. 
Hedefimiz, karşılıklı 

ticareti kısa 
vadede 10 milyar 

dolar, uzun vadede ise 
30 milyar dolar

seviyesine 
çıkarmaktır" dedi

HEDEFIMIZ 30 
MILYAR DOLAR

Girişimcilere
75 milyon lira
Tarım ve Orman Bakanlığının tarım, hayvancılık, ormancılık, gıda ve su
ürünleri gibi alanlarda eğitim gören genç girişimcileri kırsala çekmeyi
amaçlayan "Uzman Eller Projesi" kapsamında Kahramanmaraş merkezli
depremlerden etkilenen iller için 75 milyon liralık ek bütçe verildi

Bakanlıktan yapılan yazılı
açıklamaya göre, kırsal kalkın-
mada Uzman Eller Projesi çer-

çevesinde, üretimin yeniden canlandırılması
amacıyla hibe desteği sağlanacak. Destek-
ten tarım, hayvancılık, ormancılık, gıda ve
su ürünleri alanlarında eğitim veren üniver-
sitelerin fakülte ve meslek yüksekokulları ile
Milli Eğitim Bakanlığına bağlı tarım, hayvan
yetiştiriciliği ve sağlığı, laboratuvar hizmet-
leri ve gıda teknolojisi alanlarında eğitim
veren lise ve dengi okullardan mezun olan
genç girişimciler yararlanacak. Başvuruları
onaylanan girişimcilerin kırsal alan/kırsal
mahallede uygulayacakları bitkisel ve hay-
vansal üretim, su ürünleri üretimi, coğrafi
işaretli ve geleneksel ürün üretimi ile bu
ürünlerin işlenmesi, depolanması ve paket-
lenmesine yönelik projelerine, 250 bin li-
raya kadar, yüzde 100 hibe desteği
verilecek.

Askıda kalacak

Bakanlıkça, deprem felaketinden etkilenen
illerde kırsalın tekrar ayağa kaldırılması
amacıyla, afet bölgesi ilan edilen illerde 350
projeye 87,5 milyon lira hibe desteğine ek
olarak, 300 proje için 75 milyon lira daha ek
bütçe verilmesi kararlaştırıldı. Böylece dep-
rem bölgesi özelinde bu yıl için Uzman Eller
Projesi kapsamında onaylanan proje sayısı
650'ye, hibe miktarı da 162,5 milyon liraya

ulaştı. Ülke genelinde ise onaylanan proje
sayısı 2 bin 50'ye, hibe miktarı ise 625 mil-
yon liraya çıktı. Hibe sözleşmesi imzala-
maya hak kazanan 300 girişimcinin yer
aldığı listeler, bugünden itibaren başvuru
sahiplerinin bağlı oldukları tarım ve orman il
müdürlüklerinin ilan panosunda askıya çıka-
rıldı. ayrıca bu isimler sistem üzerinden ve
il müdürlüklerinin internet sitelerinden de
duyurulacak. 18 temmuz'a kadar askıda ka-
lacak olan listelerle ilgili sözleşmeler 19-25
temmuz tarihlerinde imzalanacak. Uzman
Eller projeleriyle ilgili gelişmeler, Bakanlığın
ve tarım Reformu Genel Müdürlüğünün in-
ternet sitelerinin yanı sıra sosyal medya he-
sapları ve Uzman Eller Bilgi Sistemi'nden de
takip edilebilecek.

625 milyon lira hibe

tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı da
sosyal medya hesabından yaptığı payla-
şımda, "kırsal kalkınmada Uzman Eller Pro-
jesi" kapsamında, depremden etkilenen
illerde 300 projeye daha hibe desteği sağla-
nacağını ifade etti. Söz konusu illerde kırsalı
yeniden ayağa kaldırmaya devam ettiklerini
belirten Yumaklı, "Bu illerimizde Uzman
Eller Projesi için ilave 75 milyon lira hibe
desteği sağlıyoruz. Böylece 2023 yılında
ülke genelinde toplam 625 milyon lira hibe
desteğiyle üretimimize güç katıyoruz" de-
ğerlendirmesini yaptı. aa

BOSS4 İnşaat, devam eden projelerine ek
olarak bu yıl içerisinde dört yeni projeyi hayata
geçirecek. Şirketten yapılan açıklamaya göre,
BOSS4 İnşaat, dört yeni projeye daha
başlanacağını açıkladı. Maltepe, Zeytinburnu,
Bahçeşehir ve Büyükçekmece Kumburgaz'da
inşa edilecek projelerin toplam yatırım tutarının
ise 4 milyar TL olması planlanıyor

Jolly ile iş birliği
TÜRK Hava Yolları (THY),
Jolly ile çevrim içi otel rezer-
vasyonu hizmeti için işbirliği

anlaşması imzaladı. THY Basın Müşa-
virliğinden yapılan açıklamaya göre, ha-
vacılık sektörüne farklı bakış açısı
sunacak işbirliği ile yolcular, mobil uygu-
lama ve internet sitesi üzerinden yurt içi
konaklamaları için 7 bini aşkın otel seçe-
neğine Jolly kalitesi ve güvencesi ile ula-
şabilecek. THY yolcuları aynı zamanda
konaklamalarından mil kazanırken şirke-
tin "Miles&Smiles" yolcu programı kap-
samındaki üyeler, bu rezervasyonlara
ödenen her 1 avro için 2 mil sahibi ola-
cak. Kazanılan miller, konaklamanın ta-
mamlanmasının ardından ilgili üyelerin
mil bakiyelerine yansıtılacak.

Özen gösteriyoruz

Açıklamada görüşlerine yer verilen THY
Genel Müdürü Bilal Ekşi, kıtaları aşan
başarılarına yaptıkları işbirliği anlaşmala-
rıyla katkı sunmaya devam ettiklerini be-
lirtti. Misafirlerin seyahat deneyimini
daha konforlu ve ayrıcalıklı hale getirmek
için gayretle çalıştıklarını kaydeden Ekşi,
"Hizmetlerimizi zenginleştirmeye özen
gösteriyoruz. Bu işbirliğiyle misafirlerimi-
zin daha fazla noktaya, daha kolay seya-
hat edebilmelerine imkan sağlamış
olacağız" ifadelerini kullandı. Jolly Yöne-
tim Kurulu Başkanı Mete Vardar ise 36
yıldır Türkiye’nin yerli ve milli bir markası
olarak büyüyüp gelişirken, güçlü işbirlikle-
rine de imza attıklarını belirtti.  AA
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, Litvanya'nın Başkenti Vilnius'ta gerçekleştirilen NATO
zirvesindeki temasları kapsamında İspanya Başbakanı Pedro Sanchez ve Hollanda
Başbakanı Rutte'nin ardından Yunanistan Başbakanı Kiriakos Miçotakis ile bir araya
geldi. İletişim Başkanlığı'ndan yapılan açıklamada, “Görüşme iyi bir atmosferde
gerçekleşmiştir. Son aylarda ikili ilişkilerde oluşan olumlu iklimin süreklilik ve
tutarlılık arzetmesinin hususunda mutabık kalmışlardır” denildi

L itvanya’nın başkenti Vilnius’ta
düzenlenen NATO Devlet ve
Hükümet Başkanları Zirvesi,

ikinci gününde devam ediyor. NATO li-
derleri, zirve çerçevesinde Kuzey Atlan-
tik Konseyi Toplantısı'nın ikinci
oturumuna katıldı. Zirve kapsamında
dün Fransa Cumhurbaşkanı Emma-
nuel Macron, İngiltere Başbakanı Rishi
Sunak, Kanada Başbakanı Justin Tru-
deau, İtalya Başbakanı Giorgia Meloni,
Almanya Başbakanı Olaf Scholz ve
ABD Başkanı Joe Biden ile bir araya
gelen Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan bugün ilk olarak  İspanya Başba-
kanı Pedro Sanchez ile bir görüşme
gerçekleştirdi. Erdoğan daha sonra Hol-
landa Başbakanı Rutte ile görüştü. Er-
doğan görüşmenin ardından Twitter
hesabı üzerinde yaptığı açıklamada,
“Hollanda Başbakanı Mark Rutte ile
NATO Zirvesi marjında gerçekleştirdiği-
miz görüşmenin ülkelerimiz için hayır-
lara vesile olmasını 
diliyorum” dedi.

Daha sık temas

Erdoğan bu görüşmelerin ardından Yu-
nanistan Başbakanı Kiriakos Miçotakis
ile bir araya geldi. Görüşmeye ilişkin İle-
tişim Başkanlığı'ndan yapılan açıkla-
mada, “Türkiye Cumhurbaşkanı Recep

Tayyip Erdoğan ve Yunanistan Başba-
kanı Kiryakos Miçotakis, Vilnius/Lit-
vanya’da düzenlenen NATO Zirvesi
marjında Türkiye ve Yunanistan’ın Dış-
işleri Bakanlarının da katılımıyla bir
araya gelmişlerdir. Görüşme iyi bir at-
mosferde gerçekleşmiştir. Sayın Erdo-
ğan ve Sayın Miçotakis, son aylarda ikili
ilişkilerde oluşan olumlu iklimin sürekli-
lik ve tutarlılık arzetmesinin her iki ülke-
nin de yararına olduğu hususunda
mutabık kalmışlardır. Bu amaçla iki
taraf, önümüzdeki dönemde olumlu
ivme üzerine inşa etme ve iki ülke ara-
sında çoklu iletişim kanallarını harekete
geçirme konusunda mutabakata var-
mışlardır. Yüksek Düzeyli İşbirliği Kon-
seyi’nin bir sonraki toplantısının
sonbaharda Selanik’te düzenlenmesi
konusunda anlaşmışlardır. İki Dışişleri
Bakanını süreçlere rehberlik etmek ve
ilerleme hakkında rapor vermekle görev-
lendirmişlerdir. İki lider, Türkiye-Yuna-
nistan ilişkilerinin iyileşmesini
sağlayacak güven ortamının ve koşulla-
rın oluşturulması amacıyla her düzeyde
daha sık temaslarda bulunulması niyet-
lerini vurgulamışlardır” denildi. 

En önemli gündem

İki liderin yapacağı görüşme haftalardır
Yunan medyasının en önemli gündem

başlıklarından biriydi.  Türkiye'nin yaşa-
dığı deprem felaketi ve Atina'da mey-
dana gelen tren faciası sonrası atılan
karşılıklı adımlar ile yumuşayan ikili iliş-
kilerin bu görüşme ile 'yeni bir başlan-
gıca' dönüşmesi bekleniyor. Erdoğan ve
Miçotakis'in yaklaşık bir buçuk yıl sonra
bugün aynı masaya oturduğuna dikkat
çeken Yunan medyası bugün yine
Yunan-Türkiye ilişkilerinin yeniden baş-
lama fırsatını ele aldı In.gr Haber sitesi
iki liderin görüşmedeki önceliğinin 'mü-
zakerelerin iplerini tekrar eline almak'
olacağını öne sürdü ve Yunan diploma-
tik kaynaklarının iki taraf arasında güve-
nin yeniden inşa edilmesi gerektiğinden
bahsettiğini vurguladı.  Protothema da
iki liderin pozitif bir gündemle toplandı-
ğını ve masadan kötü bir sonuç çıkması-
nın beklenmediğini yazdı.

Yeni bir başlangıç

Yunanistan Başbakanı Kiryakos Miço-
takis de Erdoğan ile yapacağı görüşme
öncesi sıcak bir mesaj gönderdi ve bu
görüşmenin 'bir başlangıç' olabileceğini
vurguladı ve "İki ülkedeki seçimlerin ar-
dından ilk buluşmamız olacak. Her iki-
mizin de güçlü halk desteğiyle
Türkiye-Yunanistan ilişkilerinin yeniden
başlaması için ilk adımı atabileceğimize
inanıyorum." ifadelerini kullandı.

MUTABIK 
KALDILAR!

CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu, Silivri'de tutuklu bulunan Türkiye İşçi Partisi
Hatay Milletvekili Can Atalay'ı ziyaret etti. TBMM Başkanı Numan Kurtulmuş'a çağrı
yapan CHP lideri "Benim Sayın Başkandan beklediğim şudur. Anayasa Mahkemesi’nin
verdiği benzer kararını alacak, Adalet Bakanlığı’na bir yazı yazacak" dedi

CuMhuriyeT Halk
Partisi (CHP) Genel
Başkanı Kemal Kılıç-

daroğlu, Silivri’de hukuksuzca tu-
tuklu bulunan Türkiye İşçi Partisi
(TİP) Hatay milletvekili Can Ata-
lay’ı ziyaret etti. Dün saat
14.20’de Silivri’ye gelen Kılıçda-
roğlu, Atalay'ı cezaevinde ziyaret
etmesinin ardından açıklamalarda
bulundu. Kılıçdaroğlu, “Can Ata-
lay hapiste, TBMM’de görevli
olan Can Atalay’ı İnsan Hakların-
dan Sorumlu Komisyon’a seçi-
yorlar. Ama Can Atalay hapiste.

Hiç kimse milletin oylarıyla seçil-
miş bir milletvekilini, milletin oy-
larıyla seçilmiş bir milletvekilini,
hüküm giymemiş bir milletvekilini
TBMM’nin iradesini dışlayarak
cezaevinde tutamaz” dedi. 

CHP’ye çok yakışırdı

“Bu görev en çok kime yakışırdı?
Bunu duyurma görevi en çok
CHP’ye yakışırdı” diyen Kılıçda-
roğlu, “Buradan TBMM Başka-
nına da çağrı yapmak isterim.
Benim sayın başkandan bekledi-
ğim şudur. Anayasa Mahkeme-

si’nin verdiği benzer kararını ala-
cak, Adalet Bakanlığı’na bir yazı
yazacak” ifadelerini kullandı. Gezi
Davası’nda "Türkiye Cumhuri-
yeti’ni ortadan kaldırmaya teşeb-
büs suçuna yardım" suçundan 18
yıl hapis cezasına çarptırılan Ata-
lay, Nisan 2022’den Silivri Ceza-
evi'nde bulunuyor. Atalay, 14
Mayıs seçimlerinde Hatay’dan
milletvekili seçildi. Avukatları,
Atalay’ın mazbatasını Hatay Adli-
yesi’nden aldıktan sonra tahliyesi
için Yargıtay Cumhuriyet Başsav-
cılığı’na başvurdu.

Kurtulmuş’a
çağrı yaptı!

Meclis’in tavrı net
TİP Hatay Milletvekili Can Atalay'ın komisyona partilerin ortak eğilimiyle seçilmesini hatırlatan TBMM Başkanı
Numan Kurtulmuş, "Meclis bu konudaki tavrını ortaya koymuştur. Mahkeme isterse tutukluluk halini kaldırır.
Meclis'in kendisini mahkeme yerine koyması düşünülemez. Mahkeme de kendini Meclis yerine koyamaz" dedi

TBMM Başkanı Numan
Kurtulmuş, KKTC ziyareti
sırasında CNN TÜRK An-

kara Temsilcisi Dicle Canova'nın gün-
deme ilişkin sorularını yanıtladı.
Kurtulmuş, TİP'ten Hatay milletvekili
seçilen Can Atalay'ın tutukluluğuna dair
dikkat çeken açıklamalar yaptı. CHP
Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu'nun
benzer örnekleri hatırlatarak kendisini
"Arşive baksın" diyerek eleştirmesine iliş-
kin Kurtulmuş, "Bu konuyla ilgili kim,
ne söylemiş, geçmiş dönemlerde buna
benzer meselelerde neler yapıl-
mış hepsini satır satır biliyorum.
Kimsenin oturduğu yerden
'Can'ın dosyasına baksın' deme
hakkı yoktur. Bunu bir saygısızlık
olarak telakki ederim" dedi.

Ortak bir yaklaşım var

“TBMM tavrını belli etmiştir.
İsmi Meclis ilk oturumunda
okunmuştur” diyen Kurtulmuş,
“Artı, partilerin ortak eğilimiyle,

İnsan Haklarını İzleme Komisyonu'na
'bağımsız' bir milletvekili olarak yani
grubu bulunmayan partilerden bir mil-
letvekili olarak Can Atalay seçilmiştir.
Orada iktidar partilerinin de muhalefet
partilerinin de ortak bir yaklaşımı söz
konusudur. Herhalde bu da Meclis'in
hangi kanaat içerisinde olduğunu göste-
ren bir şeydir. Şu anda devam eden tu-
tukluluk hali var. Yargıtay Başsavcılığı
bir mütalaada bulunabilir. Böyle bir gö-
rüşte bulunabilir, vazifesidir. Ama ilgili
dava devam ediyor.  Davanın geleceği

uzun sürebilir. Ama mahkeme bir ara
kararla tutukluluk halinin kaldırılma-
sıyla ilgili bir karar verebilir. Dolayısıyla
bu kararı verecek TBMM değildir.
Mahkemenin iradesine Meclis olarak
nasıl müdahale edebiliriz. Biz seçilmiş
Türkiye'nin yasama organı olarak tavrı-
nın ortak ve net olduğunu söylüyorum.
Bütün partilerin de ortak bir eğilim içeri-
sinde olduğunu söylüyorum ama bu
partiler bir yazı yazarak ortak şekilde
bunu suistimal etmemesi lazım. Meclis
hadi bakalım bunu serbest bırakın dedi-

ğinde mahkeme serbest mi bıraka-
cak? Meclis bu konudaki tavrını
ortaya koymuştur. Beklenen hüküm
özlü bir dava olduğu için tutukluluk
halini isterse mahkeme kaldırabilir”
ifadelerini kullandı. “Yargıtay'a yazılı
olarak iletmeyi düşünür müsünüz?"
sorusuna da Kurtulmuş, "Benim ya
da Meclis'in kendini mahkeme yerine
koyması düşünülemez. Mahkeme de
kendini Meclis yerine koyamaz" yanı-
tını verdi. HABER MERKEZİ



İ stanbul Büyükşehir Belediye (İBB)
Başkanı Ekrem İmamoğlu, Tuzla ilçe-
sinde yürüttükleri kurum çalışmala-

rından bazılarını yerinde inceledi.
İmamoğlu; Aydınlı Mahallesi Tuzla Hal
Binası inşaatı, İstasyon Mahallesi Tuzla
Yaşam Vadisi 1.Etap 1.Kısım bölümü ve
Postane Mahallesi Tuzla Şehit Ömer Öner
Sahil Parkı’ndaki çalışmaların geldiği aşa-
malarla ilgili İBB bürokratlarından bilgi
aldı. Vatandaşların yoğun ilgisiyle karşıla-
şan ve yurttaşlardan gelen fotoğraf çek-
tirme isteklerini yerine getiren İmamoğlu,
Tuzla ziyaretiyle ilgili değerlendirmelerini
de Şehit Ömer Öner Sahil Parkı’nda yaptı. 

Sorunlara vakıfız

Tuzla'nın birçok konusuna hakim oldukla-
rını vurgulayan İmamoğlu, “39 ilçenin her
ilçesinde olduğu gibi, burada da ilk geldiği-

miz andan itibaren hem öncesinde verdiği-
miz vaatler hem sonrasında ortaya koydu-
ğumuz tespitlerle yolculuklar belirledik.
Burada çok önemli bir arıtma tesisini dev-
reye aldık. Türkiye'nin en büyük arıtma te-
sisi kapasitesine ulaştı 650 bin
metreküplük. Aynı zamanda buradaki
koku sorunuyla ilgili hem mevcuttaki
arıtma hem buradaki organize sanayideki
birtakım sorunların çözüme kavuşmasıyla
Tuzla'yla olan ilişkisi. Yine çöp suyuyla il-
gili ta Ömerli'deki çöp arıtma tesisiyle ilgili
buraya yansıyan sorunun çözümünde attı-
ğımız büyük yatırım adımı. Ki o da bu sene
bitiyor. Yeşil alanları genişletme ve bir kıs-
mının bakımını yapmaktan birçok konu-
suna kadar yaptığımız sosyal alanlarla ilgili
gelişmeler. Ki bir lojistik alan imalatı yapı-
yoruz. Bize göre yanlış başlamış olan Tuzla
Hali’ni daha verimli, daha makul bir ima-

latla ve buraya taşınacak olan Erenköy'deki
hal esnafının beklentilerini karşılayan ve
orada farklı ilave binalardan elde ettiğimiz
alanlarla, depreme dönük hem lojistik mer-
kezi hem deprem acil süreçlerin yönetildiği
bir alan, aynı zamanda günlük 15 bin kişi-
lik yemek kapasitesi olan üretim tesisi gibi
alanları şu anda inşa ediyoruz” dedi. 

Her yere eşit hizmet

“Tuzla’da, mevcut yöneticilerinin, ‘En uçta
olduğumuz için ihmal ediliyoruz’ dediği
noktadan, her konusuna değinen, dokunan
bir İstanbul Büyükşehir Belediyesi var”
diyen İmamoğlu, “Mottomuz şu; Siliv-
ri'den Tuzla'ya, Sultanbeyli'den Çatalca'ya,
kentin her noktasında eşit hizmet. Göreve
başladığımızdan bugüne ve hesabını vere-
ceğimiz son güne kadar, görecekler; siyasi
parti ayrımı yapmaksızın, her ilçede altya-

pıdan üstyapıya, sosyal hizmetlerden yar-
dımlaşmaya varıncaya kadar, kişi başı ya-
pılan yatırım neredeyse birbiriyle eşit
çıkacak. Daha önce ne yazık ki siyasi ay-
rımcılık, ilçeler arasında en üst seviyeye çık-
mış durumdaydı. Tek bir çivinin
çakılmadığı, 20 yıldır Büyükşehir’den hiz-
met almayan, farklı siyasi partiyle yönetil-
diği için cezalandırılan ilçeler vardı. Ama
bugün o yok. Bence çok özel bir ‘İstanbul
modeli’ gerçekleşiyor yerel yönetim nez-
dinde. Tuzla da bunun karşılığını en iyi ör-
nekleriyle alıyor. Yeşil alandan ulaşımına,
altyapı yatırımlarından çevre yatırımlarına,
D100 karayolundaki yan yol inşaatından
birçok konuya kadar değinmediğimiz so-
runu kalmadı diyebilirim. Gönül daha çok
şeyleri yapmak istiyor. İnşallah da bunu
birlikte başaracağız” ifadelerini kullandı.
HABER MERKEZİ
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CEZALANDIRILAN
ILCELER VARDI!
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Tuzla'da yürütülen çalışmaları yerinde inceledi. “Tuzla’da, mevcut yönetici-
lerinin, ‘En uçta olduğumuz için ihmal ediliyoruz’ dediği noktadan, her konusuna değinen, dokunan bir İBB”
diyen İmamoğlu, “Daha önce ne yazık ki siyasi ayrımcılık, ilçeler arasında en üst seviyeye çıkmış durumdaydı.
Farklı siyasi partiyle yönetildiği için cezalandırılan ilçeler vardı. Ama bugün o yok” ifadelerini kullandı

1 HAFTADA 
11 kaçak yıkıldı
Büyükçekmece Türkoba Mahallesi
Çayırlar mevkiinde kaçak olarak yapıldığı
tespit edilen yapılar belediye ekipleri
tarafından yıkıldı. Böylelikle son bir 
haftada 11 kaçak yapı yerle bir edildi

İstanbul’un en önemli içme suyu havza-
larından olan Büyükçekmece Gölü ve
havza bölgesinde kaçak yapılaşmaya karşı

mücadele veren Büyükçekmece Belediyesi kaçak ya-
pılara taviz vermiyor. Büyükçekmece Belediyesi İmar
Müdürlüğü ve Zabıta Müdürlüğü ekiplerinin tespit
ettiği 3 kaçak yapı polis ve zabıta ekipleri gözeti-
minde yıkıldı. Büyükçekmece Türkoba Mahallesi
Çayırlar mevkiinde imarsız ve kaçak inşa edilen 3 ya-
pıyı tespit eden Büyükçekmece Belediyesi İmar Mü-
dürlüğü ekipleri, yapı sahiplerine yapılan tebligatın
ardından yıkım kararı aldı. Polis ve zabıta müdür-
lüğü ekipleri gözetiminde kaçak yapıların yıkım işle-
mini gerçekleştirdi. Kaçak yapı sahiplerinin
engelleme çabası sonuç vermedi. Büyükçekmece Be-
lediyesi geçtiğimiz hafta içinde de Kararağaç Mahal-
lesi Eskice Köyü mevkiinde imarsız ve kaçak inşa
edilen 8 yapıyı yıkmıştı.

Mücadelemiz sürecek

Konuya ilişkin olarak Büyükçekmece Belediyesi'nden
yapılan açıklamada, Büyükçekmece sınırları içeri-
sinde kaçak yapılaşmaya müsaade edilmeyeceği be-
lirtilerek, "İstanbul'un en önemli içme suyu toplama
havzasını korumakta kararlıyız. Bugüne kadar gös-
termiş olduğumuz kararlılığı bundan sonrada aynı
şekilde sürdüreceğiz" denildi. HABER MERKEZİ

ABD'de Avcılar Modeli’ni anlattı
Avcılar Belediye Başkanı Turan Hançerli Birleşmiş Milletler Ekonomik ve Sosyal Konsey toplantısında konuştu. Türkiye’de
dönüşümde örnek olan Avcılar Modeli’ni anlatan Hançerli, bu toplantılara üst üste ikinci kez katılan ilk belediye başkanı oldu

avcılar Belediye Başkanı
Turan Hançerli, 10-19
Temmuz 2023 tarihlerinde

Birleşmiş Milletler Ekonomik ve Sos-
yal Konseyi bünyesinde yapılmakta olan
toplantılara davetli olarak ABD'nin New
York kentine gitti. Birleşmiş Milletler
Genel Merkezi'nde "Tabandan Kalkınma
ve Yerel Yönetimlerin Rolü" üzerine dü-
zenlenen panelde konuşma yapan Han-
çerli, dünyadaki tüm yerel yönetimlerin
nasıl desteklenebileceği konusunda dene-
yim ve görüşlerini paylaştı. Birleşmiş Mil-
letler Ekonomik ve Sosyal Konseyi
(ECOSOC) Başkanı tarafından üst
düzey politika forumuna davet edilen

Başkan Hançerli, bu kritik öneme
sahip foruma üst üste iki defa katı-
lan ilk belediye başkanı oldu.

Öncelikli olan halktır

Sürdürülebilir kalkınma hedeflerinin de-
ğerlendirildiği ve politika yapıcıların dene-
yimlerini paylaşabildiği Birleşmiş
Milletler Üst Düzey Politika Forumu’nda
(High Level Political Forumu – HLPF)
İngilizce konuşma yana Avcılar Belediye
Başkanı Turan Hançerli Dünya’ya örnek
olan başarılı çalışmalarını anlattı. Sunu-
munu İngilizce yapan Turan Hançerli,
“Türkiye’nin İstanbul şehrinin enerji dolu
Avrupa yakasında bulunan ve yarım mil-
yon insana ev sahipliği yapan capcanlı il-
çesi Avcılar’ın Belediye Başkanı olarak
bugün aranıza katılmaktan mutluluk du-
yuyorum. Bugünkü tartışma konumuz,
alternatif idare modellerimize yön veren
temel bir prensip olarak tabandan yuka-
rıya kalkınma. Tabandan yukarıya kal-
kınma, Avcılar halkının refahının bizim
için öncelikli olduğu anlamına gelmekte-
dir. Bu anlayış, kaynak tahsis kararları-
mızda, proje yönetimlerimizde ve gelecek
planlamalarımız ile eylemlerimiz için etkili
bir şekilde performansımızı ölçmemizde
bize destek olmaktadır. “Tabandan Yuka-
rıya Kalkınma” hedeflerimize ulaşmamız
için bize açık bir yol göstermektedir” dedi. 

Güvence altına aldık

“Biz Avcılar olarak çeşitli bir nüfusa ev
sahipliği yapmaktayız ve deprem tehdidi,
göç baskısı, düşük sosyoekonomik refah
düzeyi, sağlık endişeleri gibi sorunlarla
yüz yüzeyiz” diyen Hançerli, “Biz buna

karşılık olarak 6 temele dayanan “Avcılar
Kentsel Dönüşüm Modeli”ni geliştirdik.
Bu model, bir yandan Avcılar'ı "dayanıklı
bir kent" haline getirmeyi, diğer yandan
da 2030 gündemi ve sürdürülebilir kal-
kınma amaçları ile uyumlu olarak, gerçek
sorunlara gerçek çözümler sunma ve de-
neyimlerimizi dünyayla paylaşma kararlı-
lığımızı yansıtmaktadır. Kentimizin
önemli başarılarından biri, kentsel dönü-
şüm politikalarında kaydettiğimiz ilerle-
medir. Bu program aracılığıyla,
şehrimizdeki 65 binden fazla kişiye gü-
venli, yeşil ve hoş komşuluklar sunan ge-
leceği güvence altına aldık. Bu girişim,
sadece vatandaşlarımızın refahını teşvik
etmekle kalmıyor, aynı zamanda sürdürü-
lebilir ve dayanıklı şehirlerin sağlanmasını
amaçlayan SKA 11’e de katkıda bulunu-
yor” ifadelerini kullandı. 

Ücretsiz özel ders

Eğitimin genel stratejilerinin merkezinde
yer aldığını belirten Hançerli, “Sosyoeko-
nomik arka planlarına bakmaksızın her-
kes için ücretsiz özel ders merkezleri ve
eşit eğitim fırsatları sunmak amacıyla
ciddi yatırımlar yaptık. İklim değişikliğiyle
mücadele de önemli bir sorundur ve biz
kendimizi SKA 13 - İklim Eylemi'ne ada-
mış durumdayız. Bu alanda perma-kültür
projeleri ve bu projelerin uygulamalı ör-
nekleri özellikle kentimizde genç nüfus ta-
rafından giderek artan bir ilgi
görmektedir. Tüm bunları ve daha fazla-
sını Belediyemizin web sitesinde kamuya
açık olarak yayında olan VLR'mizde yer
almaktadır. Yerel yönetimler, yerel sorun-
lara yakınlıkları ve bu sorunlarla iç içe ol-

maları nedeniyle gerçek sorunlara gerçek
çözümler, vakitli, uygun ve güvenilir çö-
zümler sunmak için diğer idari yönetim
kademelerinden çok daha iyi konumlan-
mış durumda olup kendine özgü imkan-
lara sahiptir. Son 4 yıl içinde, pandemi
döneminde, ardından gelen ekonomik
krizlerde ve halkımızda trajik can kayıpla-
rının yaşandığı depremlerde; insanların
ihtiyaçları için yerel yönetimlerin devreye
girerek hızlı ve etkili çözümler sunma kap-
asitesine tanıklık ettik ve etmeye devam
ediyoruz” diye konuştu.  

YAKUP
TEZCAN

HABER

Kaldırımın 
üzerindeydi!
Fatih Mahallesi Mehmet Akif Bulvarı’nda
33 yıl önce yapılan 3 bina kentsel
dönüşüm kapsamında yıkılıyor. İlk
aşamada binalardan bir kısmı kaldırım
üzerinde olan 209 numaralı bina yıkıldı

KaHramanmaraş merkezli iki büyük
deprem sonrasında kentsel dönüşüm baş-
vurularının arttığı Bağcılar’da çalışmalar

hız kazandı. İlçenin 22 mahallesinde süren çalışma-
lar kapsamında Fatih Mahallesi Mehmet Akif Bulva-
rı’nda bulunan No: 209, No: 211 ve No: 211/1, 3490
ada, 3 parsel üzerindeki yapıların yıkım kararı alındı.
3 binadan bir kısmı kaldırım üzerindeki 209 numa-
ralı olanı dün yıkıldı. Diğer iki binanın da tahliye ve
yıkım işlemi 10 gün içerisinde tamamlanacak.

Riskli binaları yıkıyoruz

Vatandaşlar için tehlike arz eden ve ulaşımın aksa-
masına sebep olan riskli yapıları yıktıklarını kaydeden
Bağcılar Belediye Başkanı Abdullah Özdemir, kentsel
dönüşüm çalışmalarını vatandaşlarla birlikte sürdür-
düklerini ifade etti. Özdemir ayrıca Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan’ın liderliğinde başlatılan
Kentsel Dönüşüm Projesi ‘Yarısı Bizden Kampanya-
sı’na bina bazında İstanbul’da en büyük ilgiyi Bağcı-
lar’ın gösterdiğini hatırlattı. HABER MERKEZİ

Kadın amirler görev başında
İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) kuruluşu İETT, kadın istihdamı için yeni bir adım daha
attı. Peronların düzen ve kontrolünden sorumlu olarak “Kadın Saha Denetim Amirleri” 
göreve başladı. İETT’de seferler artık ilk kez kadınların amirliğinde ilerleyecek

Her gün yaklaşık 3 buçuk milyon, yılda
ise 1 milyar 250 milyon yolculuk gerçek-
leştiren İBB'nin 152 yıllık köklü kuruluşu

İETT’de seferler artık kadınların amirliğinde ilerle-
yecek. Tamamı üniversite mezunlarından oluşan 6
kadın saha denetim amiri; peronlarda otobüslerin
düzenlerinin sağlanması ve sefere çıkmaları, gerek
araçların gerekse şoförlerin kontrolle-
rinin yapılması, peronlarda yolcular-
dan gelecek soru ve taleplerin
karşılanması gibi görevlerden so-
rumlu olacak.

Eğitimler tamamlandı

Şimdilik Bakırköy, Eminönü, Şişli ve

Arnavutköy’de göreve başlayan 6 kadın saha dene-
tim amiri; İETT’nin Filo Takip Merkezi, Haber Ko-
muta Merkezi, sahadaki garaj ve peronları ile
otobüslerde gerçekleştirilen kurum içi eğitimleri ba-
şarıyla tamamladıktan sonra göreve başladı. İETT;
kadın otobüs şoförü, kadın vatman, kadın güvenlik
görevlisi, kadın garaj amiri ve kadın saha denetim

amiri gibi alanlarda personel sa-
yısını artırmayı ve İstanbul’da
kadın istihdamı oranını daha da
yukarı çekmek için başlattığı ça-
lışmalarını sürdürüyor. Çalışma-
nın kısa süre içerisinde birçok
ilçede yaygınlaşması hedefleni-
yor.  HABER MERKEZİ
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İ stanbul Büyükşehir Belediye-
si’nin temmuz ayı ikinci birle-
şiminde sert tartışmalar

yaşandı. Meclis'te konuşan AK
Partili Fatih Aydoğan, partisinin
14 Ağustos 2021’den bu güne
geliş serüvenini anlattı. Aydo-
ğan, “Gerçekleri dinlemek iste-
yen buraya kulağını versin” dedi. 
2002 yılında göreve geldiklerinde eğitime
ayrılan bütçenin 10 milyar olduğunu söyle-
yen Aydoğan, şimdi ise eğitime 651 milyar
377 milyon lira kaynak ayrıldığını söyledi.
Toplam bütçesinin yüzde 14,6’sını eğitime
ayıran bir iktidar olduğunu dile getirerek
konuşmasını sürdüren Aydoğan, “Geçtiği-
miz bir yılda 2 bin 50 yeni anaokulu, 15 bin
500 yeni ana sınıfı açıldı. Son yirmi yılda
okullasm̧a oranlarında meydana gelen iyi-
lesţirmelerden en çok kız çocuklarımız ya-
rarlandı. 2000'li yılların bası̧nda
ortaögr̆etimde kızların okullasm̧a oranı
yüzde 39,2 iken bugün bu oran, yüzde 95'e
yükseldi” bilgisini verdi. 

195 bin doktor var

Göreve geldiklerinde Sağlık Bakanlığı büt-
çesinin 13.6 milyar olduğunu, bugün ise
Sagl̆ık Bakanlıgı̆ ve Sosyal Güvenlik Kuru-
mu'ndan yapılan sagl̆ık harcamaları dahil
olmak üzere 696.8 milyar kaynak ayrıldığını
ifade eden Fatih Aydoğan, “Tüm donanım-
lara sahip hastaneler, yerli ilaç ve yerli aşı
çalışmaları ve müthiş argo faaliyeti ile do-
natılmış sağlık alt yapısı. Pandemi döne-
minde sağlık sistemimize kazandırılan dev
hastanelerin nasıl imdadımıza yetiştiğine
şahit olduk. Sağlık turizmi rekorlar kırmaya
başladı. 2002 yılında yüzde 6,4 olan nitelikli
yatak oranı 2022 yıl sonu itibariyle  yüzde

78,8’e yükseldi Doktorlarımız yurt dışına
gidiyor dimi.  2002’de 91 bin olan doktor
sayımız  2022 yıl sonu itibariyle 195 bin.
Hemşire ve ebe sayısı da 113 binden 303
bine yükseldi” dedi. 

200 bin konut satıldı

Türkiye’de satın alınan konut ve otomobil

sayısına, kişi başına düşen milli gelirden
asgari ücret artışına kadar her alanda
büyük mesafe kat edildiğini söyleyen Ay-
doğan, 2000’li yılların başında senede 200
bin konut satılırken, geçen sene 1 buçuk
milyon konut satıldığını, 1 milyon 270 bin
sıfır aracın trafiğe kaydının yapıldığını
ifade etti. “Uzun lafın kısası, hangi alana

bakarsak bakalım, 20 yılda hızla büyüyen
ve gelişen bir Türkiye göreceksiniz” diyen
Fatih Aydoğan, “Bunu tüm Türkiye anladı
ama maalesef muhalefet anlayamadı” di-
yerek, Yavuz Sultan Selim Köprüsü, Kuzey
Marmara Otoyolu, İzmir Otobanı, onlarca
tünel, yeni yapılan havalimanları gibi bir-
çok yatırımdan da  bahsetmeye zamanın
yetmeyeceğini dile getirdi. 

Patinaj yapıyor

Aydoğan’a cevap veren İYİ Parti Meclis
Üyesi Suat Sarı ise “Ak Partili arkadaşı din-
leyince Türkiye’nin güllük gülistanlık oldu-
ğunu zannettik. Tavuk su içer Allah’a
bakar” eleştirisinde bulundu. “Eğitimi
överken 21 yılda kaç bakanın değiştiğini ve
dünya sıralamasında kaçıncı sırada oldu-
ğumuza da bakmazı lazım” didyen Sarı,
“Biz başarı oranına bakarız. Peki neden bu
çocuklar yurt dışına gidiyor. Ortada 10
milyon mülteci ve huzursuz bi toplum var.
Bunun neresini savunuyorsunuz?” diye
sordu. Yatırımlarda da hesap kitap yapıl-
madığını belirten Sarı, geçiş garantili yol-
lardan müteahitlere takır takır para
verildiğini, tüm anlatılanlara karşılık toplu-
mun fakir olduğunu belirterek, “Toplumun
yüzde 50’si durumdan memnun değil”
dedi. Sarı, 75 kreş açan, binlerce öğrenciye
burs veren ve binlerce annenin ücretsiz ula-
şımdan faydanmasını sağlayan İBB’nin
çalışmalarının da görmezden gelinmemesi
gerektiğini belirtti. 25 yılın birikimi olan
trafik sorununun da 5 yılda çözülemeyece-
ğini ifade eden Sarı, “Sezarın hakkı sezara.
İstanbul’da 16 meydan yapıldı. Toplum şu
anda ideolojiye bakmıyor. Türkiye ekono-
misi patinaj yapıyor” diyerek konuşmasını
tamamladı. 

H ayatımızda bu soruları sık sık sorarız. Hele
siyasi gündemlerin yoğun olduğu değişik ka-
rarların gündeme geldiği zamanlarda bu

daha da artar. Bugünlerin gündeminde olan kararlara
baktığımız da bu sorulara bilimsel cevapların nasıl
verilmesi ile ilgili kimse ilgilenmiyor. Günlük kararlar
ve ihtiyaçlara uygun cevaplar veriliyor. Maaşlar…
Görülüyor ki sınıflara bölünmüş durumda. Kime ne
kadar vereceğiz. Yahu nasıl yani! Herkes enflasyon-
dan, pahalılıktan, yoksulluktan vb şartlardan eşit et-
kilenmiyor mu? İnsanı nasıl ayrıştırırsınız. Mesleğe
başlarken taban değer konulur. Diğer etkilenimler eşit
uygulanır. Biz memurumuzu, emeklimizi, işçimizi,
öğretmenimizi, imamızı ezdirmeyeceğiz. Herkese ayrı
seslenerek oluşan boşlukları doldurmak için harcadı-
ğınız zamanı çözüm üzerine odaklanın. Hatta gerek-
çelerinizi de yazın. Aşağıda bazı örnekler sunacağım:

Çiftçi taban fiyatları ne zaman açıklanacak ile
başlayan süreç, ne zaman alınacak, kim alacak, nasıl
alacak, para ne zaman ödenecek?  Ofis çalışmıyor,
randevu vermiyor ile devam ediyor…Bu sorulara dev-
letler örneğini vererek cevap verelim. Dünyanın ta-
rımda da en gelişmiş ülkesi Amerika (ABD). Nüfusun
yüzde 2’si tarımla uğraşıyor. (Bizdekini söyleyelim
yüzde 20) Demek ki yüzde 2’lik popülasyon gerekli
makineler ile donatılırsa bu iş yapılıyor ve tüm ülke-
nin gerekli hatta daha fazlasını üretebiliyor. Üretilen
ürün belli, ihtiyaç belli, yan sanayi ürünleri belli, re-
serv olarak saklanacak miktar belli. Oynamalar olur
sa yapılacak belli. Buradan Türk çiftçimize de mesaj
var. Neden oyalanıyorsunuz? Daha fazla kişi ile üre-
tim yapıyorsunuz. Kazancınızı daha fazla kişi ile pay-
laşıyorsunuz.  Size bu mesajı veriyor. Bunu size
anlatan yok mu demek istiyor.! İlgilenen yok! Çözüm
üreten yok! Siz de makul şekilde hakkınızı arayıp
mücadelenizi vermiyorsunuz. Hep bekliyorsunuz ki
sizin adınıza başkası yapsın. Yok böyle bir dünya.  Di-
yelim ki ana ürün buğday bu günler biçiliyor. Dönüm
başına kaç kg aldınız. Devletin verdiği taban fiyat
belli  ancak almıyor. Başkası=Tüccar alıyor mu?
Hayır. Yapacaklarınız.  Devam edelim. Balya maliyet-
leriniz, Yaz nadaslarınız, Ekim geldi: Gübre maliyeti-
niz, ilaç maliyetiniz, tohum değeri ve ilaçlama
maliyetiniz. Yakıt giderleriniz. Gelir belli. Gider belli.
Bu yıl ki taban fiyat politikasına baktığım da yüzde
40 gelir kaybımız var. Ben de çiftçiyim. Biliyorum.
Tarım Bakanı ve benzeri sorumlular ile her ortam da
tartışırım.

Devlet sürekli kaçak güreşiyor. . Üreticiye karşıda,
tüketiciye karşıda, hatta arayıcıya karşı da kaçak gü-
reşiyor. Başından beri ne yapacağını bilemiyor. Buğ-
dayı ofise vermek için bile randevu alamıyorsunuz. Şu
anda buğdayı tüccar 8.25 yerine, 5. TL den alıyor.
Devlet ne hesap veriyor. Ne de hesap soruyor. Hatta
muhalefet te ayni. Orta da sorumlu yok. Hedef; sa-
dece gücü elin de tutmak, iktidar da kalmak, maale-
sef yalan söylemek. Böyle bir düzen yok. Anlamanız
için halk sokaklar da ramazan davulu ile mi gezinsin.

Devlet ben sorumluluk almayayım diyor. Halk
kendi kararını kendi versin diyor. Amerika da yüzde
2’lik populasyon=Teknoloji bu sorunu çözüyor. Bizim
devlette aç kalsın, çiftçiliği bıraksın yeni bir iş arasın
diye üstü kapalı mesaj veriyor. Gelişmiş ülke bunu de-
ğişime uğrayarak çözebiliyor. Biz de değişimin ne an-
lama geldiğini bilmeyen binlerce yetkili var. Hem de
her alanda. Bu ülke de sadece stepnelik yapan, hiç so-
rumluluk almayan bir sürü parti ve vekilleri var. Bir
atasözümüz vardır. “İş başa düştü” diye. Kendi işi-
mizi kendimiz yapacağız. Başka çare kalmadı. Hiçbir
sorun normal şartlarda halledilmiyor. Tam 4 gündür
ofisten randevu alamıyorum. Son bölümde Randevu
al kısmına basıyoruz. Orada tıkanıyor ve randevu ta-
rihi veremiyor. Tekirdağlı sorumlulara duyurulur

Neden, niçin böyle, 
nasıl yani!

İBB Meclisi'nin temmuz ayı ikinci birleşiminde söz alan Fatih Aydoğan, Ak Parti’nin 20 yıllık başarı 
hikayesini anlatan bir sunum yaptı. Aydoğan, “Buradan ilan etmiş olayım. Hangi parametreyi alırsanız alın,
Ak Parti’nin göreve geldiği günden bu güne kıyasladığınızda, muhteşem bir başarı hikayesi göreceksiniz”
dedi. Aydoğan’a cevap veren İYİ Partili Suat Sarı ise “Tavuk su içer Allah’a bakar” diye konuştu

TAVUK SU ICER
ALLAH’A BAKAR!

SELVİ 
SARITAÇ

HABER

Kötü koku ve 
sinek şikayeti
Silivri Gümüşyaka Mahallesi'nde bulunan Elmalık Deresi'nden gelen kötü koku, 
çevredekileri rahatsız ediyor. İddiaya göre, Elmalık Deresi'nin denize aktığı halk plajını 
kullananlardan bazıları hastalandı. İBB ise iddialarla ilgili açıklama yapmadı

GümüşyaKa Mahalle-
si'nde bulunan Elmalık
Deresi'ndeki kötü koku ve

görüntü çevre sakinlerini rahatsız
ediyor. İddiaya göre, Elmalık dere-
sine lağım akıyor. Derenin, Gümüş-
yaka Halk Plajına bağlantısı var.
Buradan denize girenlerin hasta ol-
duğunu söyleyen çevre sakinleri, be-
lediyenin soruna bir çözüm
bulmasını istiyor.

Mikrop kapmış

Koku yayılan derenin yanında otu-
ran Kani Yüksel, "Ben bu sitede
oturuyorum ama 500 metre ileriye
gidiyorum. Akşam-
ları balkonda oturma
şansımız pek yok.
Sivrisinek taarruzu
başlıyor. Burada ko-
kusu ayrı bir caba
yani bilemiyorum. İs-
tanbul'dan günübirlik
gelenler bilmiyorlar.
Buralarda hep denize
giriyorlar. Benim bir
komşumun torunu
da buradan suya
girdi. Mikrop kap-
mış. Ondan sonra da
hastanede bir süre te-
davi gördü. Bir iki se-
nede bir geliyorlar.
Kepçeyle bir temizlik
yapıyorlar. Ama neyi
temizliyorlar? Dere
olsa onun temizlen-
mesine gerek yok. Bu
düşündüğümüz şey
akıyor buraya ama

yukarıda arıtma var güya, ama yine
de yeterli değil bence" dedi. Derenin
yakınında oturan Vedat Topaloğlu
ise, "20 senedir burada yaşıyoruz.
Her sene bir şeyler yapılıyor ama
yeterli olmuyor. Sivrisinekten dura-
mıyoruz. Pis kokuyor. Geçen yeğe-
nim denize girdi. Mikrop kaptı.
Şimdi onun tedavisiyle uğraşıyoruz"
diye konuştu.

Yemek yiyemiyoruz

Çevre sakini Şenay Yüksel de "Bal-
konda oturup yemek yiyemiyoruz,
sinek, böcek, koku. Denize giremi-
yoruz. İnanın denize giremiyoruz.

Torunlarım var rahatsız. Dışarıda
tutamıyorum. Yazın balkonda otur-
mazsan yazlığın önemi ne? Tabii
sinek böcek koku özellikle çok koku-
yor. Ben böyle hiç memnun değilim.
Belediye gereksiz şeylerle uğraşaca-
ğına, bu hastalık yapan pisliği te-
mizlesin. Gerçekten tabi denize
akıyor. Hastalık tabii ki, hiç oradan
kimse girmemeye çalışıyor. Bilme-
yenler giriyor. Ama bilenler girmiyor
ama bilmeyenler hasta olup gidiyor.
Çünkü pislik akıyor. Güzel bir şey
değil" dedi. İstanbul Büyükşehir Be-
lediyesi (İBB) ise iddialarla ilgili
açıklama yapmadı. DHA

KANI 
YERDE 
kalmayacak!
İstanbul'da iki otel işleten Esra ve Nuri Yıldız'ı
öldürdükleri öne sürülen 3 sanığa, 'Kasten
adam öldürme' suçundan 2'şer kez
ağırlaştırılmış müebbet hapis cezası verilmesi 
istendi. Öldürülen Esra Yıldız'ın annesi 
Yasemen Dallı, "Yavrumun kanı yerde 
kalmayacak. Bu da herkese örnek olsun" dedi

KüçüKçeKmece 3. Ağır Ceza Mahkemesi'nde
görülen davanın 5. duruşmasına tutuklu sanık-
ların avukatları, öldürülen Esra Yıldız'ın annesi

Yasemen Dallı ve avukatı ile Aile ve Sosyal Politikalar İl
Müdürlüğü avukatı katıldı. Savcı esasa ilişkin görüşünde,
sanıkların Nuri Yıldız'ın yeğenleri olduğu, Ferhat Yıldız'ın
amcası Nuri Yıldız'a 2 oteli için ortaklık teklifi yaptığı,
ancak olumsuz yanıt aldığı belirtildi. Savcı, sanıkların suç-
larının sabit olduğunu bu nedenle 2'şer kez ağırlaştırılmış
ömür boyu hapisle cezalandırılmalarını istedi. Duruşma 2
Ekim 2023 tarihine ertelendi. 

Adalet yerini bulsun

Öldürülen Esra Yıldız'ın annesi Yasemen Dallı, "Kızım Es-
ra'nın son duruşması yapıldı. Savcı mütalaasını verdi. Ger-
çekten adaletin yerini bulacağına inanıyorum. Çünkü 2'şer
kez, üçüne birden ağırlaştırılmış müebbet verdi ve adalet
neticelenecek. Umarım son mahkememizde hakim de ka-
rara uyacaktır. Yavrumun kanı yerde kalmayacak; kalma-
sını da istemiyorum. Bu da herkese örnek olsun.
Kadınlarımızı öldürülmesin. Benim yavrum toprakta.
Adalet yerini bulsun, benim kızımın kanı yerde kalmasın.
Sadece bunu istiyorum. Savcıya binlerce kez teşekkür edi-
yorum bir acılı anneyi duydu. Adaletin yerini bulmasını
sağlıyor teşekkür ediyorum kendilerine. Ekim'deki mahke-
mede de o katiller inşallah içeri girecek çıkmamak üzere.
İnşallah o günleri de göreceğim" dedi.  DHA

Ağustos böceği

gibisiniz!
İBB Meclisi temmuz ayı toplantısında konu-
şan Silivri Belediye Başkanı Volkan Yılmaz,
CHP’li İBB yönetiminin İstanbul’a yeni halk

plajları ve piknik alanları kazandıramadığını ifade etti.
Yılmaz ayrıca sinek ve uçkunla mücadelede yetersiz
kalan İBB’nin yetkiyi bir an önce ilçe belediyelerine
devretmesi gerektiğini söyledi. Yılmaz, “Malumunuz
yaz aylarını yaşamaya başladık. Yaz ayları geldi ama
İstanbul’da bazıları ağustos böcekliği yapmaya, çalış-
mamaya devam ediyor” dedi. Konuşmasının deva-
mında “İstanbullular, sosyal belediyecilik yapacağım
diye ortaya çıkan ancak ‘sosyal’ kelimesini yalnızca jan-
janlı kitapçıklarında, internet sayfalarında bırakan
CHP’li bir belediye ile karşı karşıyalar” diyen Yılmaz,
“Ya Allah aşkına sosyal belediyecilik, CHP belediyeci-
liği diyorsunuz halk plajlarından haberiniz var mı sizin.
Hiç halk plajlarının önünden geçiyor musunuz? Orhan
Veli’nin dediği gibi; kum bedava, deniz bedava, hava
bedava, su bedava, her şey bedava olan yerde, Büyüka-
da’da kişi başı hafta içi 200 TL, hafta sonu 300 TL alı-
yorsunuz” diye konuştu.   SELVİ SARITAÇ
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C umhuriyet Halk Partisi'nde kurultay
de değişim tartışmaları sıcak ve şid-
detli bir şekilde sürüyor.

Bu tartışmalara ‘gelenekselciler’ ve ‘yeni-
likçiler’ savaşı dersek fazla abartmış olmayız.

Bir tarafta CHP Genel Başkanı Kemal Kı-
lıçdaroğlu ve ekibinin mevcut düzeninden
yana tavır alanlar, bunlara kısaca ‘gelenekçi-
ler’ diyelim.

Diğer tarafta bu düzenin değişmesinden,
parti üst kadrolarının yenilenmesinden, tüzük
değişikliğinden, gerekirse genel başkan deği-
şiminden yana tavır alanlar. Bunlara da kı-
saca ‘yenilikçiler’ diyelim.

Bu günlerde devam eden mahalle delege
seçimlerinde iş o kadar kızıştı ki; İBB Baş-
kanı Ekrem İmamoğlu’nu ‘Alevi ve Kürt düş-
manı’ göstereninden tutun, Kılıçdaroğlu’nu
‘Karadenizli’ düşmanı göstermeye kadar
vardı.

İçlerinde CHP MYK ve PM üyelerinin de
olduğu bazı gelenekselciler; “İstanbul'u Kara-
deniz mafyasından kurtaracağız. İmamoğlu
bildiğin Alevi ve Kürt düşmanıdır.” gibi söy-
lemleri ile CHP üye ve delegelerinde baskılar
yaparken. İmamoğlu’na yakın olan belediye
başkanları, il başkanları, ilçe başkanları ise
“Cumhuriyet Halk Partisi’ni köhnemiş zihni-
yetten ve kişilerden kurtaracağız. Partimizi
hak ettiği noktaya taşımak için ne gereki-
yorsa yapacağız” söylemleri ile delegeleri ve
üyeleri ikna etme çabasındalar.

‘Canan Kaftancıoğlu yok hükmündedir!’

İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı
Ekrem İmamoğlu 10 Temmuz 2023 Pazar-
tesi günü İBB Meclis toplantısı öncesi ger-
çekleşen CHP Grup Toplantısına, daha önce
ilçe başkanı olup milletvekili adayı olanları
da davet etti.

Bu toplantıya katılımın az olması dikkat
çekerken zaman zaman katılımcılar ile İBB
Başkanı Ekrem İmamoğlu arasında gergin-
likler de yaşandı.

İmamoğlu burada yaptığı konuşmada deği-
şim talebini yinelerken Kemal Kılıçdaroğlu’na
yönelik fazla eleştirilerde bulunmadı. Fakat İl
Başkanı Canan Kaftancıoğlu’nun kendisi için
yok hükmünde olduğunu belirtti. Önümüzdeki
yerel seçimlerde de başarılı olmanın yolunun
CHP’deki değişime ve yeniliğe bağlı olduğunu
kaydeden İmamoğlu aksi halde partinin bu
günleri arayacağını söyledi. 

Ne haliniz varsa görün!

Özellikle CHP Genel Merkezi tarafından
kendisi ile ilgili bir itibarsızlaştırma ve kara-
lama kampanyası başlatıldığını belirten İma-
moğlu, bu halde yaklaşanlara da “ne haliniz
varsa görün” diyerek tepkisini dile getirdi.

“Benim ne kadar birleştirici, uzlaştırıcı,
kucaklayıcı birisi olmama rağmen ortayı
adeta bir savaş alanı ilan edenleri anlamıyo-
rum” diyen İmamoğlu er veya geç iyiden
yana, doğrudan yana olanların kazanacağını
da ifade etti.

Kılıçdaroğlu ABD’ye gitti 
seçimi kaybettik!

İstanbul Büyükşehir Belediyesi Başkanve-
kili Selçuk Sarıyar son günlerde İBB Meclis
çalışmalarına katılım göstermediği için İBB
Başkanı İmamoğlu tarafından görevden
alındı diye tweet atmıştım.

Bu yazımı yazarken aldığım bilgiye göre
bu görevden alınma sebebi olarak; Beşiktaş
Belediye Başkanı Rıza Akpolat ve CHP Be-
şiktaş Belediye Meclis Üyesi Selçuk Sarı-
yar’ın CHP Lideri Kemal Kılıçdaroğlu’nu
tarihi seçim öncesi ABD’ye götüren ekip 
olmasıdır.

İmamoğlu yakın çevresine seçimi kaybet-
memizin en önemli sebeplerinden birisinin Kı-
lıçdaroğlu’nun ABD’ye gitmesi olarak
gördüğünü ve genel başkanlarını ABD’ye gö-
türen ekibin de böyle ciddi bir hataya çanak
tutmalarından dolayı affetmeyeceğini 
aktarmış.

Uzlaşarak delege belirlenmeli

CHP’de devam eden delege seçimlerinde
bazı ilçeler uzlaşarak yeni delegeleri belirli-
yor. Böylece alışılmış kıran kırana, kavga gü-
rültülü delege seçimleri yerine daha
uzlaşmacı daha birleştirici ve daha adil bir
delege seçimleri gerçekleşiyor.

Mahallede tanınan üyelerin görüşleri alına-
rak, partinin daha tecrübeli eski yöneticilerin
görüşü alınarak belirlenen ortak listeler san-
dığa atılıyor.

Bu delegeler yarın yarışacak ilçe başkan
adaylarında kimi partiye daha faydalı, daha
başarılı, daha elverişli görüşe onu yeni ilçe
başkanı olarak seçecekler.

Benzer seçimlerin il ve kurultay delegele-
rini de belirlerken gerçekleşmesi gerektiğini
vurgulayan partinin önde gelen deneyimli
isimleri böylece tabanda bizi yıllarca birbiri-
mize kırdıran yöneticilerimize de ders vermiş
oluruz diyorlar.

Delegelerin rengi belli değil…

Peki ilçe delegeleri belirlendi, ilçe başkan-
ları seçildi. Sonra sıra il başkanlarının 
seçimine gelecek.

CHP’nin bin 200 civarında kurultay dele-
gesinin doğal delegeler ile birlikte ortalama
250 tanesi İstanbul’dan çıkmakta.

39 ilçe delegesi yeni İstanbul İl başkanının
ve kurultay delegelerini belirleyecek.

Bu delegeler ise kurultayda yeni genel baş-

kanı seçecek.
Şimdilerde ortalık net değil.
Şu delege bucu bu delege şucu tartışmaları

doğru değil.
Yarın bütün il ve kurultay delegeleri belir-

lenir, ona göre herkes gardını alır.

Örneğin; Ekrem İmamoğlu şayet bu dele-
geler ile biz İstanbul İl Başkanlığını alırız
derse kendi il başkan adayını çıkarır.

Veya Kılıçdaroğlu ile bir araya gelerek
ortak bir liste hazırlanır.

Bunu zaman gösterecek.
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CANAN KAFTANCIOĞLU 
YOK HUKMUNDEDIR!

YENi iSTANBUL 
iL BAŞKANI 

KiM OLACAK?
Peki kurultay öncesi İstanbul’un

yeni il başkanı kim olacak?
Canan Kaftancıoğlu siyasi yasaklı

olduğu için aday olamaz.
Kılıçdaroğlu belki kurultay öncesi

partide bir abilik yapar diye Gürsel
Tekin’i düşünüyordu fakat Tekin bu
görüşmeyi hemen basına sızdırdığı
için Kılıçdaroğlu bu fikrini erteledi.

İmamoğlu, delegelerin rengini
görmeden karar açıklamıyor ama de-
ğişimi temsil edecek yeni bir il baş-
kanı seçilmesi gerektiğini vurguluyor.

Genç, dinamik, CHP karakterine
uygun yeni il başkanı arayışı sürer-
ken; Kaftancıoğlu taraftarları seçim-
ler sonrası CHP Genel Başkan
Başdanışmanı olarak atanan Meh-
met Ali Yüksel’i, İmamoğlu ekibi de
CHP Bahçelievler İlçe Başkanı Özgür
Çelik veya seçim sonrası CHP genel
Başkan Yardımcılığı görevinden alı-
nan Onursal Adıgüzel’i şimdilik yeni
il başkan adayları olarak yedekte
tutuyorlar. 

KAFTANCIOĞLU
KARAR DEFTERİNİ
EVİNE GÖTÜRÜYOR!

Aldığı siyasi yasak gereği yasal
olmasa da Cumhuriyet Halk Partisi
İstanbul İl Başkanı olarak görülen
Canan Kaftancıoğlu’nun karar defte-
rini her gün evine götürdüğünü geçti-
ğimiz gün yazmıştım. Bu yazım
üzerine arayan bazı il yöneticileri sa-
dece karar defterinin saklanmadığını,
alınan kararların da il yöneticilerin
hepsi ile paylaşılmadığını dile 
getirdi.

Örneğin geçtiğimiz günlerde İma-
moğlu’nun ilçe başkanları toplantı-
sına katıldığı gerekçesi ile görevden
alındığı açıklanan CHP Kartal İlçe
Başkanı Süleyman Uzunok için karar
defterinde yeterli çoğunluk sağlana-
madığı için görevine devam etmesi
gerektiğini savunan bazı il yönetici-
leri toplantıya katılmayan il yönetici-
lerinden de karar defterine imza
alındığını söylüyor.

Bugün kalkıp CHP’ye üye olan bir
kişi Cumhuriyet Başsavcılığına şika-
yette bulunarak “Canan Kaftancıoğ-
lu’nun il başkanlığı ve aldığı kararlar
yasal değildir” diye şikayette bulu-
nursa belki de CHP İstanbul İl Baş-
kanlığı’na kayyum atanacaktır diye
de tedirginliklerini dile getiren bazı
yöneticiler bir an önce CHP Genel
Merkezi’nin bu durumu gözden geçir-
mesi gerektiğini de vurguluyor. 



 
 

Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet

 
 

T üketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 
milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 

ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-

çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 

ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 
yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  
mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  

faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  
dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  

vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
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milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  
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dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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SAVAS VARSA 
GARANTİ YOK!

DMITRIY Peskov, başkent 
Moskova’da gazetecilere yap-
tığı açıklamada, Ukrayna’nın 

olası NATO üyeliği ve G7 tarafından 
ülkeye verilmesi planlanan güvenlik 
garantilerine ilişkin değerlendirme-
lerde bulundu. Ukrayna’nın NATO’ya 
katılma olasılığına olumsuz yaklaştık-
larını belirten Peskov, “Ukrayna’nın 
NATO’ya katılımı konusuna karşı çok 
olumsuz bir tavrımız var. Bu konu, 
bugün G7 ülkelerinin güvenlik garan-
tisi vereceğine dair yapılan açıklama 
ile doğrudan bağlantılı ve bu Ukrayna 
ile ilgili olarak dile getiriliyor. Bunun 
son derece hatalı ve potansiyel olarak 
çok tehlikeli olduğunu düşünüyoruz.” 
dedi.

Adım atacağız
Peskov, Ukrayna’ya güvenlik garan-
tisi verilmesinin, Rusya’nın güvenliği 
açısından tehlike yaratacağını vurgu-
layarak “(G7) Bu ülkeler Ukrayna’ya 

herhangi 
bir güvenlik 
garantisi ve-
rerek aslında 
uluslararası 
güvenliğin 
bölünmezliği 
ilkesini hiçe 
saymaktadırlar. Yani Ukrayna’ya 
güvenlik garantisi vererek Rusya’nın 
güvenliğine tecavüz etmektedirler” 
diye konuştu. Ukrayna’ya misket 
bombası sevkiyatı ve ülkenin bunu 
Rusya’ya karşı kullanması olasılıkla-
rını da değerlendiren Peskov, “Doğal 
olarak, bu tür silahların olası kullanımı 
ezber bozan bir nitelikte ve Rusya’yı 
kesinlikle buna karşılık olarak belirli 
adımlar atmaya zorlayacaktır” ifade-
sini kullandı. Ingiltere hükümetinden 
yapılan yazılı açıklamada, G7 ülkele-
rinin bugün Ukrayna’ya yönelik uzun 
vadeli güvenlik garantilerini içeren bir 
belgeyi imzalayacağı bildirilmişti. AA

Çok tehlikeli!
Kremlin Sözcüsü Dmitriy Peskov, G7’nin 
Ukrayna’ya güvenlik garantileri verme 
planının “çok tehlikeli” olduğunu ve bunun 
“Rusya’nın güvenliğine tecavüz etmek” 
anlamına geleceğini söyledi

Kudüs’te etnik temizlik

NATO Genel Sekreteri Jens 
Stoltenberg, NATO’nun 
Vilnius Zirvesi kapsamında 

Ukrayna Devlet Başkanı Volodi-
mir Zelenskiy ile görüşmesinden 
sonra düzenledikleri ortak basın 
toplantısında konuştu. Zelenskiy’e 
hitaben “NATO, ihtiyaç olduğu 
sürece yanınızda olacaktır” diyen 
Stoltenberg, NATO müttefikle-
rinin bugüne kadar Ukrayna’nın 
Rusya’ya karşı savunmasına 
yardımcı olmak için milyarlarca 
dolarlık destek sağladığını, bunun 
devam edeceğini belirtti. Vilnius 
Zirvesi’nde çok yıllık yeni bir aske-
ri destek paketi üzerinde uzlaşıl-
dığını, bu sayede Sovyet dönemi 
askeri envanterin NATO standart-
larına dönüşeceğini hatırlatan Stol-
tenberg, ayrıca NATO-Ukrayna 
Konseyinin kurulduğunu, bununla 
da iki tarafın eşit ortaklar olarak 
kararlar alabileceğini aktardı. 
Stoltenberg, Ukrayna’nın NATO 
üyeliği için liderlerin güçlü bir me-
saj verdiğini, “Ukrayna’nın ittifaka 
üye olacağının” teyit edildiğini 
hatırlattı.

Şartlara göre davet
“Şartlar karşılandığında ve müt-
tefikler anlaştığında Ukrayna’ya 
NATO daveti gönderilecek.” diyen 
Stoltenberg, şunları dile getirdi: 
“Bu savaş bittiğinde Ukrayna’nın 
güvenliği için muteber düzenleme-
ler olmasını sağlamalıyız ki tarih 
tekerrür etmesin. Bu nedenle bir-
çok müttefikin uzun vadeli yardım 
taahhüdü vermesini memnuniyetle 
karşılıyorum. Bu, Rusya’nın savaş 
bittikten sonra yeni saldırganlık-
larını caydıracaktır.” Stoltenberg, 

NATO-Ukrayna Konseyi’nin 
ilk toplantısına atıfta bulunarak 
“Bugün eşitler olarak buluşuyoruz. 
Müttefikler olarak buluşacağımız 
günü sabırsızlıkla bekliyorum” diye 
konuştu.

Rusya’ya mesaj
Stoltenberg, Rusya’nın Ukray-
na’yı savaşta yenmesinin sadece 
Ukrayna için değil, Batı için risk 
taşıdığını söyledi. “Putin kazanırsa 
Ukrayna için trajedi olur ama bu 
bizim için de tehlike. Bu bizi daha 
savunmasız hale getirir” diyen 

Stoltenberg, Ukrayna’nın kendi 
yolunu seçme özgürlüğünün bulun-
duğunu, Rusya’nın bu konuda söz 
hakkının olmadığını, Ukrayna’nın 
NATO üyeliğine sadece NATO 
müttefiklerinin karar verebileceği-
ni vurguladı.

Ukrayna’ya F-16’lar
Stoltenberg, Ukrayna’ya F-16 savaş 
uçaklarının ne zaman verileceği 
sorusunu yanıtlarken de dün 10 
NATO müttefiki ülkenin Ukrayna-
lı pilotlara F-16 eğitimi verilmesi 
için bir koalisyon kurduklarına 
işaret etti. Bunun Hollanda ve Da-
nimarka’nın daha önceki girişimi-
nin üzerine kurulduğunu aktaran 
Stoltenberg, bazı diğer müttefikle-
rin de koalisyona dahil olduğunu, 
eğitimlerin en kısa sürede başla-
yacağını bildirdi. Eğitimin bu yaz 
başlayacağını anlatan Stoltenberg, 
“Eğitimin başlaması daha sonra 
bize F-16’ların sağlanması kararı 
alma imkanı verecek” dedi. AA

NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg, Rusya-Ukrayna Savaşı bittiğinde Ukrayna’ya 
yeterli güvenlik garantilerinin verilmesi gerektiğini söyledi. Stoltenberg, “Şartlar kar-
şılandığında ve müttefikler anlaştığında Ukrayna’ya NATO daveti gönderilecek” dedi

FILISTIN Dışişleri Bakanlığın-
dan yapılan yazılı açıklamada, 
İsrail’in Kudüs kenti ve civar 

bölgelerindeki Filistin nüfusuna yönelik 
etnik temizlik suçlarına karşı uluslarara-
sı toplumun verdiği cılız tepkilerden du-
yulan hoşnutsuzluk vurgulandı. İsrail’in 
Doğu Kudüs’ü ilhak etmek ve Yahudi 
yerleşimcilere yer açmak için Kudüs ile 
çevresindeki Filistin varlığını bitirmeye 
yönelik etnik suçlar işlediği kaydedilen 
açıklamada, “İşgalci (İsrail), uluslarara-
sı cılız tepkilerin gölgesinde Kudüs’teki 
etnik temizlik suçlarını derinleştiriyor” 
ifadeleri kullanıldı.

Tepkiler zayıf
Açıklamada, İsrail polisinin dün Filistin-
li Sub Leben ailesini Mescid-i Aksa’nın 
hemen yakınında bulunan evinden zorla 
çıkarmasına karşı uluslararası toplum-
dan ve Birleşmiş Milletlerden (BM) 
gelen tepkilerin her zamanki gibi “Tel 
Aviv yönetimine çağrı” veya “olaydan 
endişe ve üzüntü duyma” ifadeleriy-
le geçiştirildiği ve “kınama” ifadesini 
dahi içermeyecek şekilde zayıf kaldığı 
belirtildi. İsrail ve ihlalleri söz konu-
su olduğunda uluslararası hukuk ve 
insan hakları konusunda çifte standart 

uygulandığına işaret edilen açıklamada, 
İsrail’i Filistin halkına yönelik yasa dışı 
uygulamalarını durdurma konusunda 
zorlayacak bir uluslararası iradenin ol-
madığı, bazı büyük devletlerin de İsrail’i 
hesap vermesi noktasında korumaya 
devam ettiği kaydedildi. İsrail polisi, 
dün Filistinli Sub Leben ailesini işgal 
altındaki Doğu Kudüs’ün Eski Şehir 
bölgesinde Mescid-i Aksa’nın hemen 
yakınında bulunan evinden zorla çıkar-
mıştı.

Mücadeleyi kaybetti
Doğu Kudüs’ün Eski Şehir bölgesinde 
Mescid-i Aksa’ya çok yakın bir noktada 
evi bulunan Sub Leben ailesi, Doğu 
Kudüs’te Yahudi yerleşimci örgütlerce 
evlerinden zorla çıkarılmaya çalışılan 
Filistinli 6 aileden biri. Sub Leben ailesi, 
İsrail hükümeti ve sonrasında da Yahu-
di yerleşimci örgütlerinin girişimlerine 
karşı 45 yıldır verdiği yasal mücadele-
yi kaybetmişti. İsrail yargısı, Yahudi 
yerleşimci örgütün mülk üzerindeki hak 
iddiasını kabul etmiş, Filistinli aileye 
evi boşaltmaları için 11 Haziran’a kadar 
mühlet tanımıştı. İsrail makamları, 
aileye tahliye kararının yakında uygula-
nacağını bildirmişti. AA

Filistin, İsrail’in uluslararası arenadaki cılız tepkilerinin gölge-
sinde “Kudüs’te etnik temizlik suçlarını derinleştirdiğini” belirtti

MILLI Savunma Bakanı Yaşar 
Güler ile Yunanistan Savunma 
Bakanı Nikos Dendias görüş-

mesinde, iki ülke ilişkilerindeki olumlu 
gündemin devam etmesi ve diyalog 
kanallarının açık tutulmasının önemi 
vurgulandı. Milli Savunma Bakanlığın-
dan yapılan açıklamaya göre, NATO 
Liderler Zirvesi için Vilnius’ta bulunan 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan’a refakat eden Güler, Yunanistan 
Savunma Bakanı Dendias ile bir araya 
geldi. Görüşmede, iki ülke ilişkilerindeki 
olumlu gündemin devam etmesi ve diya-
log kanallarının açık tutulmasının önemi 
vurgulandı, Güven Artırıcı Önlemler 
Toplantılarının yeniden başlaması konu-
sundaki mutabakat teyit edildi. AA

Diyalog şart
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İSTANBUL’DA 32 yıldır faaliyet 
gösteren ve 50 kişiyi istihdam 
eden firma, halı ihracatının yanı 

sıra Anadolu’da kullanılmış, yırtılmış 
ya da çürümüş halıları satın alarak, 
belirli işlemlerden geçiriyor.
Şirket, çürük, yanık veya kullanıla-
mayacak durumdaki halı ve kilimleri 
40’ar santimlik parçalara bölerek, 
Anadolu’da “kırkyama” olarak bilinen 
yöntemle halı ve kilim patchworkları 
yaparak, bunların ihracatını yapıyor. 
Patchworklardan kalan minik parça-
ların da ekonomiye kazandırılması 
için sıfır artık projesi hazırlayan firma, 
bazı sanatçılarla da görüşerek çalışma 
gerçekleştirdi.

Üç boyutlu tablo
Kovid-19 salgını sürecinde uzun 
uğraşlar sonucu el dokuması halı 
ve kilimlerin çöpe gidecek binlerce 
minik parçalarından, geri dönüşüm 
üzerine çalışması olan bir sanatçının 
desteğiyle üç boyutlu tablolar hazır-
landı. Ocakta Almanya’da düzenlenen 
“Uluslararası Halı ve Zemin Kaplama 
Fuarına” katılan firma, üç boyutlu 
tablolara yoğun ilgiyle karşılaştı. İlk 

etapta ABD ve İngiltere’ye bu tablo-
lardan ihraç eden firma, halı ve kilim-
lerin her parçasını ekonomiye kazan-
dırarak, döviz girdisi sağlıyor. Antalya 
ANFAŞ Uluslararası Fuar ve Kongre 
Merkezi’nde açılan aynı fuarda halı 
ve kilim atıklarından yapılan tablolar 
yabancı alım heyetlerinden ilgi gördü.

Beyin fırtınası yaptık
Firma sahiplerinden Hamit Akçay, 
AA muhabirine, üç kardeş 32 yıldır 
halıcılık alanında faaliyet gösterdik-
lerini belirterek, uluslararası fuarlara 
katılarak Anadolu’nun el halısı ve 
kilimlerinin ihracatını yaptıklarını 
söyledi. Yaklaşık 80 ülkeye ihracat 
yaptıklarını vurgulayan Akçay, şunları 
kaydetti: “Anadolu’dan eski el halı-
larını toparlıyoruz, onların bakımla-
rını yapıp yurt dışına satıyoruz. Her 
kullanılmış halı sağlam olmayabiliyor. 
Kimisi yanmış, çürümüş oluyor ve sağ-
lam kısımlarını tamir etmek mümkün 
olmuyor. Bunları yıkadık, tamir ettik 
parçalar halinde kestik. Anadolu’da 
ninelerimiz çaputları birbirine dikip, 
kırkyama yaparlardı. Biz kırkyamayı 
halı ve kilime derledik. Halı ve kilim 

patchworkları yaptık, el dokumayla 
birleştirdik. Böylece 15 yılda yeni 
halı trendi oluşturduk. Patchworkları 
yırtılmış halıların, kilimlerin sağlam 
kısımlarından yaptığımız için yine de 
orada çok küçük parçalar kalıyordu. 
Patchworklara sığmayan daha küçük 
olan parçaları bir yerde kullanama-
yacaksak çöp olacaktı. Bunların da 
ekonomiye kazandırılması için geri 
dönüşüm sıfır atık projesi kapsamında 
sanatçılarla görüşerek, beyin fırtınası 
yaptık.”

Döviz girdisi sağlıyoruz
Halı ve kilim parçalarından portre 
yapmaya karar verdiklerinin atını 
çizen Akçay, çöpe giden parçaları bir 
sanatçının desteğiyle sanat eserine 
dönüştürerek bunun da ihracatına 
başladıklarını ifade etti. Sadece bir 
tabloda 2 bin civarında parça oldu-
ğuna dikkati çeken Akçay, “Anadolu 
kadınının dokuduğu göz nuru halı ve 
kilimlerin hiçbir parçası atık olmasın, 
çöpe gitmesin istedik. Halıdan portre-
lere yoğun talep var, ülkemize döviz 
girdisi sağlıyoruz. Gören çok beğeni-
yor, yapımı çok zor” dedi. AA

13 TEMMUZ 2023 PERŞEMBE

06:15 Yabancı 
Damat
07:45 Afili Aşk
09:15 Yaprak Dökümü
11:00 Magazin D Yaz
12:00 Kanal D Haber 
Gün Arası
13:00 Gelinim Mutfakta
16:00 Aşk-ı Memnu
19:00 Ana Haber
20:00 Ya Çok Seversen
22:30 Ya Çok Seversen

06:30 Adını 
Sen Koy
09:20 Hayatımın
Neşesi
11:50 Şehirden Uzakta
13:00 Seksenler
19:00 Ana Haber
19:55 İddiaların Aksine
20:00 Kendi Düşen 
Ağlamaz
23:30 Benim Güzel 
Ailem

07:00 Güne 
Başlarken
09:00 Haber Merkezi
10:40 Paranın Nabzı
13:00 Öğle Bülteni
14:30 Finans Kafe
16:25 Ntv’ye Sorun 
Çalışma Hayatı
18:00 Günün İçinden
20:00 Ana Haber
21:00 Ahmet Mümtaz 
Taylan İle Empati

06:00 Gün 
Başlıyor
09:00 Para 
Gündem
11:00 Gün Ortası
14:00 Haber Hattı
17:00 Ht 360Haber
19:00 Ana Haber 
Bülteni
21:00 Nedir Ne 
Değildir?

06:00 A’dan 
Z’ye
09:00 Gündem
12:00 Gün Ortası
14:00 Bugün
16:00 Günlük
18:00 Ana Haber
20:45 Gece Görüşü

05:30 Haber 
Bülteni
06:00 Gün 
Uyanıyor
09:30 10’dan 12’ye
12:00 Haberde Gün 
Ortası
14:00 Güne Bakış
17:00 Akşam Raporu
19:30 Ece Üner İle Ana 
Haber Bülteni
20:30 Eşit Ağırlık

07.00 Günaydın 
Türkiye
08.00 Yeni Bir 
Sabah
11.00 Medya Mahallesi
13.00 Haber Masası
15.00 Halkın Haberi
16.00 Gündem Özel
18.00 Ana Haber
20.00 Dünyanın 1001 
Hali
21.00 Sansürsüz

07:00 Günaydın 
Türkiye
10:00 Yeni Gün
11:30 Gündem Ekonomi
12:00 Gün Ortası
19:30 Ana Habere 
Doğru
19:45 Ana Haber Bülteni
21:00 Gündem Özel
22:00 Gündem Özel
23:00 Orkun Yazgan İle 
Son Nokta

05:30 Aşk Laftan 
Anlamaz
07:30 Yeşil Vadi’nin 
Kızı
09:30 Gelsin Hayat 
Bildiği Gibi
12:45 Kızılcık Şerbeti
15:45 Yeşil Vadi’nin Kızı
18:25 Show Tv Ana 
Haber
20:00 Güldür Güldür 
Show

05:50 Bir Küçük 
Gün Işığı
08:00 Kahvaltı 
Haberleri
10:00 Kardeşlerim
13:00 Atv Gün Ortası
16:00 Üvey Anne
19:00 Atv Ana Haber 
Bülteni
20:00 Kim Milyoner 
Olmak İster

06:00 İnadına 
Aşk 
08:30 Çalar Saat
10:00 Sen Çal Kapımı 
13:00 En Güzel 
Dönüşüm
14:30Aşk Mantık İntikam 
16:00 Eşim Benzerim Yok
19:00 Fox Ana Haber
20:00 Gülcemal - Final

04:45 Canım 
Annem
07:15 8’de Sağlık 
08:30 Doğduğun Ev 
Kaderindir
11:15 Masterchef Türkiye 
All Star
15:00 Canım Annem
16:00 İşte Gelin İşte 
Kaynana
20:00 Masterchef Türkiye 
All Star

Türkiye’deki ilk konseri Antalya’da
ABD’Lİ ünlü pop yıldızı Christina 

Aguilera, Türkiye’deki ilk konserini 
Antalya’nın Belek ilçesinde vere-
cek. Konuya ilişkin yapılan açıkla-
maya göre Aguilera, “Regnum Live 

in Concert” etkinlikleri kapsamında 
Regnum Carya Pearl Event Area’da 8 

Ağustos’ta hayranlarıyla buluşacak. Dün-
yaca ünlü sanatçı Aguilera, 7 kez Grammy 
Ödülüne değer görüldü. Müzik kariyerine 
1999’da “Christina Aguilera” albümüyle 
başlayan sanatçının 9 albümü bulunuyor. 
Aguilera en çok “Genie in a Bottle”, “Lady 
Marmalade”adlı şarkılarıyla tanınıyor.

KIRKYAMA YAPTILAR!KIRKYAMA YAPTILAR!

FILIPINLER’DE 
GÖSTERIMDE

Kullanılmış eski halı ve kilimleri belirli işlemlerden geçirerek, farklı ülkelere ihraç eden bir firma, 
sıfır atık projesi kapsamında çöpe gidecek küçük parçaları sanatçının desteğiyle üç boyutlu tablo-
lara dönüştürerek ekonomiye kazandırdı. Firma sahiplerinden Hamit Akçay, “Anadolu’da nineleri-
miz çaputları birbirine dikip, kırkyama yaparlardı. Biz kırkyamayı halı ve kilime derledik” dedi

TİME’IN haberine 
göre, Film ve Televizyon 
İnceleme ve Sınıflandır-

ma Kurulu (MTRCB), iki hafta 
boyunca “Barbie” filmini tekrar 
tekrar izledi ve hükümetin bazı 
kurumlarıyla görüşmeler yaptı. 
MTRCB tarafından yayımlanan 
mektupta, Kurulun karara vara-
bilmek için tüm olası kaynakları 
değerlendiği belirtildi. “Filmi 
yasaklamak için hiçbir daya-
nakları olmadığını” açıklayan 
MTRCB, film dağıtım şirketi 
Warner Bros’tan yalnızca 
yanlış yorumlanabilecek harita 
sahnesinin bulanıklaştırılmasını 
istedi.

Yasaklanması istendi
Filipinler’de senatörler, Pekin 
yönetiminin Güney Çin Deni-
zi’nde hak iddia etmek ama-
cıyla kullandığı “dokuz kesik 
çizgili haritasına yer verdiği” 
gerekçesiyle “Barbie” filminin 
yasaklanmasını talep etmişti. 

Tartışmalı Güney Çin Denizi 
haritasına yer verildiği için 
2022’de Hollywood filmi “Un-
charted” ve 2019’da animasyon 
filmi “Abominable”, ülkede 
gösterimden kaldırılmıştı. Viet-
nam Sinema Dairesi Başkanı 
Vi Kien Thanh da Amerikan 
yapımı “Barbie” filmine lisans 
vermeyeceklerini duyurmuştu.

Egemenlik ihtilafı
Çin, 1947’de yayımladığı 
haritayla egemenlik ihtilaf-
larının yaşandığı Güney Çin 
Denizi’nin yüzde 80’i üzerinde 
hak iddiasında bulunurken, 
yeraltı kaynakları açısından 
zengin bölgede başta Filipinler 
olmak üzere aralarında Viet-
nam, Brunei ve Malezya’nın 
da bulunduğu komşu ülkelerle 
egemenlik tartışmaları yaşıyor. 
Çin, “dokuz kesik çizgi” olarak 
adlandırdığı haritayı, 7 Mayıs 
2009’da Birleşmiş Milletlere 
sunmuştu. Pekin yönetiminin, 

Güney Çin Denizi’ndeki 
egemenlik iddiasına daya-
narak adalara üsler inşa 
etmesine, bölge ülkeleri-
nin yanı sıra ABD de karşı 
çıkıyor.
Uluslararası kamuoyunda 
“Paracel” ve “Spratly” 
olarak bilinen takımada-
lar, Vietnam tarafından 
“Hoang Sa” ve “Truong 
Sa”, Çin tarafından ise 
“Şişa” ve “Nanşa” olarak 
adlandırılıyor. Uluslara-
rası Tahkim Mahkemesi, 
2016’da Filipinler’in baş-
vurusuyla Çin’in, Güney 
Çin Denizi’nde tek taraflı 
egemenlik taleplerinin 
yasal zemini olmadığına 
karar vermişti. AA

Filipinler’de, Pekin yönetiminin, “dokuz kesik çizgili hari-
tasına yer verdiği” gerekçesiyle yasaklanması talep edilen 
“Barbie” filminin gösterime girmesine, söz konusu sahnede-
ki haritanın bulanıklaştırılması şartıyla izin verildi



S üper Lig'in ikinci devresine Trab-
zonspor yenilgisi ve Antalyaspor 
beraberliği ile başlayan Beşiktaş'ta 

Teknik Direktör Sergen Yalçn, 5 puan 
kaybnn ardndan “Bizim için savaş şimdi 
başlyor” demişti. Bu açklamadan sonra 
ligde 6 maça çkan Kara Kartal, 6 galibi-
yetle 18 puan toplad; 13 gol atp kale-
sinde 3 gol gördü. Sergen Yalçn'n 
öğrencileri bu periyotta Konyaspor'u da 
penaltlarla eleyerek Türkiye Kupas'nda 
yar finale yükseldi. Siyah-beyazllar halen 
2 kupaya aday tek takm. Bu sezon oyna-
dğ 28 maçn 20'sini kazanan Sergen Yal-
çn'n öğrencileri, 2.25 puan ortalamas 
yakalad. Beşiktaş, pek çok istatistikte de 
ligin en iyisi konumunda. 

Geçen sezonu sollad 

Beşiktaş, 2019-20 sezonunu 34 maçta 19 
galibiyet, 5 beraberlik ve 10 yenilgi alarak 
62 puanla üçüncü srada bitiren Beşiktaş, 
attğ 59 gole karşlk ağlarnda 40 gol 
görmüştü. Kartal, bu sezon 28 maçta 20 
galibiyet, 3 beraberlik elde ederek 63 
puana ulaşt; 62 gol atp 29 gol yedi. 

YAŞADIĞI uzun süreli sakatlğn ar-
dndan Sivasspor maçyla ilk 11'e 
giren ve 2 gol atan Falcao, Kayseris-
por ağlarn da boş geçmedi. Son 2 
maçta 3 kez fileleri havalandran Ko-
lombiyal forvet, kalan haftalarda Ga-
latasaray'n en önemli hücum 
silahlarndan biri olacağn ispatlad. 
Fatih Terim'in, Kayserispor karşsnda 
bu sezon ilk kez uyguladğ çift forvet 
sistemini devam ettireceği öğrenildi. 
Mostafa Mohamed-Falcao ikilisinin 
uyumu ve çalşkan görüntüsü, Terim'i 
gelecek adna ümitlendirdi. Tecrübeli 
hocann, hafta içindeki taktik antren-
manlarda bek oyuncularndan daha 
fazla orta yapmalarn isteyeceği  
öğrenildi. 

Onyekuru moral buldu 

Ocak ay transfer döneminde takma 
katlan Onyekuru, yedek kalp sonra-
dan oyuna girdiği Kayserispor müca-
delesinde attğ 2 golle hem moral 
buldu hem de 6 maçlk suskunluğunu 
bozdu. Bu sezon 5'inci kez ağlar sar-
san Nijeryal futbolcu, bu gollerin 
4'ünü deplasmanda kaydetti. DHA

GALATASARAY 
KRİZDEN ÇIKTI

TÜRKİYE Özel Sporcular Spor Fede-
rasyonu'ndan yaplan açklamaya 
göre, Fransa'nn Nantes kentinde ya-
plan şampiyonann son gününde ka-
dnlarda 200 metrede Muhsine Gezer 
ve yüksek atlamada Fatma Damla 
Altn gümüş madalya, erkeklerde ise 3 
bin metrede Oğuz Türker bronz ma-
dalya kazand. Bu sonuçla Türkiye 
şampiyonay 6 altn, 5 gümüş ve 2 
bronz madalya olmak üzere toplamda 
13 madalya ile tamamlarken, 32 puan 
toplayan Kadn Milli Takm ise Av-
rupa şampiyonu oldu. Ayrca, VIR-
TUS Avrupa Salon Atletizm 
Şampiyonas'nda uzun atlama ve 60 
metrede altn madalya kazanan Esra 
Bayrak ise en iyi kadn atlet seçildi. 

13 madalya kazandlar 

Milli takmn kafile başkan Ensar 
Kurt, şampiyonada 6 kez İstiklal Mar-
ş'n okutmann gururunu yaşadkla-
rn belirterek, "Ne mutlu bize ki 
İstiklal Marşmzn kabul edilişinin 
yüzüncü ylnda Fransa'da bunu ba-
şardk. Özel sporcularmz madalyala-
rn kahraman şehitlerimize armağan 
ettiler ve şehitlerimizi asker selam ile 
andlar. Özel sporcularmz şampiyo-
nada 13 madalya kazanarak da bir re-
kora imza attlar. Bu başarya destek 
olan başta Cumhurbaşkanmz Recep 
Tayyip Erdoğan'a, Gençlik ve Spor 
Bakanmz Mehmet Muharrem Kasa-
poğlu'na, Spor Genel Müdürü Meh-
met Baylan'a, Spor Toto Teşkilat 
Başkan Bünyamin Bozgeyik'e  
teşekkür ediyorum" dedi. DHA

ÖZEL SPORCULARDAN 
ÇOK BÜYÜK BAŞARI

Şampiyonaya hazrlanyorlar

Beşiktaş Teknik Direktör  
Sergen Yalçn, ikinci devrenin 
başndaki 5 puanlk kaybn  
ardndan “Savaşmz şimdi 
başlyor” demişti. Bu sözler-
den sonra siyah-beyazllar 
ligde 6’da 6 yapt. Beşiktaş 
ligde 20 galibiyetle ligde  
en fazla kazanan takm  
durumunda. Sadece 
5 mağlubiyet alan siyah  
beyazllar 62 gol atarak  
bu alanda da lider durumda

YENİ sezon için motivasyonunun çok 
yüksek olduğunu dile getiren Japon 
pilot, "Benim için ilk sezon. Franz Tost 
da bana sürekli sürüşüme odaklan-
mam ve serinkanl davranmam söy-
lüyor. Ben de elimden gelenin en 
iyisini yaparak takmma olabildiğince 
fazla puan getirmek istiyorum" ifade-
sini kulland. Yuki Tsunoda yeni sezon 
hedefleri için ise şunlar söyledi: 
"Sezon öncesinde kendime büyük he-
defler koymay sevmiyorum. Yarş 
yarş ilerlemeyi tercih ediyorum. Bunu 
bir hedef olarak görmüyorum ama de-
diğim gibi takmma getirebildiğim 

kadar çok puan getirmek istiyorum. 
Bununla birlikte bir podyum görürsem 
bu inanlmaz olur.  
Fakat şimdilik planm hzlca takma 
ve araca adapte olup elimden gelenin 
en iyisini yapmak." 

Gasly çok hzl 

Takm arkadaş Pierre Gasly'nin çok iyi 
bir pilot olduğunu vurgulayan Tsu-
noda, "Pierre ile ilk olarak 2018'in so-
nunda Motegi'de karşlaştk. Ben o 
dönemde Red Bull Junior programna 
dahil olmuştum. Honda'nn bir hoş 
geldin partisine Pierre ve Franz Tost 

da katlmşt. El skşma ve 'Merhaba' 
deme şansna sahip olmuştum. Şimdi 
ise ayn takmdayz. Pierre Gasly'nin 
çok hzl olduğunu biliyorum. Ben de 
bir çaylak olarak aracm ve kendimi 
zorlayarak ona yardmc olacağm. 
Sonrasnda neler olacağn hep birlikte 
göreceğiz" diye konuştu.  

Gasly: çok objektifiz 

AlphaTauri'nin en iyi özelliğinin, güçlü 
ve zayf yönlerini çok iyi bilmek oldu-
ğunu dile getiren Gasly ise "Bu ko-
nuda çok objektifiz. Dolaysyla da 
herkes ayn amaç için çaba sarf ediyor. 
Bu sebeple takmn her yl çok önemli 
gelişmeler gösterdiğini söyleyebilirim. 
Takm içindeki ilişkimiz ve iş birlikteli-
ğimiz de çok iyi. Umarm bu bizi bu yl 
da iyi sonuçlara taşyacak" dedi. Yuki 
Tsunoda'nn takm için de kendisi için 
de yeni olduğunu belirten Fransz 
pilot, "Henüz onu tam olarak tand-
ğm söyleyemem. Ama bir pilot ola-
rak çok yetenekli olduğunu biliyorum. 
Geçen sene onu Formula 2 Dünya 
Şampiyonas'nda da izledim. Özellikle 
yl sonunda doğru çok etkileyici bir 
performans ortaya koydu. Çok tecrü-
besi olmamasna karşn kesinlikle çok 
hzl. Tabii ki daha öğreneceği şeyler 
var. Ama en önemli konu, birlikte bir 
takm olarak çalşabilmemiz, onun 
olabildiğince hzl bir şekilde arabaya 
adapte olmasn ve takmn ileri git-
mesi için katk vermesini sağlamamz" 
diye konuştu. 

Arac daha çok sevdim 

Gasly yeni araç için şunlar söyledi, 
"Yeni aracmz harika gözüküyor. 
Geçen ylki arac ve görüntüsünü sev-
miştim ama bu ylkini daha çok sev-
dim. Gelişme anlamnda kurallarn bu 
yl çok değişmediğini söyleyebilirim. 
Ama takmdan öğrendiğim kadaryla 
aracn gelişiminden oldukça memnun-
lar." AlphaTauri'nin ayn zamanda bir 
moda markas olduğunu söyleyen Pi-
erre Gasly, "Modaya da yarşmaya da 
fazlasyla ilgili biri olarak ikisini bir 
araya getiren bir takmda yer almak 
büyük mutluluk. Her yl tasarmlarn 
gelişmesini görmek ve bu projenin bir 
parças olmak beni çok heyecanland-
ryor" ifadesini kulland. DHA 

KARTAL HER  
ALANDA LIDER

Formula 1 ekiplerinden Scuderia AlphaTauri, yeni arac ve yeni pilotlaryla 2021 F1 Dünya 
Şampiyonas hazrlklarn sürdürüyor. Takmn iki genç pilotu Pierre Gasly ve Yuki Tsunoda, 
2021 Formula 1 Dünya Şampiyonas'nda ellerinden gelenin en iyisini yapacaklarn söyledi
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İŞLER 
YOLUNDA

MUHTEŞEM İSTATİSTİK 

En çok galibiyet alan takm: 20 
En az yenilen takm: 5 
İçerde en başarl: 14 maç, 34 puan 
En çok gol atan takm: 62

İKİNCİ DEVREDE  
BEŞİKTAŞ

Beşiktaş - Trabzonspor  1-2 M

Antalyaspor - Beşiktaş 1-1 B

Beşiktaş - Konyaspor 1-0 G

Beşiktaş - Denizlispor 3-0 G

Beşiktaş - Gaziantep FK 2-1 G

Gençlerbirliği - Beşiktaş 0-3 G

Yeni Malatya - Beşiktaş 0-1 G

Başakşehir - Beşiktaş 2-3 G

SAĞLIK EKİBİNE  
ÇİÇEK

ZİRAAT Türkiye Kupas Yar Fina-
li’nde Başakşehir’i konuk edecek 
olan Beşiktaş, dün yaplan antren-
man öncesinde sağlk ekibine çiçek 
vererek 14 Mart Tp Bayram’n kut-
lad. Takm kaptanlar Necip Uysal 
ve Atiba Hutchinson, çiçek vererek 
Sağlk Kurulu Koordinatörü Tekin 
Kerem Ülkü, Doktor Murat Çevik, 
Fizyoterapist Zeki Çetin, Fizyotera-
pist Cumhur Erol, Fizyoterapist Ser-
dar Korkmaz, Fizyoterapist Hakk 
Can Bereceli, Diyetisyen Cenk Öz-
ylmaz, Masör Cemil Karataş, 
Masör Osman Doğru ve Masör 
Erkan Ulusoy’dan oluşan sağlk eki-
binin Tp Bayram’n kutlarken, an-
trenman öncesinde sağlk ekibi ve 
futbolcular birlikte fotoğraf çektirdi. 

MKE Ankaragücü ile Demir Grup 
Sivasspor karşsndaki puan kayp-

larnn ardndan Belhanda'nn 
gönderilişinin şokunu yaşayan  

Galatasaray, deplasmandaki Hes 
Kablo Kayserispor galibiyetiyle kriz 

ortamndan çkmay başard 
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En iyisini dileyeceğim
Trabzonspor’da karşılıklı olarak yollarını ayıran İspanyol oyuncu Marc Bartra, sosyal 
medya hesabından veda paylaşımında bulundu. Bartra, “Bazı unvanları kazanmayı 
hayal ediyordum ama olmadı. Uzaktan her zaman her şeyin en iyisini dileyeceğim” dedi

TRABZONSPOR’UN geçen 
sezon 1 milyon 250 bin Euro 
bonservisle Real Betis’ten 

transfer ettiği Marc Bartra ile karşı-
lıklı anlaşılarak yollar ayrıldı. Fesih 
bedeli olarak bordo mavili kulüpten 
1 milyon Euro alacak olan futbolcu, 
sosyal medya hesabından yayınladığı 
mesajla veda etti.

Farklı bir macera oldu
Kendisini seven taraftarlara seslenen 
Bartra, “Veda etme zamanı. 
Trabzon’a geldiğim ilk 
günden son güne 
kadar bana 
verdiğiniz 
sevgi için 
teşekkür-
ler hem 
takım arka-
daşlarım hem de 
özellikle taraftarlar. 
Benim için çok özel ve 
farklı bir macera oldu, 
farklı bir kültür, çok 
büyük bir ülke ve aynı 
zamanda çok güzel kö-
şeleri olan hem kuzeyde 
hem de güneyde, bu ku-
lübü seven çok tutkulu, 
mütevazi ve sevgi dolu 
insanlarla” dedi.

Hayalimiz olmadı
Trabzonspor için elinden geleni yaptığı-
nı belirten 32 yaşındaki stoper, “Herkes 
için zor bir sezon oldu ama her zaman 
her maçta onurla, bağlılıkla ve cesaretle 
elimden geleni yapmaya çalıştığım saha-
da çok güzel anlar yaşadım. Türkiye’nin 
bu tarihi ve büyük kulübünde oynayan 
ilk İspanyol oyuncu olmak bir ayrıca-
lıktı. Bazı unvanları kazanmayı hayal 
ediyordum ama olmadı. Yaşanmış ve 
öğrenilmiş her şeyi ve özellikle de yıl 

boyunca koşulsuz desteğinizi 
hem Trabzon sokak-

larında hem de 
stadyumu-
muzda 
aldım. 

Uzaktan 
her zaman 

her şeyin en iyisini 
dileyeceğim. İlk günden 

beri yardımcı oldukları için 
tüm takım arkadaşlarıma, 

tüm kulüp çalışanlarına, 
medya, başkanlara ve yöneti-

cilere, Avcı’ya, personellere ve 
bordo mavi formayla oynayabil-

mek için bana fırsat veren Bje-
lica ve ekibine teşekkür ederim. 

Sizi her zaman hatırlayacağım” 
ifadelerini kullandı. DHA

COK DEGERLİ 
BİR EKİBİZ
Fenerbahçeli futbolcu İsmail Yüksek, “Takımımıza baktığımda çok 
değerli bir ekibiz. Bu sene hem ligi, hem Konferans Ligi’ni hem de 
Ziraat Türkiye Kupası’nı götürebilecek bir ekibimiz var. Aramıza 
yeni katılacak arkadaşlarımız olacak. Onlarla en kısa sürede uyum 
sürecini atlatıp iyi bir başlangıç yapmaya çalışıyoruz” dedi

KAMP dönemi boyunca özellikle 
yeğenlerinden ayrı kalmasının biraz 
üzücü olduğunu ve onları çok sev-
diğini aktaran İsmail Yüksek, “Ben 
ailemi çok seviyorum. Boş zaman-
larımda da ailemle bol bol vakit 
geçirmeyi çok seviyorum. Çocukları 
çok seviyorum. Eğlenmeyi, alışverişe 
gitmeyi, oyun oynamayı çok seviyo-
rum. Yeğenlerimi de özledim. Onlar 

da futbola çok meraklılar. Takım içinde güzel bir 
ortam oluşuyor. Çocuklar bazen tesislere geli-
yor, soyunma odalarına giriyorlar. Onlarla güzel 
zamanlar geçiriyoruz. Takımda evli olan ağabey-
lerimiz de var. Ben yeğenlerimi bu kadar çok se-
viyorsam onları düşünemiyorum, kendi çocukları 
burunlarında tütüyordur. Hepsinin sağlıklı, güzel 
ömürleri olsun” diye konuştu.

BAŞARILI futbolcu şampiyonluk 
yolunda taraftarımızın desteğine 
değindi ve sözlerini şu şekilde 
noktaladı: “Taraftarımızın bize 

desteği çok önemli. Onlarla birlikte 
bazı maçlarda çok farklı seviyelere 

çıktık. Bunu rakip takımlar da gördü. 
Bu sene, geçen seneyi unutup, yapılan 
hataları bu sene en aza indirerek en iyi 
şekilde bir sezon geçirmeye çalışa-
cağız. Onların bize vereceği destek 
çok ama çok önemli. Onlarla birlikte 
olduğumuzda, onlarla birleştiği-

mizde Kadıköy’de farklı bir ortam 
oluşuyor. Onları görmekten do-

layı çok 
mut-
luyuz. 
Şu 

anda 
Rus-

ya’dayız ve 
buradaki 

stadyumda bile taraftarımızı görü-
yoruz. İnanın çok farklı bir ortam 
oluşuyor. Onları görünce duygula-
nıyoruz. Bu zaten Fenerbahçe’nin 
büyüklüğüdür. Fenerbahçe her yerde, 
Fenerbahçe sadece bir yerde değil. 
Dünyanın her bir köşesinde bir Fener-
bahçe taraftarı var. Bizler de bu takım-
da, böyle büyük camiada oynadığımız 
için gurur duyuyoruz. Taraftarımız her 
zaman yanımız olsunlar, her zaman 
bizi desteklesinler. Bu sene çok de-
ğerli. Camiamızla birleşip, camiamızın 
istediği şampiyonluğa elimizden ne 
geliyorsa yaparak ulaşmak istiyoruz, 
mutlu sona ulaşmak istiyoruz. Kimse 
onlardan daha çok isteyemez ama 
bizler de çok ama çok istiyoruz. Tabii 
9 senedir bu takım şampiyon olamı-
yor. Bu sene inşallah o 9 yıllık süreci 
sonlandırmak istiyoruz.  Bu kampla 
da başladık. Bu şekilde onlarla birlikte 
şampiyon olmak istiyoruz.”

Ailemi çok seviyorum

Her zaman bizi desteklesinler

FENERBAHÇE ve A Milli 
Futbol Takımı oyuncusu 
İsmail Yüksek, yeni sezon 

hazırlıklarının devam ettiği Rusya 
kampında FB TV’ye açıklama-
larda bulundu. Kamp sürecine 
dair açıklamalarda bulunan 
İsmail Yüksek, ilk defa çalıştığı 
teknik direktör İsmail Kartal’ın, 
Fenerbahçe ruhunu futbolculara 
aşılayabilecek bir hoca olduğunu 
da söyledi. Bu sezonun çok değer-
li olduğuna vurgu yapan Yüksek, 
camiayla birleşip şampiyonluğa 
ulaşmak istediklerini dile getirdi.

Yeni bir dönem
Kamp dönemine dair konuşan 
İsmail Yüksek, “Kamp dönemi 
yoğun geçiyor. Hava da çok değiş-
ken, bir sıcak bir soğuk ama bu-
nun ötesinde gerçek anlamda çok 
güzel bir kamp dönemi oluyor. 
İsmail hocamızla beraber yeni bir 
döneme başladık. Takıma yeni 
katılan arkadaşlarımız da oldu. 
Onların da uyum süreçlerinde her 
zaman yanlarında olmaya çalışı-
yoruz. Şu an takımdaki arkadaşlık 
da çok iyi. Umarım lige de çok 
güzel bir şekilde yansır” dedi.

Kazanmak güzeldir
Türkiye Kupası’nı kazanmalarını 
değerlendiren İsmail Yüksek, 
“Yorucu ve yoğun bir sezon 
geçirdik. İstediğimiz hedefe 
ulaşamasak da sonu kupayla biten 
bir sezon oldu. Kupa kazanmak 
her zaman güzel ve özeldir. 
Ama futbolda hiçbir zaman dün 
yok. Bizim önümüze bakmamız 
gerekiyor. Geçen sene yaptığımız 
hataları bu sene yapmamamız 
gerekiyor. Kendimize özgü değer-
lendirmeler yapmamız gerekiyor 
ki teknik ekibimizle, ağabeyle-
rimizle, kardeşlerimizle beraber 
konuşup geçen sene yaptığımız 
hataları bu sene yapmamaya 
çalışıyoruz. Bizim için bu sene 
gerçekten çok değerli bir sene 
olacak. Şu anda da güzel bir kamp 
dönemi geçiriyoruz. Lige hazır-
lanmaya, daha da güçlenmeye ça-
lışıyoruz. İlk hazırlık maçımızı da 
oynadık. Tabii ki onun değerlen-
dirmesini hocamız ve teknik ekip 
yapacaktır ama en azından iyi bir 
performans ortaya koyduğumuzu 
düşünüyoruz, her ne kadar penal-
tılarla kaybetsek de... Oyun için 
bazı yerlerde iyiydik bazı yerlerde 
hatalarımız da oldu. Kamp süre-
cinin iyi geçtiğini düşünüyorum. 
Umarım lige geçen sene yaptığı-
mız hataları yapmayarak başlarız. 
Geçen seneden çıkardığımız ha-
taları bu sene en aza indirerek iyi 
bir lig geçirmeyi hedefliyoruz. 2 
Temmuz’da toplandık ve bir haf-
talık sürecin ardından ilk hazırlık 
maçımızı oynadık. Oynadığımız 
rakip Zenit ve bizden 20-25 gün 

önce toplanmış ki geçen senenin 
de Rusya Ligi şampiyonu. Zenit 
iyi bir takım, değerli bir takım. 
Tempo konusunda onlarla başa 
baş oynayabilmek bizim için 
iyiydi, güzeldi. Kendimizi tartmak 
açısından önemliydi.  Hocamızın 
ve ekibin yaptırdığı antrenmanlar 
var ve bizler de en üst seviyeye 
çıkmaya çalışıyoruz. Bunu da 
sahaya yansıtmaya özen gösteriyo-
ruz” diye konuştu.

Bu sene çok önemli
Üç kulvarda da mücadele edebi-
lecek kalitede bir takıma sahip 
olduklarının altını çizen genç 
Yüksek, “Önümüzde zaman var. 
Çalışmamız gerekiyor. Rakipleri-
mizi iyi analiz etmemiz gerekiyor. 
Az önce de ifade ettiğim gibi 
bu sene, geçen sene yaptığımız 
hataları yapmamaya çalışıyoruz, 
onları en aza indirmeye çalışı-
yoruz. Çünkü biz geçen sene ne 
kadar iyi başlasak da lig açısından 
sonu kötü bitti. İstediğimiz hedefe 
ulaşamadık. Bazı yaptığımız ha-
talar vardı ve o hataları bu sene 
yapmamak istiyoruz. Bizim için 
bu sene çok değerli. Şu an güzel 
bir kamp dönemi geçiriyoruz. 
Konferans Ligi’ndeki rakipleri-
mizi bekliyoruz şu anda. UEFA 
Avrupa Konferans Ligi 2. Ön 
Eleme turunda La Fiorita 1967 
(San Marino) - Zimbru Chisinau 
(Moldova) eşleşmesinin galibiy-
le oynayacağız. Açık konuşmak 
gerekirse hangisi gelirse bizim için 
fark etmez. Takımımıza baktığım-
da çok değerli bir ekibiz. Bu sene 
hem ligi, hem Konferans Ligi’ni 
hem de Ziraat Türkiye Kupası’nı 
götürebilecek bir ekibimiz var. 
Aramıza yeni katılacak arkadaş-
larımız olacak. Onlarla en kısa 
sürede uyum sürecini atlatıp iyi 
bir başlangıç yapmaya çalışıyoruz” 
şeklinde konuştu.

Bizleri çok şaşırttı
Rusya kampında takımda yer 
alan Fenerbahçe Futbol Akade-
misi genç oyuncuları hakkındaki 
görüşlerini de dile getiren İsmail 
Yüksek, “Genç futbolcu kar-
deşlerimizi de aramıza katmaya 
çalışıyoruz. İçine kapanık genç 
kardeşlerimiz ki onları anlaya-
biliyoruz. İlk geldiğimde ben de 
öyleydim. Onların şu an olduğu 
konumun farkındayım, tahmin 
edebiliyorum. Sıcakkanlılığımız-
la aramıza katmaya çalışıyoruz. 
Kardeşlerimin de güzel vakit 
geçirdiğini düşünüyorum. Onlar 
açısından da çok değerli bir kamp. 
İsmail Hocamız ve ekibi onları da 
gözlemliyor. Umarım onlar için 
de bu sene hayırlı olur. Şunu da 
söylemek istiyorum; özellikle Yu-
suf Kocatürk, bizleri çok şaşırttı. 
Yemeklerde oldukça eğleniyoruz, 

sahne performansı da çok iyiydi. 
Saha içinde çok başarılı ama saha 
dışında da gizli bir yetenek ortaya 
çıkmış oldu” ifadelerini kullandı.

İlk defa çalışıyorum
Teknik direktör İsmail Kartal’ın 
Fenerbahçe ruhunu futbolculara 
aşılayabilen bir hoca olduğuna 
değinen İsmail Yüksek, şu şekilde 
konuştu: “İsmail Hocamızla ben 
ilk defa çalışıyorum, bu onunla ilk 
kampın. Gerçek anlamda Fener-
bahçe efsanesi. Bu sene de onun 
istediklerini sahaya yansıtırsak 
çok güzel bir sezon geçireceğimizi 
düşünüyorum. Kendisiyle birebir 
iletişimimiz çok iyi. Oyuncuyla ile-
tişimi harika. Çok dolu bir hoca. 
Fenerbahçe ruhunu futbolculara 
aşılayabilecek bir hoca. Belki de 
son zamanlardaki en büyük ek-
sikliğimiz bu. Sahaya Fenerbahçe 
ruhunu yansıtmamız, bir karakter 
koymamız gerekiyor. İsmail Hoca 
da o karakteri bize hissettirebi-
lecek bir hoca. Saha içinde de 
saha dışında da öyle. İstediklerini 
sahaya yansıtırsak bizim için güzel 
olacak. Benimle de çok ilgileni-
yor. Teşekkür ederim. Umarım 
benden istediklerini sahada en iyi 
şekilde veririm.”

Tek bir hedef var
Hep birlikte tek bir hedefe odak-
landıklarına değinen İsmail Yük-
sek, “Ben de diğer arkadaşlarım 
gibi bu seneyi çok önemsiyorum. 
Uzun bir tatil dönemimi yoktu ki 
tatilde de ekstra çalışmaya özen 
gösterdim. Yeni gelen hocamız, 
teknik ekip ve arkadaşlarımla en 
kısa sürede tanışmak, alışmak 
istedim. Benden ne istedikleri-
ni merak ettim. O yüzden milli 
takımdan sonraki süreçten erken 
döndüm. Tabii bir de şu vardı, 
geçen sezonun sonunda hem kendi 
takımımda hem de A Milli takımda 
forma şansı az buldum. Sezon biter 
bitmez aslında dinlenme dönemi 
başlamıştı. Milli takımda da oy-
nama sürem az olduğu için erken 
gelmeye çalıştım. Diğer takım 
arkadaşlarımı da düşünüyorum, 
onlar da milli takımlarda oynadı-
lar. Onlar için de çok yoğun bir 
süreç oldu. Hep birlikte herkesin 
tek bir hedefi var, o da; tüm camia-
mızın istediği şey. Birlik ve bera-
berlik içinde olursak, istediğimiz 
tek şeye odaklanırsak bu sene çok 
güzel şeyler olacağını düşünüyo-
rum. Şu anda çok güzel bir ortam 
var. Herkesin de hedefi bu ortamı 
en iyi şekilde tutabilmek. Şu an her 
şey çok güzel gidiyor. Tüm takım 
da birbirine alışıyor. Sana içinde 
saha dışında ve yemeklerde kayna-
şıyoruz. Bu birlikteliğimizi sezon 
sonuna kadar götürebilirsek güzel 
bir sezon geçireceğimizi düşünüyo-
rum” şeklinde konuştu. DHA

FENERBAHÇE’DE yeni se-
zon transfer çalışmaları devam 
ediyor. Sarı-lacivertli ekip; Edin 

Dzeko, Ryan Kent ve Alexander Djiku 
transferlerinden sonra milli futbol-
cu Umut Nayir’i de kadrosuna kattı. 
Kulüpten yapılan açıklamaya göre 30 
yaşındaki santrfor ile 2+1 yıllık sözleş-
me imzalandı. Ülker Stadyumu Fener-
bahçe Şükrü Saracoğlu Spor Komplek-
si’nde gerçekleştirilen imza törenine 
yönetim kurulu üyesi Selahattin Baki 
ile sportif direktör Mario Branco yer 
aldı. Umut Nayir geçen sezon Ümrani-
yespor formasıyla 33 maçta forma gi-
yerken, 18 gol ve 3 asistlik performans 
sergiledi. Sarı-lacivertli ekibin yeni 
transferi Umut Nayir, kulübün sponsor 
hastanesinde sağlık kontrollerinden 
geçti. İlk olarak kan tetkikleri yapılan 
milli oyuncu; ortopedi, iç hastalıkları, 
göz, kulak-burun-boğaz, genel cerrahi 
ve kardiyoloji bölümlerinde muayene 
edildi. 30 yaşındaki oyuncunun sağlık 
kontrolleri, akciğer ve efor testlerinin 
yapılmasıyla tamamlandı. DHA

Umut Nayir Fenerbahçe’de



FENERBAHÇE, Rusya 
kampındaki yeni sezon 
hazırlıklarına akşam 

saatlerinde yaptığı günün ikinci 
antrenmanıyla devam etti. St. 
Petersburg’da bulunan Petrovs-
ki Stadyumu’nda teknik direk-
tör İsmail Kartal yönetimindeki 

antrenman; ısınma, koordinas-
yon ve çabukluk hareketleriyle 
başladı. Ardından iki gruba 
ayrılan oyuncular pas çalıştı. 
Antrenman, taktiksel ve birey-
sel çalışmalarla noktalandı.

SÜPER Lig’de bu sezon yer ala-
cak 20 kulüp özellikle son 7 yıl-
da 930 futbolcu transfer ederek 

dudak uçuklattı. 2007 yılında dolar 
3.52, euro 4.06 iken 2023 Ocak ayın-

da dolar 18.80, euro ise 20.44’ten 
işlem gördü. Kurdaki yükselişe 
rağmen gerçekleştirilen yüksek 
maliyetli transferler ekonomik 
sıkıntı yaşadığını belirten kulüp 
yöneticilerinin söylemleri ile 

birbirini tutmadı. 2000 yılından 
günümüze bakıldığında ise 2023 

Ocak ayına kadar toplam bin 737 
futbolcu transfer edildi. Bu yıllar 

arasında Türkiye Futbol Federas-
yonu (TFF) lisans işlemleri bilgileri 
doğrultusunda 20 kulüp 23 yılda 19 

ülkeden 296 gurbetçi, 104 ülkeden ise 
bin 441 yabancı futbolcu transfer etti. 
2023-2024 sezonun transfer dönemi 
devam ederken bugün tarihli dolar 
26.14, Euro ise 28.93 kurundan işlem 
görüyor.

Lider Galatasaray
Süper Lig’de 2000 yılından 2023 ocak 
ayına kadar transferde Galatasaray 
zirvede yer aldı. Sarı-kırmızılılar, 113 
yabancı ve 17 gurbetçi ile liderliğini 
korudu. Galatasaray’ı 102 yabancı, 
16 gurbetçi ile MKE Ankaragücü 
takip etti. Süper Lig’in yeni takımı 
Pendikspor ise 7 yabancı, 5 gurbetçi 
ile en az transfer yapan takım 
oldu. DHA

Türk futbolu döviz kurundaki yükselme nedeniyle uzun yıllardır sıkıntı yaşıyor. Kulüp 
başkanlarının sürekli olarak yaşadıkları ekonomik sorunları dile getirmelerine rağmen, 

2000 yılından günümüze kadar toplam bin 737 futbolcu transfer edildi. Bu yıllar arasında 
Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) lisans işlemleri bilgileri doğrultusunda 20 kulüp 23 yılda 

19 ülkeden 296 gurbetçi, 104 ülkeden ise bin 441 yabancı futbolcu transfer etti

BALYA BALYA
PARA GİTTİ!

BREZILYA 182, Fransa 113, Por-
tekiz 51, Nijerya 49, Sırbistan 42, 
Hollanda 38, Gana 37, Arjantin 37, 
Fildişi Sahili 35, Almanya 34, Bosna 
Hersek 34, Çekya 33, Senegal 30, 
İspanya 29, Kongo 26, Hırvatistan 
25, Kamerun 25, Polonya 24, Mısır 
23, Slovakya 22, Romanya 22, Yu-
nanistan 21, İngiltere 21, Norveç 20, 
Bulgaristan 18, Belçika 18, Make-
donya 17, Kolombiya 17, Uruguay 
17, Gine 17, Ukrayna 15, Dani-

marka 15, İsveç 15, Arnavutluk 14, 
İtalya 14, Mali 12, İsviçre 11, Rusya 
11, Slovenya 11, Kosova 11, Tunus 
11, Kamerun 11, Gürcistan 9, Fas 9, 
Macaristan 8, Güney Afrika 8, Şili 8, 
Angola 7, Avustralya 7, Paraguay 7, 
Burkina Faso 6, Cezayir 6, İsrail 6, 
İran 6, Gabon 6, İtalya 6, Litvanya 
5, Irak 5, Karadağ 5, Togo 5, Gam-
biya 5, Burundi 4, ABD 4, İzlanda 
4, Güney Kore 4, Belarus 4, İrlanda 
3, Peru 3, Japonya 3, Yeşil Burun 

Adaları 3, Azerbaycan 3, Kanada 
3, Meksika 3, Ekvador 3, İskoçya 2, 
Moldova 2, Avusturya 2, Zambiya 
2, Mozambik 2, Sierra Loene 2, Çad 
2, Liberya 2, Suriye 2, Kazakistan 2, 
Kosta Rika 2, Honduras 2, Vene-
züella 2, Trinidad Tobago 2, Yeni 
Zelanda 2, Ruanda 1, Sao Tome 1, 
Letonya 1, Finlandiya 1, Tanzanya 
1, Zimbabve 1, Somaali 1, Uganda 
1, Kenya 1, Namibya 1, Moritanya 1, 
Özbekistan 1, Çin 1, Haiti 1, Suri-

nam 1.
Transferlerde son 23 yılda 

20 Kulübün gurbetçi ter-
cihinde ilk sırayı Almanya 
aldı. Almanya 162, Hollanda 
28, Fransa 27, Avusturya 18, 
Belçika 16, İsviçre 9, İngil-
tere 7, İsveç 4, Libya 4, Suudi 
Arabistan 4, ABD 3, Danimarka 
3, Kanada 3, Bulgaristan 2, Nijerya 
2, İskoçya 1, Makedonya 1, Ürdün 
1, Romanya 1.

S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-
tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
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maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
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Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
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yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
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talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
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maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi
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başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti
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her geçen sezon yükse-
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toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu

15SPOR 15 MART 2021 PAZARTESİwww.gazetedamga.com.tr

FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
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Yaz spor okulu açıldı

Ramazan Yılmaz Avrupa ikincisi

TÜRK FUTBOL KULÜPLERİ EKONOMİK 
OLARAK YABANCI KULÜPLERE ÇALIŞIYOR

GALATASARAY: 43 ülkeden 113 yabancı, 
6 ülkeden 17 gurbetçi olmak üzere toplam-
da 130 transfer.
MKE ANKARAGÜCÜ: 42 ülkeden 102 ya-
bancı, 5 ülkeden 16 gurbetçi olmak üzere 
toplam 118 transfer.
BEŞIKTAŞ: 37 ülkeden 99 yabancı 
oyuncu, 4 ülkeden 15 gurbetçi olmak üzere 
toplam 114 transfer.
TRABZONSPOR: 44 farklı ülkeden 95 
yabancı, 7 ülkeden 15 gurbetçi toplamda 
ise 110 transfer.
RIZESPOR: 44 ülkeden 99 yabancı, 4 
farklı ülkeden 8 gurbetçi olmak üzere 
toplam 107 transfer.
FENERBAHÇE: 39 ülkeden 90 yabancı, 
8 ülkeden 16 gurbetçi olmak üzere toplam 
106 transfer.
KAYSERISPOR: 39 ülkeden 92 yabancı, 
4 ülkeden 8 gurbetçi olmak üzere toplam 
100 transfer.
ADANA DEMIRSPOR: 35 ülkeden 71 
yabancı, 10 farklı ülke 18 gurbetçi olmak 
üzere toplam 99 transfer.
Antalyaspor: 43 ülkeden 81 yabancı, 5 
farklı ülke 17 gurbetçi olmak üzere toplam 
98 transfer.
SIVASSPOR: 41 ülkeden 85 yabancı, 4 
ülkeden 13 gurbetçi olmak üzere toplam 
98 transfer.
KASIMPAŞA: 40 ülkeden 74 yabancı, 6 
ülkeden 18 gurbetçi olmak üzere toplam 
92 transfer.
KONYASPOR: 45 ülkeden 80 transfer, 5 
ülkeden 11 gurbetçi olmak üzere toplam 
91 transfer.
GAZIANTEP FK: 35 ülkeden 62 yabancı, 
5 ülkeden 23 gurbetçi olmak üzere toplam 
85 transfer.
SAMSUNSPOR: 31 ülkenden 68 yabancı, 
4 farklı ülkeden 14 gurbetçi toplam 82 
transfer.
ALANYASPOR: 30 ülkeden 54 yabancı, 5 
ülkeden 14 gurbetçi olmak üzere toplam 
68 transfer.
ISTANBULSPOR: 20 ülkeden 39 yabancı, 
7 ülkeden 18 gurbetçi olmak üzere toplam 
57 transfer.
FATIH KARAGÜMRÜK: 22 ülkeden 
36 yabancı, 6 ülkeden 18 gurbetçi olmak 
üzere toplam 54 transfer.
BAŞAKŞEHIR: 26 ülkeden 52 yabancı, 3 
ülkeden 12 gurbetçi olmak üzere toplam 
52 transfer.
PENDIKSPOR: 7 ülkeden 7 yabancı, 4 
ülkeden 5 gurbetçi olmak üzere toplam 12 
transfer.

Son 23 yıldaki 
transferler:

Sıkı antrenman

20 Takımın yabancı transfer tercihleri Brezilya ve Fransa

BÜYÜKÇEKMECE 
Belediyesi Gençlik ve Spor 
Hizmetleri bünyesinde açı-

lan yaz spor okulu bu yıl uzman 
antrenörler nezaretinde 22 spor 
branşında faaliyet gösterecek. 
Kurslara ilk etapta 5 – 18 yaş 
aralığında 2 bin 500 öğrenci kayıt 
yaptırdı. Büyükçekmece Belediye 
Başkanı Dr. Hasan Akgün’ün 
katılımıyla gerçekleşen yaz spor 
okulları açılış töreni öğrencilerin 
renkli gösterileri ile adeta bir 
şölene dönüştü. Spor branşlarının 
oluşturdukları istasyonları tek 
tek ziyaret eden Başkan Akgün, 
öğrencilerle birlikte spor yaptı.

2 bin 500 kayıt 
Büyükçekmece Belediye Başkanı 
Dr. Hasan Akgün, 2 bin 500 öğ-
rencinin kayıtlarını tamamladığını 
belirterek şunları söyledi: “Spor 
eğitimi dışında diğer alanlarda 
da normal eğitimlerimiz var. 
Kültürel etkinlikler, çocukların 

eğitimlerinin pekiştirilmesi için 
Halk Akademi’mizin gücünü, 
imkanlarını olabildiğine artır-
maya çalıştık. Bu sene toplam 7 
tane anaokulumuz, çocuk eğitim 
merkezimiz Büyükçekmece 
ailemizin yavrularının emrinde 
olacak. Daha sonra 3 tane daha 
ilave olacak ve 2024’ün başından 
itibaren 10 çocuk eğitim merkezi-
miz olacak. Anaokulu anlamında 
da çocuklarımızın erkenden eği-
tim hayatına başlamalarına katkı 
sağlayacağız. Sağlamaya devam 
edeceğiz. Bugün de yaz spor oku-
lumuzun açılışını yapıyoruz. 22 
branşta 2 bin 500 çocuğumuz spor 
etiğimi alacak. Eğitimleri veren 
arkadaşlarımın tamamı akademi 
mezunu. Yetişmiş spor öğretmen-
leri. Dolayısıyla buraya çocukları-
nız getirip, teslim ettiğiniz zaman 
kimlerin eline teslim ettiğinizi de 
bilmeniz lazım ve esas olan da 
budur. Hem çocuklarımıza hem 
öğretmenlerimize hem de siz 
kıymetli Büyükçekmece ailemin 
velilerine başarılar diliyorum.”

M Junior Scratch disiplinin-
de 10 km (40 tur) mesafede 
düzenlenen yarışta 18 yaşın-

daki Ramazan Yılmaz, İtalyan bi-
sikletçi Davide Stella’nın ardından 
ikinci oldu. Yarışın üçüncülüğünü 
ise Fransız sporcu Pablo Laruelle 
elde etti. Türkiye Bisiklet Fede-
rasyonu Başkanı Emin Müftüoğlu, 

yarışın ardından yaptığı açıklamada 
çok mutlu olduklarını belirterek, 
“Türk bisiklet tarihinin ikinci 
madalyasını kazanmanın gururunu 
yaşıyoruz. 12 yıl önce Ahmet Ör-
ken’in çıktığı kürsüye bugün genç 
bisikletçimiz Ramazan Yılmaz’ı 
çıkardık. Emeği geçen kulübümüze, 
antrenörlerimize, takım arkadaşla-
rına teşekkür ediyor, kutluyorum. 
Cumhurbaşkanımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan’ın talimatlarıy-
la Gençlik ve Spor Bakanlığımız 
tarafından ülkemizde bir ilk olarak 
Konya’da inşa edilen Olimpik 
Velodrom’da kısa sürede başladı-
ğımız çalışmaların sonucunu dünya 
devleri arasında kürsüye çıkarak 
madalyamızı aldık. Sporcumuzu ve 
antrenörlerimizi ve Milli Takımı-
mızı tebrik ediyorum” ifadelerini 
kullandı. DHA

Büyükçekmece Belediyesi’nin her yıl hizmete açtığı Yaz Spor Okulu 
açıldı. Atatürk Spor Kompleksi’nde gerçekleştirilen açılış törenine ilk 
etapta kayıtlarını tamamlayan 2 bin 500 öğrenci ve velileri katıldı

Portekiz’in Anadia şehrinde Avrupa Bisiklet Birliği tarafından düzenlenen 
UEC U23 ve Gençler Avrupa Pist Şampiyonası’nın ilk gününde milli bisiklet-
çi Ramazan Yılmaz, Genç Erkekler – Scratch finalinde Avrupa ikincisi oldu

HABER MERKEZİ

ŞAMPIYONLAR Ligi 1’inci ön 
eleme turunda Polonya ekibi 
Rakow ile Estonya temsilcisi 

Flora karşı karşıya geldi. Polonya’nın 
Czestochowa şehrindeki Rakow Stad-
yumu’nda oynanan ve ev sahibi ekibin 
1-0 üstünlüğü ile biten karşılaşmada 
FIFA kokartlı hakem Arda Kardeşler 
düdük çaldı. Arda Kardeşlerin yardım-
cılıklarını Ali Saygın Ögel ve Mehmet 
Emin Tuğral yaptı. Müsabakanın dör-
düncü hakemi Ümit Öztürk olurken, 
Alper Ulusoy VAR, Hakan Ceylan ise 
AVAR olarak görev yaptı.

2’nci maçını yönetti
FIFA kokartlı hakem Arda Kardeşler, 
UEFA Şampiyonlar Ligi 1’inci ön 
eleme turu ilk müsabakası Rakow - 
Flora karşılaşması ile birlikte UEFA 

Şampiyonlar Ligi’ndeki 2’nci maçını 
yönetti. Kardeşler, daha önce 2021-
2022 sezonda Belarus ekibi Shakhter 
Soligorsk’un Bulgaristan temsilcisi 
Ludogorets Razgrad’a 1-0 mağlup 
olduğu UEFA Şampiyonlar Ligi 1’inci 
tur rövanş maçını yönetmişti. Öte 
yandan Arda Kardeşler daha önce, 
UEFA Avrupa Ligi Elemeleri’nde 
1, UEFA Avrupa Konferans Ligi 
Elemeleri’nde 2, Avrupa 
Şampiyonası Elemele-
ri’nde 1, UEFA Gençlik 
Ligi’nde 2 maçta görev 
yaptı. Kardeşler, Avrupa 
düzeyinde düdük çaldığı 
toplam 16 karşılaşmada; 
51 sarı kart ve 2 kırmızı 
kart çıkarırken, 4 kez de 
penaltı kararı verdi.

Kardeşler düdük çaldı
FIFA kokartlı hakem Arda Kardeşler, UEFA Şampiyonlar Ligi 1’inci ön eleme turu 
ilk müsabakasında Polonya temsilcisi Rakow ile Estonya ekibi Flora arasında oy-
nanan ve 1-0 ev sahibi Rakow’un üstünlüğü ile sonuçlanan karşılaşmayı yönetti
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EZİLEN ARAC 
VE O AN!

www.gazetedamga.com.tr

Ivan yokken beni gömmeyin

Bahçelievler Belediyesi 15 Temmuz darbe 
girişiminin 7’nci yıl dönümünde ‘Temmuz 
Demokrasi ve Milli Birlik Günü’ kapsamında bir 
etkinlik düzenledi. 15 Temmuz Derneği iş birliği 
ile düzenlenen etkinlikte Ezilen Araç ve ‘O AN 
fotoğraf sergisinin açılışı gerçekleştirildi

BAHÇELİEVLER Belediyesi ve 
15 Temmuz Derneği iş birliği 
ile düzenlenen etkinlikte Ezilen 

Araç ve ‘O AN fotoğraf sergisinin açılışı 
gerçekleştirildi. 15 Temmuz 2016’da tan-
kın ezdiği öne sürülen araç ve o günden 
kalan fotoğraflar sergi alanında yer aldı. 
Bahçelievler Kamu Binaları alanında 
gerçekleştirilen sergi açılışına Bahçeliev-
ler Belediye Başkanı Dr. Hakan Bahadır, 
15 Temmuz Derneği Başkanı İsmail 
Hakkı Turunç, Derneğin yönetim kurulu 
üyesi Ayşe Varank Aslantürk, vatandaş-
lar ve şehit aileleri katıldı. Etkinliğin açı-
lışında Şehitler için İstiklal Marşı okun-
du ve saygı duruşunda bulunuldu. Daha 
sonra Kuran-ı Kerim tilaveti okundu ve 
dualar edildi.

Unutulmaması lazım
Bahçelievler Belediye Başkanı Dr. Hakan 
Bahadır, “Buruk sevinçliyiz. Bir yanda da 
mutluluk var. Mutluluk şöyle; ne olursa 
olsun nasıl ki bu ülke İstiklal Savaşı’nda 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk ile birleşti 
ve ayağa kalktıysa, 15 Temmuz’da da 
Cumhurbaşkanımızla beraber birleşip 
hiç kimse birbirini ayırmadan Türk’ü, 
Kürdü, Laz’ı, Alevi’si, Sünni’si her par-
tilisi birleşip o hain FETÖ örgütünün 
temsilcilerine ve darbecilerine karşı dik 
durdu. Onun sevinci var. 251 şehidimiz 
var. Yanımızda Bahçeliler şehitlerimiz 
var. Mehmet Karaaslan’ın oğlu burada. 
17 yaşındaki Mahir Ayabak’ın annesi 
burada. Oğlu Ankara’da özel harekatta 
şehit olan ablamız burada. Bu da bizi 
üzüyor. 251 şehit, 2 bin 149 yaralımız 
var. Onlar için de üzülüyoruz. Allah şifa 
versin diyoruz. Bu ülkenin bunu unut-
maması lazım. 15 Temmuz Derneği’nin 
kuruluş amacı, 15 Temmuz ruhunu, 
bilincini unutturmamak” dedi. 17 yaşında 
Atatürk Havalimanı’nda şehit olan Mahir 

Ayabak’ın annesi Muhteber Ayabak, “Al-
lah bir daha bu hainlere fırsat vermesin. 
Bize bir daha 15 Temmuzları yaşatmasın. 
Sanmasınlar ki Mahir’lerimiz şehit oldu 
diye bu vatanın evlatları bitecek. Bizler 
anneler olarak varız. Çok şükür arkada 
başka evlatlarımız var. Bu mücadeleyi 
hiçbir zaman bırakmayacağız. 15 Tem-
muz’u unutmayalım, unutturmayalım” 
ifadelerini kullandı. 26 yaşında Ankara 
Gölbaşı’nda şehit olan Özel Harekat 
Polisi Ahmet Çakır’ın annesi Ayişe Çakır 
ise “Bir Ahmet gider bin Ahmet’ler gelir. 
Hainlerin yaptığı bu ihaneti unutmaya-
cağız, unutturmayacağız. Onlara toprak 
nasip olmasın” diye konuştu.

11 kadın şehidimiz var
15 Temmuz Derneği Başkanı yönetim 
kurulu üyesi Ayşe Varank Aslantürk de 
“Darbeciler tarafından şehit edilen 251 
vatandaşımıza Allah’tan rahmet diliyo-
rum. 15 Temmuz’u demokrasi bayramı 
olarak kutluyoruz. Şu hakikati çok iyi 
biliyoruz ki 15 Temmuz sıradan ve kısa 
süre içinde planlanan bir darbe girişimi 
değildi. O gece her yaş grubundan insan 
sokaktaydı ve devletine sahip çıktı. O 
gece 11 kadın şehidimiz var. 18 yaşın 
altında 8 çocuk şehidimiz var. 65 polis ve 
7 asker şehidimiz var. O gece 380 çocu-
ğumuz annesiz ve babasız, yetim ve öksüz 
kalmıştır. 2 binin üzerinde de gazimiz 
var. Bizleri bu hüzünlü günlerde tek te-
selli eden şey bizi yalnız bırakmayarak bu 
davaya sahip çıktığınızı görmek oluyor” 
dedi. İki gün sürecek etkinlikler kapsa-
mında ‘Hafıza 15 Temmuz Müze ziya-
retleri, Şehit ve Gazi aileleriyle yemekli 
buluşma programı, Edirnekapı Şehitli-
ğinde 15 Temmuz Şehitlerinin kabirlerini 
ziyareti gerçekleşecek. 14 Temmuz akşa-
mı ise Milli Egemenlik Parkı’nda Kıraç 
konseri düzenlenecek. DHA

CAN Karakuş, ilk 2 teklisi “İstanbul” ve “Dikenli 
Tel”in ardından,  yayımladığı söz, müzik, ve düzen-
lemesi kendisine ait olan son teklisi “Gel Gidelim” 
ile özüne, yani alternatif ve bağımsız tarza bir dönüş 
yapıyor. Can bu parçasında, kabuğunu kırma öykü-
sünü; içsel yolculuğunu; özüne, özgürlüğe doğru yol 
alışını; güneye, güneşe, maviliklere yolculuk metaforu 
üzerinden anlatıyor. Enerjisi yüksek, mutlu, özgür bir 
şarkı bu. “Gel Gidelim” kesinlikle bu yazın yol ve tatil 
parçası olmaya aday. ■ MÜGE CESUR ÖZMEN

GEL GİDELİM

YEDİNCİ YILDA 
ÖZEL ETKİNLİK
Beyoğlu Belediyesi 15 Temmuz Demokrasi ve Milli 
Birlik Günü’nün 7’nci yıl dönümüne özel etkinlikler 
düzenliyor. 14 Temmuz Cuma günü gerçekleştirilecek 
etkinlikler gün boyu devam edecek
‘TÜRKİYE Yüzyılının Kahra-
manları’ temasıyla gerçekleşti-
rilecek ekinliklerde 15 Temmuz 
şehitleri anılacak. 14 Temmuz 
Cuma günü gerçekleştirilecek 
etkinlikler kapsamında; Türki-
ye Yüzyılının Kahramanları 15 
Temmuz Dergi Kapakları Ser-
gisi, Taksim Camii’nde 15 Tem-
muz şehitleri mevlit programı, 
Türkiye Yüzyılının Kahraman-
ları 3x3 Basketbol Turnuvası 

ve Galata Kulesi’nde 15 
Temmuz video mapping 
gösterisi gerçekleştirilecek. 
15 Temmuz gecesi ve sonra-
sında dergilerin kapaklarına ve 
sayfalarına taşınan materyaller, 
özel olarak hazırlanan ‘Tür-
kiye Yüzyılının Kahramanları 
15 Temmuz Dergi Kapakları 
Sergisi vatandaşlarla buluşa-
cak. Dünya Dergiler Birliği ile 
Beyoğlu Belediyesi işbirliğin-

de hazırlanan serginin açılışı, 
14 Temmuz Cuma günü saat 
11.30’da Beyoğlu Belediyesi 
İstiklal Sanat Galerisi’nde ger-
çekleştirilecek.

Kuran okunacak
15 Temmuz şehitleri için 14 
Temmuz Cuma günü Taksim 
Camii’nde mevlit programı 
düzenlenecek. Cuma namazına 
müteakiben gerçekleştirilecek 
programda 15 Temmuz şehitle-
ri için Kuran-ı Kerim okunarak 
dualar edilecek. Programın 
ardından Taksim Camii bahçe-
sine kurulan stantlarda şehit-
lerimizin hayrına katılımcılara 
ikramlarda bulunulacak. Galata 
Kulesi’nde 15 Temmuz video 
mapping gösterisi gerçekleş-
tirilecek. 14 Temmuz Cuma 
akşamı saat 20.30’da başlayacak 
ışıklı gösteride; tarihi Galata 
Kulesine Türk bayrağı, 15 Tem-
muz gecesi yaşanan olaylara 
ilişkin videolar ve 15 Temmuz 
şehitlerinin fotoğrafları yansıtı-
lacak. DHA

BAĞCILAR Belediyesi, Yunus Emre 
Enstitüsü ve Rusya Federasyonu 
Görüntü Yönetmenleri ile birlikte 
13 Temmuz - 17 Temmuz tarihleri 
arasında Rus Film Günleri etkinliğine 
ev sahipliği yapacak. İlçede gerçek-
leştirilecek etkinlikler kapsamında 
Türk sinemaseverlere Rus filmlerin-
den örnekler sunulacak. Etkinlikte 

izlenecek filmler arasında ‘Sis’, ‘Maya 
Takvimi’ ve ‘İvan Yokken Beni Göm-
meyin’ filmleri yer alıyor. Etkinlik 
süresince Rusya’dan gelen misafirler 
ülkemizin önde gelen sinemacıları 
ve yapımcılarıyla bir araya gelecek. 
Bağcılar Belediyesi Başkanlık Sahne-
sinde gerçekleşecek olan 3 adet Rus 
film gösterimi ile birlikte Türk ve Rus 
Sinemacı ve yapımcılarının katılaca-
ğı söyleşi etkinlikleri düzenlenecek. 
Etkinliklerde Rus Sinematografistlerin 
Uluslararası Bölümün Proje Direktörü 
Aleksandr Solomonov, Uluslararası 
Bölümü Başkanı Lurı Kolosov, ‘Sis’ 
filminin yönetmeni Natalıa Gugue-
va, ‘İvan Yokken Beni Gömmeyin’ 
filminin yapımcısı Ivan Bolotnikov da 
bulunuyor. DHA
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